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Naš pogovor 
Dve predsednici - dveh krajevnih skupnosti v 
občini Grosuplje 
V marcu smo pričeli z "novimi" 
pogovori, novo izvoljenih predsed
nikov krajevnih skupnosti v obči
ni Grosuplje. Pričeli seveda z naj
večjima krajevnima skupnostma, 
naš pogovor pa nadaljujemo z 
dvema predsednicama. 
Naši gostji sta tokrat M I R J A N A 
.IARC, predsednica K S Spodnja 
Sl ivnica in M O J C A S A J O V I C , 
predsednica K S Račna. 
Pogovore nadaljujemo z enakimi 
vprašanji; tako bomo lahko vide
l i , kako različne so vizije novih 
predscdnic(kov) in kako različni 
ali podobni so problemi v krajev
nih skupnostih naše občine. 
V tO, da prevzamete krmilo KS 
ste prav gotovo morala sama 
privoliti. Ste razmišljali , zakaj? 
Mirjanu Jare: "Člani sveta K S 
Mari jan Ulaga , Dušan Divjak, 
Dušan Križman in podpredsednik 
Tone M c h l c so skupaj z menoj 
resno in odgovorno sprejeli zau
panje, ki so nam ga na volitvah 
izkazali sokrajani. Dejstvo, da so 
me ostali člani sveta predlagali za 
predsednico, me je sprva prese
netilo, ker pa so mi ponudili vso 
pomoč v strateškem načrtovanju 

in dnevni operativi, sem predlog 
sprejela kot posebno čast in ve l i 
ko dolžnost, da odgovorno in zav
zeto prispevam k razvoju kraja in 
uspešnemu delu sveta K S v tem 
mandatu. Toliko bolj, ker smo kar 
štirje člani od petih kandidirali kot 
neodvisni kandidati z. veliko pod
poro prizadevnega in uspešnega 
Gasilskega društva Spodnja Sl iv
nica. Zaupanje, ki so nam ga iz
kazali sokrajani, ko so nas pova
bi l i , da kandidiramo, nas zavezu
je, da pos lušamo želje, načrte in 
pričakovanja krajanov in poišče
mo najboljše reš i tve in najbolj 
učinkovi te poti za izpolnitev teh 
želja in načrtov." 
Mojca Sajovic: "Kot popolnoma 
"apoli t ična" oseba sem bila v Sve
tu krajevne skupnost i R a č n a 
dejavna nekaj let po volji vašča-
nov mojih Prcdol, vasice, ki mi 
je prirasla k srcu, ko sem si pred 
(skoraj do dneva točno) trinajsti
mi leti prišla ogledovat ponujeno 
zemljišče. In ostala tam! " K r m i 
lo" je prišlo mnogo kasneje, brez 
vel ikih ambicij , pač pa z nekaj 
idejami in veliko volje do dela. 
Morda kot priscljcnka, neobre-

Sp. Slivnica - neprimeren prostor za avtobusno postajališče 

Kopanj - zgodovinsko stara stavba 

menjena z "zgodovinskim" spo
minom, prinašam svež veter, dov
olj sveže je tudi to. da smo ime
novane za predsednico, tajnico in 
blagajničarko K S tri ženske. Svoj 
življenjski nazor sem opisala v 
svojem prvem pismu sokrajanom: 
Velika, zares velika večina članov 
sveta se je od loč i la , da poveri 
predsedniško nalogo meni kljub 
temu, da me mnogi ne poznate ali 
komaj kaj. Prav gotovo bi se mi 
zdela izvolitev prevelik zalogaj, 
če poleg mene v svetu krajevne 
skupnosti ne bi bilo zavzetih, mar
lj ivih, poštenih in predvsem do-
bromislečih ljudi, s katerimi bodo 
zastavljeni cilji lažje uresničljivi 
in prepreke veliko manjše. Dolga 
leta dela v medicini so pridodala 
mojemu načinu mišljenja še moč
nejšo zavest o strpnem posluhu za 
p o s a m e z n i k a , de lo v gospo
darstvu me je izuči lo , da se je 
potrebno za vse, kar žel imo ime
l i , tudi pošteno potrudili, stiki z 
javnimi s lužbami so mi prinesli 
učne ure iz diplomacije. In, da ne 
pozabim: moj oče, delavski sin, 
mije dal pomembno doto: za laži, 
podtikanja, zavist in napuh pri nas 
nikdar ni bilo prostora. 
Zaradi vsega naštetega in zaradi 
ljudi okrog mene, ki mi zaupajo 
in jaz njim. menim, daje vredno 
zavihati rokave in nadaljevati tam. 

kliče po novi šoli 

kjer so prenehali moji predhod
n ik i . " 
Dela vam in svetu KS gotovo ne 
bo manjkalo. Kaj je tisto, kar 
vaši KS ta trenutek najbolj po
grešate? 
Mirjana Jare: "Spodnja S l ivn i 
ca je majhen kraj z velikimi potre
bami. O d avtobusnega postaja
lišča in ob rača l i š ča , o t ro škega 
igrišča, kanalizacije, parkirišča ob 
domu krajanov, urejene kolesar
ske in pešpoti ob cesti med Sp. 
Slivnico in Grosupljem in utrjenih 
bankin ob tej cesti, razširi tve in 
preplastitve krajevnih poti, mrliš
ke vežice, do večjega števila za
bojnikov za smeti, luči v sistemu 
javne razsvetljave in možnost i za 
razvoj interesnih dejavnosti otrok 
in odraslih. 
Za varnost prometa v kraju je av
tobusno obrača l i šče in postaja
lišče ključnega pomena, zato svet 
nadaljuje z reševanjem problema 
tam, kjer so končali v prejšnjem 
mandatu. Podobno je s kanaliza
cijo, otroškim igriščem in moder
nizaci jo cest. Kra jan i , svet in 
pristojni občinski uradi i š čemo 
primerne lokacije za avtobusno 
obračal išče in postajališče, otro
ško igrišče in parkir išče, ker bi 
želeli te tri stvari rešiti še letos in 
to tako, da bodo skladne z. vizijo 
dolgoročnega razvoja kraja." 



O b č i n a svojim Občanom 

Mojca Sajovic: "Najpomembnej
ša "malenkost" ta čas je v naši K S 
prav gotovo telefonija: v začetku 
leta je čakalo na telefonski prik
ljuček pri nas približno 75 družin, 
zato so moja prizadevanja na tem 
področju najbolj intenzivna. Splet 
nes rečn ih okol i šč in je botroval 
dejstvu, da sta bila npr. v naši vasi 
le dva telefonska p r ik l jučka v 
dveh hišah od 24-ih. V marcu je 
bilo prikl jučenih prvih 20 naroč
nikov in kot vedno pri uspešnih 
projektih je tudi tu odigrala naj
večjo vlogo osebna zavzetost ne
katerih Telekomovih delavcev in 
njihovega podizvajalca. Pri kabel
ski telefoniji nastanejo težave pri 
soglasjih za izkope, pri radijski pa 
je včasih napoti kakšna skupina 
dreves. Pri nas je solidarnost opra
vi la izpit z odliko, saj so do sedaj 
ljudje pokazali največjo m o ž n o 
mero strpnosti in pripravljenosti 
za pomoč sokrajanu. Upam, da bo 
tako tudi v bodoče . Z nezmanjša
nim poletom pa se nadaljujejo že 
začeta dela: gradnja vaškega sre
dišča z avtobusno postajo in jav
no razsvetljavo v Račni na primer. 
V županu g.Lesjaku sem v nekaj 
dosedanjih srečanjih našla stvar
nega, tankočutnega in uglajenega 
sogovornika, razgovor z njim je 
b i l namreč ena mojih prvih za
dolžitev. " 
Morda nekaj o planih in seve

da o finančnih sredstvih, s ka
terimi razpolagate. 
Mirjana Jare: " Najkrajše je mo
goče načrte povzeti v stavku, da 
svet želi zagotoviti takšno infra
strukturo na Spodnji S l ivn ic i , k i 
bo krajanom zagotavljala udob
no, varno, zdravo in s tem prijet
no živl jenje, da pa sredstev za 
večje investicije, ki bi to zagoto
vile, ni ne v proračunskem prilivu, 
ne v drugih virih prihodkov (od 
najemnin za prostore v domu kra
janov, grobarin ipd.). Napreduje
mo torej počasi , korak za kora
kom, toliko bolj, ker žel imo, da 
so rešitve kakovostne, strokovne 
in do lgoročne . " 
Mojca Sajovic: " M e d naše naj
pomembne j še dolgoročne načrte 
spada prav gotovo izgradnja nove 
šole s telovadnico v Račni. Stara 
šo l a na Kopanju je dotrajana, 
majhna, brez telovadnice; cesta na 
Kopanj je v zimskem času ob po
ledici praktično neprevozna. M e 
nim, da smo dolžni našim šolar
jem ob prelomu tisočletja dati vsaj 
zagotovilo, da se bodo v nasled
njih petih letih naši načrti pričeli 
udejanjati. V lanskem maju je bil 
v K S izglasovan samoprispevek, 
namenjen za to gradnjo in volja 
krajanov pove več kot dovol j . 
Vesela sem, da se naše vasi "mla-
dijo", otroci ostajajo tukaj, zida
jo domove in ustvarjajo družine. 

Prihajajo pa tudi novi naseljenci, 
kar za ta idilični rob Radenskega 
polja in njegove zaselke sploh ni 
presenetljivo. Večnamenska telo
vadnica je zato tudi potreba in 
želja odraslih krajanov, ki sedaj 
odhajajo zaradi svojih rekreativ
nih dejavnosti v Grosuplje, Dob-
repolje pa celo v Ljubljano. Naši 
načrti vključujejo seveda še ne
kaj kilometrov asfalta na krajev
nih poteh, javna razsvetljava v 
vaseh je bolj izjema kot pravilo, 
letošnja zima je poškodovala pre
cej asfaltiranih cest, kulturni dom 
k l i če po inves t ic i j skem vzdr
ževanju. Skratka: načrti so podob
ni načrtom drugih krajevnih skup
nosti v občini , težave s sredstvi 
pa tudi. Vsaj za prvo nalogo se 
sredstva zbirajo že osem mesecev. 
Ravnati s svojim premožen jem 
kot dober gospodarje prav tako 
naša pomembna naloga." 
- Svet KS se je konstituiral. V i 
dite v sokrajanih dobre kreativ
ne sogovornike? 
Mirjana Jare: "Vsekakor. Naša 
srečanja so sicer individualna, 
glede na potrebe krajanov ali sve
ta, ker se na zboru občanov še nis
mo srečali . V s i člani sveta smo 
veseli pri jaznega sprejema in 
spodbud krajanov." 
Mojca Sajovic: "Člani Sveta K S 
so ne le kreativni sogovorniki , 
t e m v e č tudi izredni sodelavci . 

Takoj na začetku smo ustanovili 
dva odbora: enega za komunalno 
infrastrukturo, ki ga vodi g.Franci 
Škoda, in drugega za izgradnjo 
nove šole pod vodstvom dosedan-
jega predsednika K S g . J o ž e t a 
Poderžaja. Oba sta si po svoji pre
soji izbrala sodelavce izven Sve
ta K S . Že prej omenjeni "troglavi 
zmaj" v ženski podobi skrbi, da 
vsa administrativno-finančna dela 
potekajo brezhibno. Vedno sem 
vesela, če me kdo od krajanov 
poišče in potoži , pohvali ali do
bronamerno pograja. To pomeni, 
da krajevna skupnost živi in obč
uti - samo tako lahko tudi v Svetu 
za kraj kaj naredimo. Z a našo 
krajevno skupnost pa je znač i lna 
tudi ze lo bogata k u l t u r n a in 
špor tna ter dolgoletna gasilska 
tradicija. Tudi tiste, ki predstav
ljajo dušo in telo teh dejavnosti, 
si že l im za produktivne in strpne 
sogovornike, usmerjene k enake
mu ci l ju : k napredku naših vasi 
v zadovoljstvo naš ih krajanov. 
Sicer pa je znana slovenska "vr-
t i čka r ska" miselnost: ve l ik i smo 
pri malenkost ih in majhni pri 
pomembnih stvareh. Pojav ču
vanja lastnih "fevdov" in obču 
tek lastne ogroženos t i nekaterih 
krajanov v naši skupnosti je vča
sih prav zabaven." 

Pripravila: 
Alenka ADAMIČ 

V dveh letih do najmodernejše deponije 
Deponija Spaja dolina leži na 
meji med občinama Grosuplje in 
Ivančna Gorica in je začela s 
svojim delovanjem v sredini pre
teklega leta. Pospešitev odprtja 
je bila pogojena z zapolnjenostjo 
starega odlagališča v Stehanu. 
Upravljalke novega odlagališča 

so občine Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje. Nosilec 
aktivnosti izgradnje nove depo
nije pa je Javno komunalno pod
jetje Grosuplje. Direktor JKP 
Janez Skarlovnik je povedal, da 
so lansko leto zaradi hitre sana
cije starega in odprtja novega 

Lokacija nove deponije v Špaji dolini. Odlaganje smeti že poteka 
nemoteno, zbiranje večjih kosovnih odpadkov pa je za nekaj časa 
zaradi izgradnje zaustavljeno 

smetišča dela stekla zelo hitro, 
odprto pa je bilo le eno pilotno 
polje. 
Trenutno so v J K P tik pred izda
jo gradbenih dovoljenj. Objavil i 
so n a m r e č razpis za izvajalca 
gradbenih del, javno odpiranje 
ponudb pa je bilo 7.aprila. Vse 
tri občine se bodo lotile širše in
vesticije v letošnjem in prihod
njem letu. Po besedah Skarlovni-
ka bo prvi fazi izgrajeno odlagal
no polje in infrastruktura, kasne
je pa predvidevajo širitev odlagal
nega polja . Odlagalna površina 
bo zavzemala kar od 750 000 do 
800 000 kubičnih metrov. V prvi 
fazi bodo uvedli tudi sistem za 
kontrolo količine in kvalitete od
padnih voda, kasneje, v drugi fazi 
pa predvidevajo izgradnjo čistil
ne naprave. Tako se v prihodnje 
obeta za vse tri občine sodobni 
center za sprejem odpadkov loče
no na izvoru, predviden je tudi 
transportni trak za sortirnico in 
ločeno odlaganje organskih od

padkov. Prav tako so že v prete
klem obdobju v večjih naseljih 
uvedli ločeno zbiranje odpadkov. 
Ta sistem pa omogoča tudi zmanj
šanje količine odpadkov, kar bo 
prišlo bolj do izraza zlasti v kas
nejšem obdobju, ko bo deponija 
v celoti zgrajena. 

Andreja Podlogar 

Na j a v n i r a z p i s z a i z 
g r a d n j o k o m u n a l n e d e 
p o n i j e v Š p a j i d o l i n i 
s e j e d o d n e 7 . 4 . 
1 9 9 9 , k o j e b i l o j a v 
no o d p i r a n j e p o n u d b , 
j a v i l o 9 p o n u d n i k o v , 
o d t e g a j e b i l o 8 
p o n u d b p o p o l n i h . P o 
t e k a i z b i r a , d o k o n c a 
a p r i l a p a n a j b i ž e 
b i l z n a n i z v a j a l e c i n 
z n j i m s k l e n j e n a p o 
g o d b a . P r o j e k t i s o ž e 
i z d e l a n i , t a k o d a b o 
v t e m č a s u i z d a n o t u d i 
g r a d b e n o d o v o l j e n j e . 



Občina svojim občanom 

V skladu z 18. členom Statuta Občine Grosuplje (Ur.l. RS, št. 26/95) in 
11. členom Odloka o nagradah in priznanjih Občine Grosuplje (Ur. 1. RS, 
št. 66/96) objavljamo 

RAZPIS 
o nagradah in priznanjih Občine Grosuplje za leto 1999 

1. člen 
Nagrade in priznanja se podeljujejo najzaslužnejšim posameznikom, pod
jetjem, zavodom, društvom in drugim organizacijam za uspehe in dosežke, 
ki imajo trajen pomen za razvoj, ugled in promocijo občine na javnem, 
kul turnem, gospodarskem, d r u ž b e n e m , znanstvenem, vzgojno -
izobraževalnem, kulturnem ter drugem področju. 
Podeljene bodo naslednje nagrade in priznanja: 
NAGRADA OBČINE GROSUPLJE Z ZLATIM ZNAKOM OBČINE 
GROSUPLJE 
PRIZNANJE OBČINE GROSUPLJE Z ZLATIM ZNAKOM OBČINE 
GROSUPLJE 
PRIZNANJE OBČINE GROSUPLJE S SREBRN/M ZNAKOM OBČINE 
GROSUPLJE 
PRIZNANJE OBČINE GROSUPLJE Z BRONAST/M ZNAKOM OBČI
NE GROSUPLJE 

2. člen 
Nagrade in priznanja se podeljujejo enkrat letno - ob občinskem prazniku 
25. junija. 
I. Podelita se največ dve nagradi z zlatim znakom občine Grosuplje, ki se 
sestojita iz listine, zlatega znaka občine Grosuplje in denarne nagrade. 

Denarna nagrada se podeli samo posameznikom. 
Komisija lahko odloči, da se denarna nagrada ne podeli. 
Pravne osebe, zavodi in druge organizacije prejmejo le listino in zlati 

znak občine Grosuplje. 
II. Podelita se lahko največ po dve priznanji občine v obliki: 

listine in zlatega znaka občine Grosuplje, 
listine in srebrnega znaka občine Grosuplje, 
listine in bronastega znaka občine Grosuplje. 

3. člen 
Predlog za podelitev priznanj in nagrad lahko podajo: občina, podjetja, 
zavodi, društva, krajevne skupnosti, druge organizacije in skupnosti, poli
tične stranke ter občani občine Grosuplje. 
Predlog mora biti pismen in mora vsebovati poleg natančnih podatkov o 
kandidatu tudi ustrezno obrazložitev, ter za katero nagrado ali priznanje 
kandidira. 
O podelitvi priznanj bo odločal Občinski svet občine Grosuplje na pred
log Komisije za odlikovanja. 

4. člen 
Razpis traja 30 dni. 
Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite najkasneje do 23. maja 1999 na 
naslov: 
OBČINA G R O S U P L J E , Kolodvorska 2, Grosuplje - s pripisom " nagra
de in priznanja". 

KOMISIJA ZA ODLIKOVANJE 

Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, objavlja na podlagi 5. 
člena odredbe o načinu oddajanja subvencij, dotacij in drugih transferov 
iz sredstev proračuna Republike Slovenije (Ur. list RS, št. 5/98), ki se 
smiselno uporablja tudi za lokalne skupnosti 

JAVNI RAZPIS 
za zbiranje predlogov programov izvajalcev na 

področju kulture v letu 1999 
1. Uporabnik proračunskih sredstev: Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 
1290 Grosuplje. 
2. Predmet javnega razpisa je sofinanciranje oz. financiranje programov 
na naslednjih področjih: 
• gledališkem, 
• glasbenem, 
• folklornem in plesnem, 
• likovnem in 
• literarnem področju. 
3. Okvirna vrednost razpisanih sredstev je 1. 130.000,00 tolarjev. 
4. Programi po tem razpisu morajo biti izvedeni do konca meseca novem
bra 1999. 
5. Na javnem razpisu lahko sodelujejo naslednji izvajalci kulturnih pro
gramov s sedežem v Občini Grosuplje: 
• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije, ki so re
gistrirani za opravljanje dejavnosti v kulturi, 
• ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje dejavnosti v kulturi in so 
splošno koristne in neprofitne. 
Vs i izvajalci morajo prijavi priložiti: 
• dokazilo o registraciji dejavnosti, 
• opis dejavnosti, leta delovanja, doseženi uspehi in morebitna prejeta priz
nanja, 
• predstavitev vsebine programa s predvidenimi finančnimi vir i , 
• številko žiro računa. 
6. Merila za ocenjevanje predlogov programov so: 
• usposobljenost prosilca programa, 
• ustreznost ponujenega programa, 
• vrednost programa. 
7. Rok za prijavo je 21.05.1999 do 8.30 ure. Vloge za dodelitev sredstev 
za sofinanciranje oz. financiranje programov izvajalcev na področju kul
ture vložijo prosilci na naslov: Občina Grosuplje, Urad za gospodarstvo 
in družbene dejavnosti, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, kjer lahko zain
teresirani dobijo tudi vse dodatne informacije. Ponudbe morajo biti dos
tavljene v zaprti kuverti z navedbo naslova prosilca in z oznako " P R O 
G R A M I K U L T U R E - N E O D P I R A J " . 
8. Odpiranje ponudb bo 21.05.1999 ob 10.00 uri v sejni sobi Občine 
Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje. 
9. Prosilci bodo o izidu javnega razpisa obveščeni v 20 dneh od dneva 
odpiranja ponudb. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN 

Janez Lesjak 

PRODAJNI CENTER 
Naj za nakup 
ne zmanjka 
vam poguma, 
saj neverjetne 
cene so v 

P R O D A J N E M C E N T R U G U M A ! 

V našem vel ikem P R O D A J N E M C E N T R U G U M A v Brezju pri Grosup l jem 
vas v pomladanskem času presenečamo z: 

* veliko izbiro zemlje in gnojil za cvetlice, grmičevje in travo, 
* sadikami sadnega drevja in okrasnih rastlin, 
* veliko izbiro vrtnih kosilnic, 
* mrežami za vrtne ograje po izrednih predsezonskih cenah, 
* toplimi gredami, 
* škropilnicami in zahvalnimi ročkami vseh vrst, 
* veliko izbiro kolutov in cevi za zalivanje, 
* veliko izbiro kanalizacijskih cevi, odcepov, kolen .. 

N O V O ! 
N O V O ! SREDSTVA ZA ZAŠČITO RASTLIN 

N O V O ! 
TO IN ŠE MNOGO ZANIMIVIH AKRTIKLOV 

PO IZREDNIH CENAH. 
Trgovina je odprta vsak dan od 7. do 19. ure, 

v soboto od 7. do 13. ure. 
Telefon: 762-200, faks: 764-403. 

K N J I Ž N I C A G R O S U P L J E 
Adamičeva 15 



Kupujete računalink ? 

Pri nas lahko kupite IBM 

računalnike in prenosnike, 

kompatibilne računalnike, 

tiskalnike LEXMARK, 

EPSON, HP, CANON 

Monitorje Nokia, Sony, 

Classic, Philips.. 

MICROSOFT programe.. 

VERBATIM (diskete, CD) 

KINGSTON memorije... 

1̂ 

Pokličite nas lahko od ponedeljka 

do petka od 8-16 ure. 

r 
preudarne rešitve morfnh ljud \ 

INDUSTRIJSKA CESTA 5 
1290 GROSUPLJE 
TEL: 061 763-660 
FAX: 061 764-202 

WWW. SIMT.SI 
Email: irrfo@simt.si 

.9 O 

P c c e l e r o n 3 3 3 

I n t e l C e l e r o n 3 3 3 , 

3 2 M B R A M , 4 , 2 G B 

H D D , G r a f . 8 M B , 

CD R O M 3 2 x , z v o č n a 

k a r t i c a + z v o č n i k i 

1 6 O W , t i p k o v n i c a , 

m i š k a , M S W I N 9 8 S L O , 

G A RA N C I J A 2 L E T I 

MONITOR 
15' od 27.720 SIT 
17' od 44.625 SIT 

~ TISKALNIKI 
LEXMARK 
od 19.900 SIT 
EPSON 
od 32.900 SIT 
HEW. PACKARD 
od 28.100 SIT 

Bančna skupina PONUJ 

VAM V SODELOVANJU Z 

I. LEASING 
* opreme (za frizerske salone, trgovine, ambulante ...), 
* strojev (industrijskih, gradbenih ...), 
* osebnih in tovornih vozil, 
* kmetijske mehanizacije 

2. DOLGOROČNE IN KRATKOROČNE KREDITE 
iz tujine za 

* financiranje projektov, 
* nakup, gradnjo ali adaptacijo poslovnih prostorov, 
* nakup osnovnih in trajnih obratnih sredstev, 
* širitev dejavnosti in financiranje proizvodnje, 
* možnost reprogramiranja obstoječih obveznosti, 
* obratna sredstva 

Nudimo vam hitro, zanesljivo in strokovno svetovanje. 
C O N S U L T d.o.o. (za Karntner Sparkasse), Dunajska 63, Ljubljana 

(061) 309-2-361, fax: (061) 309-2-397, ga. Urbančič 

mailto:irrfo@simt.si


O b č i n o svojim občanom 5 

Obč ina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, objavlja na podla
gi 5. člena odredbe o načinu oddajanja subvencij, dotacij in drugih 
transferov iz sredstev proračuna Republike Slovenije (Ur. list RS, št. 5/ 
98), ki se smiselno uporablja tudi za lokalne skupnosti 

JAVNI RAZPIS 
za zbiranje predlogov programov izvajalcev na področju 

interesnih dejavnosti mladih v letu 1999 
1. Uporabnik proračunskih sredstev: Občina Grosuplje, Kolodvorska 
2, 1290 Grosuplje. 
2. Predmet javnega razpisa je sofinanciranje oz. na naslednjih področ
j ih dela z mladimi: 
organiziranje prostega časa otrok in mladine, prireditve in druga področ
ja (informiranje, svetovanje, sodelovanje med mladimi, povezovanje 
mladinskih organizacij. 
3. Okvi rna vrednost razpisanih sredstev je 2.500.000,00 tolarjev. 
4. Programi po tem razpisu morajo biti izvedeni do konca meseca no
vembra 1999. 
5. N a javnem razpisu lahko sodelujejo organizacije,ki delajo za mlade 
v Občini Grosuplje: 
- društva, 
- zavodi, gospodarske družbe, druge organizacije, 
- javni zavodi. 
V s i izvajalci morajo prijavi priložiti: 
- dokazilo o registraciji dejavnosti, 
- opis dejavnosti, leta delovanja, doseženi uspehi in morebitna prejeta 
priznanja, 
- predstavitev vsebine programa s predvidenimi finančnimi vir i , 
- š tevi lko žiro računa. 
6. Mer i la za ocenjevanje predlogov programov so: 
- usposobljenost prosilca programa, 
- ustreznost ponujenega programa, 
- vrednost programa. 
7. Rok za prijavo je 21.05.1999 do 8.30 ure. Vloge za dodelitev sredstev 
za sofinanciranje oz financiranje programov izvajalcev na področju 
kulture vložijo prosilci na naslov: Občina Grosuplje, Urad za gospo
darstvo in družbene dejavnosti, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, kjer 
lahko zainteresirani dobijo tudi vse dodatne informacije. Ponudbe 
morajo biti dostavljene v zaprti kuverti z navedbo naslova prosilca in z 
oznako " P R O G R A M I M L A D I H - N E O D P I R A J " . 
8. Odpiranje ponudb bo 21.05.1999 ob 11.00 uri v sejni sobi Občine 
Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje. 
9. Prosilci bodo o izidu javnega razpisa obveščeni v 20 dneh od dneva 
odpiranja ponudb. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN 

Janez Lesjak 

Občina Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, objavlja na podla
gi 5. člena odredbe o načinu oddajanja subvencij, dotacij in drugih 
transferov iz sredstev proračuna Republike Slovenije (Ur. list R S , št. 5/ 
98), ki se smiselno uporablja tudi za lokalne skupnosti in 11. člena 
pravilnika o finančnih intervencijah za ohranjanje in razvoj kmetijstva 
v Občini Grosuplje (Ur. list R S , št. 39/96, 61/96, 43/97 in 62/97) 

JAVNI RAZPIS 
za zbiranje potreb za izvajanje melioracijskih del na 

območju občine Grosuplje v letu 1999 
1. Uporabnik proračunskih sredstev: Obč ina Grosuplje, Kolodvorska 
2, 1290 Grosuplje. 
2. Predmet javnega razpisa je sofinanciranje melioracijskih del kmetij
skih zemljišč na območju občine Grosuplje, s katerimi se kmetijska 
zemljišča izboljšajo oz. se izboljšajo pogoji obdelave teh zemljišč. M e d 
te ukrepe sodijo: 
- agromelioracije, ki obsegajo ruvanje in odstranjevanje skalnih samic, 
štorov in zarasti, ki na kmetijskih zemljiščih ovirajo obdelavo, plani
ranje in ravnanje terena po končanih agromelioracijskih delih ter ure
ditev dostopov na kmetijska zemljišča in 
- vzdrževanje obstoječih melioracijskih sistemov, to je čiščenje in ure
janje brežin, odstranjevanje usedlin in nanosov na dnu melioracijskih 
kanalov, ureditev prehodov preko kanalov in drugi ukrepi za izboljšan
je fizikalnih lastnosti tal razen drenaž. 
3. Okvirna vrednost razpisanih sredstev je 4.500.000,00 tolarjev. 
4. Dela po tem razpisu morajo biti izvedena do konca meseca oktobra 
1999 oz. najkasneje do konca leta 1999. Občina Grosuplje iz namen
skih sredstev za urejanje kmetijskih zemljišč sofinancira melioracije 
kmetijskih zemljišč v višini 70% celotne vrednosti izvedenih del. 
5. Najavnem razpisu lahko sodelujejo lastniki, solastniki ali najemniki 
kmetijskih zemljišč na območju občine Grosuplje, k i se ukvarjajo s 
kmetijsko dejavnostjo. 
Lastniki, solastniki ali najemniki kmetijskih zemljišč so dolžni sodelo
vati pri izvajanju strojnih del, izvesti potrebna ročna dela (pri odstran
jevanju zarasti in kamenja ter finem planiranju zemljišč) in po konča
nih delih vzdrževati zemljišče. 
Sredstva za dela po tem razpisu lahko pridobijo upravičenci na podlagi 
vloge, ki mora vsebovati: 

- izpolnjen obrazec, ki ga upravičenci dobijo na vložišču Občine Grosup

lje, 
- mapno kopijo parcele oz. zemljišča, ki ga želijo vlagatelji meliorirati , 
zemljiškoknjižni izpisek zemljišča, na katerem se bo izvajala meliora
cija, 
- najemno pogodbo, če je vlagatelj najemnik zemljišča, in 
- predračune, če gre za dela, pri katerih se uporablja kakršenkol i mate
rial. 
6. Meri la za pridobitev sredstev za sofinanciranje melioracijskih del: 
na podlagi pravočasno oddanih in popolnih vlog bo komisija opravila 
terenski ogled kmetijskih zemljišč, ki bodo predmet melioracijskih del, 
ta ogled pa je pogoj za pripravo sklepa o višini odobrenih strojnih ur 
oz. dodeljenih sredstev, ki ga izda župan Občine Grosuplje. 
7. Rok za prijavoje 21.05.1999 do 8.30 ure. Vloge za dodelitev sredstev 
za sofinanciranje melioracij kmetijskih zemljišč z vsemi potrebnimi 
prilogami vložijo prosilci na naslov: Občina Grosuplje, Urad za gospo
darstvo in družbene dejavnosti, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje, kjer 
lahko zainteresirani dobijo tudi vse dodatne informacije. Ponudbe 
morajo biti dostavljene v zaprti kuverti z navedbo naslova prosilca in z 
oznako " M E L I O R A C I J E - N E O D P I R A J " . 
Odpiranje ponudb bo 21.05.1999 ob 9.00 uri v sejni sobi O b č i n e 
Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje. 
9. Prosilci bodo o izidu javnega razpisa obveščeni po opravljenem te
renskem ogledu kmetijskih zemljišč v 20 dneh od dneva odpiranja 
ponudb. 

OBČINA GROSUPLJE 
ŽUPAN 

Janez Lesjak 

AVTOSOLA VEZI 
Pr i re jamo tečaj CCP za 

kategori je: 

A, B, C in E, 
vsak torek ob 17. uri. 

Izbirale lahko med inštrukloricami in 
inštruktorji 
Popust za dijake in študente! 
M o ž n a t a k o j š n j a v o ž n j a na sodobnih v o z i l i h 

I Tudi na vozilu Mercedes! 

Informacije in prijave vsak dan od 8. do 17. ure. 

Vilharjeva 27, Ljubljana Gumnišče 27, Škofljica 
(za železniško postajo) tel.: 061 - 667 212 
te l . :061 - 13 77 117 (popoldan) 



Številne gradnje novih stanovanj rešujejo 
gradbena podjetja 
G P G Dolenjgrad d.o.o. 
Pod skupno streho G P G d.d.. Je 
eno izmed številnih podjetij, ki so 
1991 leta nastala po reorganizaciji 
nekdanjega skupnega krovnega 
podjetja, ki je bilo Gradbeno pod
jetje Grosuplje d.d.. "87% lastnik 
podjetja je G P G d.d. in z njim smo 
še vedno odvisno povezani", opisu
je odnose z matično družbo direk
tor podjetja G P G Dolenjgrad 
d.o.o., g A lo j z Kastelic. Ostalih 
13% podjetja pripada zasebnim 
lastnikom. 
Glavna dejavnost podjetja so viso
ke gradnje, predvsem na poslovnih 
in stanovanjskih objektih. Kar 80% 
vseh poslov opravijo po naročilu 
G P G d.d.. To ni čudno, saj sami 
nimajo komercialne službe. Matič
no podjetje G P G d.d. je pri sebi 
ohranilo tako imenovane skupne 
službe (vodenje knjig, marketing, 
planiranje...) za vsa hčerinska pod
jetja. 
Eno od treh operativnih hčerin
skih podjetij. Izmed navedenih 
treh hčerinskih podjetij je G P G 
Dolenjgrad d.o.o. najmanjše tako 
po številu zaposlenih kot po pri
hodkih. Kljub temu, da si vsa tri 
služijo kruh z isto dejavnostjo, si 
ne konkurirajo neposredno, saj so 
lokalno specializirana. Poleg tega 
tudi pazijo, da se ne prijavljajo na 

iste razpise. 
Veter na mlin daje gradnja sta
novanj. G P G Dolenjgrad d.o.o. se 
tako za posli obrača predvsem na 
Dolenjsko. Pomembni projekti v 
zadnjem času so bile šole (izgrad
nja šole v Višnji Gor i , prizidka k 
osnovnima šolama v Dobrepol ju in 
Šmarju Sap, obnova prehodnega 
mladinskega doma v Novih Jaršah 
ter adaptacija gimnazije ZelimI je). 
Tudi prizidek Pekarne Grosuplje 
ter nova zunanja in notranja podo
ba Narodne in univerzitetne knji
žnice v Ljubljani je rezultat njiho
vega dela. Med referenčnimi ob
jekti so ponosni še na prizidek k 
upravni stavbi podjetja K r k a v 
Novem mestu, na trgovski center 
I M O S ob cesti na Spodnjo Slivni
co ter na gradnjo stanovanjskih hiš 
na Galjevici ter stanovanjskih blo
kov v Novih Jaršah. Slednja dva 
sta bila samostojna projekta Grad
benega podjetja Grosuplje d.d., ki 
je gradnjo zaupalo podjetju G P G 
Dolenjgrad d.o.o.. 
Kl jub odvisnosti od mat ičnega 
podjetja, povezava z njim vendar
le predstavlja določeno prednost, 
saj " je G P G d.d. veliko in pozna
no podjetje, ima komercialo, poz
na trg v Ljubljani, ki je za nas še 
vedno najpomembnejši" razlaga g. 
Kastelic. Tako se lahko uspešneje 

S E Z N A M 
S P L O Š N I H A K T O V O B Č I N S K E G A S V E T A O B Č I N E 

G R O S U P L J E , O B J A V L J E N I I I V U R A D N E M L I S T U 
R E P U B L I K E S L O V E N I J E 

v mesecu aprilu 1999 
Odlok o zazidalnem načrtu tur is t ično-oskrbovalnega centra pri Mot
elu II, Grosuplje (Uradni list RS , št. 23, z dne 8.4.1999) 
Odlok o zazidalnem načrtu gospodarska cona sever 

(Uradni list RS , št. 23, z dne 8.4.1999) 
Odlok o zazidalnem načrtu Dvor i III 

(Uradni list RS , št. 23, z dne 8.4.1999) 
Odlok o zazidalnem načrtu Dvor i IV 

(Uradni list RS , št. 23, z dne 8.4.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Grosuplje - naselje (pare. 
št. 375/3, 2215/3, 2215/5) 

(Uradni list RS, št. 23, z dne 8.4.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Stranska vas (pare. št. 
1024/9, 1024/12) (Uradni list RS, št. 23, z dne 8.4.1999) 
Sklep o določitvi javne infrastrukture na področju športa v Občini 
Grosuplje (Uradni list RS, št. 23, z dne 8.4.1999) 
Odlok o spremembi odloka o taksah in povračil ih za obremenjevanje 
okolja in racionalno rabo ter izkoriščanje naravnih dobrin na območju 
Obč ine Grosuplje (Uradni list RS , št. 24, z dne 10.4.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Grosuplje - naselje (pare. 
št. 225/2) (Uradni list RS , št. 24, z dne 10.4.1999) 
Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v k.o. Grosuplje - naselje (pare. 
št. 1103/3) (Uradni list R S , št. 24, z dne 10.4.1999) 

soočajo s hudo konkurenco, ki pri 
srednje velikih in majhnih objek
tih prihaja predvsem s strani zaseb
nikov. "Svojo prednost v id imo 
predvsem v bolj izobraženi delov
ni sili , predvsem so to inženirji in 
gradbeni tehniki, ki so usposoblje
ni za zahtevnejša dela", doda di
rektor Kastelic. 
Beg iz gradbeništva. Od 85 za
poslenih je 60 strogo proizvodnih 
delavcev. Ostali so vodje gradbišč, 
pomočniki in delovodje. Polovica 
zaposlenih so domačini, predvsem 
iz Mirne, Trebnjega in Ljubljane, 
drugo polovico predstavljajo tuj
ci , predvsem iz Bosne in Hercego
vine. Poleg tega v mesecih, ko je 
sezona na višku, po pogodbah za
poslijo do 100 kooperantov v glav
nem iz Makedonije in Bosne, ki 
imajo v Sloveniji registrirana pod
jetja ali delujejo kot samostojni 
podjetniki. V zadnjem času imajo 
probleme z vajenci. Potem, ko j ih 
izšolajo in se j im konča doba us
posabljanja, zapustijo podjetje in 
se največkrat zaposlijo v povsem 
drugih panogah. G . Alo jz Kastelic 
pravi, da je to pripisati težkim in 
nevarnim pogojem dela v gradbe
ništvu. 
Povečanje prihodkov za 80% v 
zadnjih dveh letih. Uspešnost po
slovanja podjetja G P G Dolenjgrad 
d.o.o. se je korenito izboljšala v 
zadnjih dveh letih. Pred tem se ne
kaj let niso uspeli izogniti rdečim 
številkam, saj je bilo v letih po osa
mosvojitvi bore malo investicij. 
Gradbenikom so se vremena zja
snila z začetkom množične grad
nje novih stanovanj in ta val je za
jel tudi G P G Dolenjgrad d.o.o.. 
Kako pomembna je stanovanjska 
gradnja, lahko vidimo, če povem, 
da so dela na novih blokih v Novih 
Jaršah potekala skoraj 3 leta, z 
gradnjo hiš na Ga l j ev ic i pa je 

trenutno zaposlenih 100 rednih in 
pogodbenih sodelavcev podjetja 
G P G Dolenjgrad d.o.o.. Uspešnost 
zadnjih dveh let se potrjuje s pozi
tivnim rezultatom poslovanja. Po
leg tega je podjetje v tem času po
večalo svoje prihodke za 80 odstot
kov. 
V prihodnje računajo na grad
njo poslovnih objektov. Za letošn
je leto predvidevajo upad povpra
ševan ja po stanovanjih zaradi 
uvedbe davka na dodano vrednost. 
To bo verjetno kratkoročno vpli
valo tudi na delno zaustavitev stan
ovanjske gradnje. Zato si bodo 
predvsem prizadevali za pridobi
tev projektov za gradnjo poslovnih 
objektov in to predvsem v Grosup
ljem. 
Proizvodnja betona: majhen 
delež v poslovanju, a pomemben 
v skupnem rezultatu poslovanja. 
Piko na i v skupnem rezultatu po
slovanja podjetja vsako leto da tudi 
betonarna, ki deluje v okviru pod
jetja. Prodaja betona pravnim in 
fizičnim osebam predstavlja le 7 
odstotkov skupnih prihodkov pod
jetja, a je kljub temu bistvenega 
pomena pri nagibanju skupnega 
rezultata poslovanja k pozitivnim 
ali negativnim številkam. Beton, ki 
je izdelan pri njih, je kakovosten. 
Podjetji Primorje Ajdovščina in 
Splošno gradbeno podjetje Kraški 
zidar pa pri G P G Dolenjgrad d.o.o. 
kupujeta beton za avtoceste, kate
rega kakovost mora biti še dodat
no testirana. 
Ker betonarna uspešno posluje, 
bodo poskušali v prihodnosti po
večati prodajo betona fizičnim ose
bam. Vsem kupcem njihovega be
tona bodo namreč dali na izposojo 
opaže, saj so opazili, da bi s tem 
rešili zasebnim graditeljem kar ne
kaj problemov. 

Tatjana Skubic 



Občina Grosuplje in mednarodne 
povezave 
Mednarodno povezovanje občin 
in regij je organizirano preko raz
ličnih mednarodnih oragnizacij. 
Najstarejša je Mendarodna zve
za lokalnih skupnosti I U L A (In
ternational Union of Local Aut-
horities) s sedežem v Haagu na 
Nizozemskem. I U L A je bila usta
novljena že davnega leta 1913, 
danes pa je vanjo vključenih okoli 
400 lokalnih skupnosti iz preko 
100 držav iz vsega sveta. Članst
vo v zvezi prinaša lokalni skup
nosti različne koristi. I U L A preds
tavlja najstarejše in najbolj raz
širjeno omrežje lokalnih skupnos
ti š i rom sveta, ima vzpostavljene 
dolgoletne in direktne kontakte z 
Organizacijo združenih narodov 
ter zastopa interese lokalnih skup
nosti pri mednarodnih denarnih 
ustanovah, kot so Svetovna ban
ka, U N D P - Sklad združenih naro
dov za razvoj , ostale agencije 

Združen ih narodov ter denarne 
fondacije Evropske unije. Članst
vo v I U L A omogoča občini čla
nici dostop do vseh informacij ter 
možnost udeležbe na rednih za
sedanjih in svetovnem kongresu. 
Poseben pomen I U L A namenja 
stalnemu izobraževan ju svojih 
članic. V tem okviru deluje pose
ben program CIB (Capacitv and 
Institution Building), kije namen
jen izobraževanju in usposabljan
j u lokaln ih organov o b č i n e za 
izvrševanje različnih nalog v de
mokra t ičn i družbi na lokalnem 
nivoju. 

V evropskem merilu je povezo
vanje občin in regij organizirano 
preko C E M R (Council o f Euro-
pean Municipalities and Regiotvs), 
t.j. Sveta evropskih občin in re
gij, s sedežem v Parizu. C E M R 
je organiziran preko 38 nacional
nih z d r u ž e n j v 25 e v r o p s k i h 

SPRAŠUJEM! • • • 
V tretji š tev i lk i Grosupeljskih 
odmevov sem na strani pet z vel i
kim zanimanjem prebral zapis iz
pod peresa Saše G A L O N . I A d.i.a. 
o sprejetih zazidalnih načrtih v 
obč inskem svetu občine Grosup
lje dne 17. marca 1999. 
Odloki o štirih zazidalnih načrtih 
so objavljeni v Uradnem listu 
Republike Slovenije št. 23 z dne 
8.4.1999, na straneh 2539 do 
2552. 
Trije zazidalni načrti od štirih so 
sprejeti za območja , ki so od časa 
do časa poplavljena, skratka, na 
poplavnem območju . 
V tem zapisu ne bom izpostavljal 
tveganja bodočih graditeljev. 
Zanima me nekaj drugega. 
Kdo bo plačal prometno, komu
nalno in energetsko infrastruk
turo znotraj zazidalnih načrtov? 
Ali sedanji lastniki zemljišč? 
Ali bodoči graditelji z zazidalnim 
načrtom predvidenih stavb? 
Ali Občina (i rosu pije? (pod 
Občino Grosuplje uvrščam tudi 
Javno komunalno podjetje Gro
suplje). 
Moje vprašanje se nanaša na Od
lok o zazidalnem načrtu gospo
darska cona sever. 
V 21.členu Odloka o zazidalnem 
načr tu gospodarska cona sever 
piše, da je zazidalni načrt stalno 
na vpogled občanom, organizaci

jam in skupnost im na O b č i n i 
Grosuplje in na Upravni enoti 
Grosuplje. 
Pogledal sem del načrta in sicer 
tisti del, ki govori o stroških grad
nje cest in ostalih utrjenih površin, 
vodovodnega omrežja, meteorne 
in sanitarne kanalizacije v zazidal
nem načrtu gospodarske cone se
ver. Potrebna sredstva za ta dela 
po cenah iz septembra 1998 zna
šajo 330.457.935,00 SIT. 
Ureditveno območje Zazidalnega 
načrta gospodarske cone sever 
meri 42.800,00 m 2 (3. člen odlo
ka). 
V 6. členu odloka je predvidena 
gradnja naslednjih objektov: 
1 8 stanovanjskih hiš z delavnico v 
prizidku 
1 poslovno stanovanjski objekt 
2 poslovna objekta 
2 proizvodna objekta 
tenis igrišče. 
Vs i ti objekti merijo po podatkih 
iz 10. člena odloka 14.391,00 m2 
koristih bruto površin. 
Iz vseh teh podatkov ni t ežko 
izračunati, koliko tisoč tolarjev je 
potrebno za m2 ureditvenega ob
močja ali na m2 bruto površ in 
zgrajenih objektov. 
V teh podatkih pa ni stroškov za 
glavne vode kanalizacije in vodov
oda, vso potrebno energetsko in
frastrukturo, zadrževalnika pop-

državah. Nacionalno združenje 
C E M R v Sloveniji je bilo usta
novljeno leta 1991 v Mariboru, 
vanj pa se lahko po svoji presoji 
vključijo zainteresirane občine . 
Vloga C E M R je podobno kot pri 
I U L A krepitev avtonomije lokal
ne samouprave, zagotovitev sa
mostojnosti upravljanja občin in 
prispevanje k razvoju občin, šir
jenje evropskega duha z. vidika 
federacije evropskih držav temel
j e č na avtonomiji skupnosti, za
gotavljanje sodelovanja in u-
deležbe lokalnih in regionalnih 
uprav v evropskih in mednarod
nih organizacijah in institucijah. 
Zavedajoč se pomembnosti med
narodnega sodelovanja je svet
niška skupina Socialdemokratske 
stranke na zadnji seji obč inske 
ga sveta predlagala dopolnitev 
Statuta in Poslovnika obč inske 
ga sveta z novim stalnim delov

nim telesom o b č i n s k e g a sveta, 
Odborom za mednarodne odno
se, ki ga je na zadnji seji potrdi
la tudi komisija za pripravo sta
tuta in poslovnika O b č i n e Gro 
suplje. Če bo Obč insk i svet na 
eni izmed svojih naslednjih sej 
potrdil omenjene dopolnitve, bo 
Odbor za mednarodne odnose 
lahko že na svoji prvi seji obrav
naval vabilo Mednarodne zveze 
I U L A za polnopravno č lans tvo 
Obč ine Grosuplje v tej organiza
ci j i . 

Kot mi je v vabilu k polnoprav
nemu članstvu napisala izvršna 
direktorica zveze, gospa Cel ine 
Cheatau, računa na interes Gro 
supljega pri sodelovanju v naj
bolj razširjeni svetovni organiza
ciji lokalnih samouprav in naši 
aktivni udeležbi pri njenih aktiv
nostih. 

Mag. Peter Verlič 

MSMA »AILCEf 
lavnih voda Bičje, da ne naštevam 
vseh stroškov, ki so našteti v ela
boratu zazidalnega načrta gospo
darske cone sever in tistih, ki tam 
niso našteti, pa so potrebni, da bi 
normalno zaživelo delo in življenje 
prebivalcev bodočega zazidalne
ga območja gospodarska cona se
ver na Grosupljem. 
V tem času je tudi razprava o 

občinskem proračunu. 
Sprašujem: 
Ali občinski proračun sme finan
cirali neposredno ali posredno 
dela, za kalera ni ustreznih dov
oljenj, pa bi dovoljenja morala 
imeti? 
Na Grosupljem, 12. aprila 1999 

Ivan Ahlin 
Taborska cesta 17 Grosuplje 

Od januarja 1999 N O V O V G R O S U P L J E M 

HIKO MIHICIMAC K.D. 

N E P R E M I Č N I N E 

V Posredovanje in svetovanje pri prodaji, nakupu ali najemu 
nepremičnin; 

V Urejanje prenosov lastništva oz. vpisov v zemlj i ško knjigo; 

V Priprava pogodb in predpogodb; 

V Pridobitev lokacijskih in gradbenih dovoljenj; 

V Strokovni nasveti pri vlogah in zahtevkih. 

Poslujemo z licenco. 

Delovni čas: torek 
sreda 
petek 

9 - 14 
9 - 1 6 
7 - 13 

Lahko nas obiščete ali naročite po telefonu G S M 041-405258 



Poročamo s seje Občinskega sveta 

Na dveh sejah občinskega sveta 
mnogo vročih razprav 
K j e b o m o g r a d i l i . . . 

Glavne točke 3. redne seje občin
skega sveta dne 17. marca 1999 
so bile namenjene predvsem pro
storskim aktom. Kot prvo so svet
niki obravnavali predlog Odloka 
o zazidalnem načrtu Gospodarska 
cona sever, to je prostor med pod
jetjem Guma, železniškim kori
dorjem in Kadunčevo cesto. Gre 
za mešano cono, saj je na vsaki 
parceli predvidena delavnica s 
stanovanje. Javna razprava je po
kazala predvsem dilemo ekološ
ke nespornosti programov, ki naj 
bi j i h izvajali lastniki. Prav zato 
odlok vsebuje določi la , ki vsake
mu investitorju, ki bo gradil v 
omenjeni coni, predpisuje obvez
no pridobitev pozitivnega mnen
ja okolje-varstvenega zavoda. 
N a d i l e m o , i z r a ž e n o v j a v n i 
razpravi, je vodja urada za pro
stor Saša Galonja, d.i.a. poudaril, 
da je občinski svet v prejšnjem 
mandatu spre je l p rog ramske 
zasnove, s katerimi je območ je 
gospodarske cone sever opredelil 
za m e š a n o cono s stanovanjsko 
obrtnimi kompleksi. Takšna cona 
je tudi z ekološkega vidika bolj 
"pod drobnogledom" ekologov. 
Po precejšnji razpravi so svetniki 
potrdili predlog navedenega od
loka, vključno z amandmajem, da 
se po izgradnj i p l inovodnega 
omrežja priklopijo nanj tudi ob
jek t i v navedeni con i , zato je 
znotraj komunalnega koridorja 
predvidena tudi plinovodna trasa. 
V nadaljevanju so obravnavali še 
predlog O d l o k a o zaz ida lnem 
načrtu Dvor i III. Di lema, ki seje 
pojavila v času javne razprave in 
k i j e najbolj "zažare la" tudi svet
nike, je bilo poplavno območje in 
vprašanje, kaj storiti, da bi se za
radi gradnje ne poslabšala situa
cija že naseljenim stanovalcem. 
19. člen odloka pa je našel mesto 
v le-tem na zahtevo Vodnogospo
darskega podjetja in pravi , da 
mora odlok o Z N D v o r i III in 
Dvor i IV vsebovati dikcijo, daje 
do izgradnje zadrževalnika V e l i 
ki Potok gradnja možna ob pisni 
izjavi investotorjev, da se zave
dajo tveganja poplav na tem ob
močju, da to tveganje sprejemajo 
brez zahtevkov po odškodnini , ki 
bi nastala ob eventuelnih popla
vah. To je v od loku zapisano, 

občini pa ne preostane drugega, 
kot čimpreje zgraditi zadrževalnik 
Vel ik i Potok. Iz razprave je bilo 
jasno videti, da to svetnikom ni 
najbolj po vol j i . Sklep so sicer 
sprejeli z amandmajem, daje kota 
pri vhodu do 50 cm nad urejenim 
terenom enaka naselju prek Gro-
s u p e l j š č i c e . Prav tako z vrsto 
amandmajev so sprejeli tudi pred
log o zazidalnem načrtu Dvori IV. 
Predlog odloka o zazidalnem nač
rtu T u r i s t i č n o oskrbova lnega 
centra pri Mote lu II je sprožil 
vrsto vprašanj na temo dejavnos
ti, k i naj bi se odvijala v T O C II. 

Zemljišče ostane last 
KS Grosuplje 
Zaradi zakonodaje, po kateri bi 
lahko zemlj i šče , na katerem je 
teniško igrišče, dobil teniški klub, 
če občina v enem letu po objavi 
zakona, ne določi občinskega po
mena. Želja K S Grosuplje, ki jo 
je izrazil tudi predsednik K S dr. 
Peter llostnik pa je, da je zeml
j išče v last K S Grosuplje, Teniški 
klub pa bo še naprej upravljavec 
zemljišča. 
V nadaljevanju seje je občinski 
svet na predlog komisije za man
datna vprašanja, volitve in ime
novanja, zaradi smrti dosedanje
ga, imenoval novega č l ana v 
Nadzorni odbor Medobč inskega 
sklada za razvoj malega gospo
darstva. Funkcijo so zaupali A n 
dreju Ambrožiču iz Grosupljega. 
Precej časa pa so se svetniki po-
mudili pri zadnji točki - informa
cije, pobude in vprašanja svetni
kov, kar kaže na to, da budno 
spremljajo vse, kar se v občini 
dogaja. Pri tem pa opažajo napa
ke in vidijo tudi, kaj bi se dalo 
izboljšati. 

Novo usklajevanje 
občinskega proračuna 
31. marca je bila 4. redna seja. 
Dodobra so "prečesa l i" Osnutek 
Statuta in Osnutek Pos lovnika 
Občine Grosuplje. Na oba osnut
ka so sicer predlagali vrsto pri
pomb, ju potrdili in pustili čas do 
15. aprila za dodatne pisne pri
pombe. 
K o so obravnavali Osnutek odlo
ka o zakl jučnem računu proraču
na Občine Grosuplje za leto 1998 
in poroči lo o realizaciji, pa so iz
p o s t a v i l i d i l e m o , ker je dal 

nadzorni odbor negativno mnen
je, češ da niso v celoti razvidne 
in pojasnjene proračunske postav
ke. Ker se predsednik nadzorne
ga odbora seje ni udeležil (svet
niki so menili , da so se predsed
niki odborov takrat, ko so na dne
vnem redu seje točke, o katerih 
so razpravljali, in dajali mnenja, 
dolžni udeleževati sej!), je občin
ski svet nadzorni odbor zadolžil , 
da ponovno obravnava osnutek in 
posreduje mnenje o b č i n s k e m u 
svetu z ugotovitvami, ali so res 
nepravilnosti pri zaključnem raču
nu. 
Po dveh mesecih usklajevanja in 
priprav proračuna za leto 1999 
več kot 100 pripomb! 
Po izčrpni obrazložitvi navedene
ga akta župana Janeza Lesjaka in 
Brigite Reparjeve, vodje urada za 
gospodarske in družbene dejav
nosti, se je o proračunu za leto 
1999 "usula" cela vrsta pripomb, 
da je bi lo komaj verjeti, da je 

Osnutek o d l o k a o p r o r a č u n u 
Občine Grosuplje za leto 1999 -
s programi in f inančnimi načrti 
krajevnih skupnosti posredovan 
svetnikom po d v o m e s e č n e m u-
sklajevanju. Po nekajurnih raz
pravah, kaj vse bi bilo treba v pro
računu spremeniti, kaj dodati, in 
kje zmanjšati sredstva, so svetni
ki pozno v noč (s 16 Za in 1 gla
som P R O T I ) sprejeli Osnutek 
odloka O proračunu za leto 1999 
z vsemi pripombami svetnikov, le 
te pa zadolži l i , da pisne pripom
be posredujejo do petka, 2. apri
la. O b č i n s k o upravo in župana 
čaka novo in težko delo. Upošte
vati nekaj več kot 100 pripomb 
in to tako, da bodo zadovoljni vsi, 
bo bojda težko. 

Sicer pa je občinski svet na svoji 
seji, dne 21. aprila točko o pro
r a č u n u za leto 1999 ponovno 
obravnaval (o tem pa najbrž v pri
hodnjih Grosupeljskih odmevih). 

Alenka ADAMIČ 

Župan Janez Lesjak pa mi je naslednji dan po seji, v četrtek, 1. 
aprila, ko so bile razprave iz seje še "sveže", na vprašanja, 
takole odgovoril: 
Kako komentirate izid včerajšnje seje in izid razprave o proraču
nu z več kot 100 predlaganimi popravki oz. pripombami? Kako 
bo strokovnim službam in tudi vam uspelo pripraviti tak predlog, 
da bo "volk sit in koza cela"? 
Župan Janez Lesjak: "Razprave in izid glasovanja ni bil tak, kot 
smo želeli in delali na tem v dvomesečnem usklajevanju s politični
mi strankami. Osnutek je bil sicer z mnogimi pripombami, ki jih 
bomo morali upoštevati pri nadaljnji pripravi predloga sprejet; 
žal pa se bo sprejemanje proračuna upočasnilo. V najboljšem 
primeru bo sprejet proti koncu aprila. To predstavlja tudi zakasnel 
pričetek vseh pomembnih projektov. Občinsko upravo, vključno z 
menoj, čaka veliko dela, da sedaj te upravičene ali tudi neupra
vičene pripombe vgradimo v osnutek, ki bo zadovoljil večino inte
resov v občinskem svetu. Mislim, da ne bo ne volk sit, ne koza 
cela! 
V reviziji so skoraj vse postavke, žal pa bo treba upoštevati ne 
vedno najboljše rešitve, ampak tiste, za katere ocenjujemo, da jih 
bodo prizadete strani v občinskem svetu podprle." 
Kako pa ocenjujete dejstvo, da so svetniki, ki so se "še včeraj 
zavzemali za mladino, za otroke, naenkrat celo proti nakupu šol
skega avtobusa in še proti nekaterim postavkam, ki zadevajo šo
larje? 
Župan Janez Lesjak: "Osebno se nočem opredeljevati in spuščati 
v ocenjevanje, kaj katero stranko vodi k posameznim odločitvam. 
Upam in računam, da bomo skozi ponovno razpravo in razlago 
le prišli do Fezultatov, ki bodo najbolj primerni za občino in 
predvsem za otroke. 
Kljub temu, da tudi sam zagovarjam ekonomičnost in racionalnost 
postavk v proračunu, pa se zavestno odločam, da šolstvu zagoto
vimo potrebne standarde in varnost otrokom. Prav na področju, ki 
zadeva šolstvo oz. otroško varstvo je potrebno pristati tudi na kak 
strošek proračuna, ki ekonomsko ni najbolj upravičen." 



Oglašamo se s kopanjske šole, 
prisluhnite nam! 
V šolskem letu 1998/99 obiskuje 
pouk na kopanjski šoli 44 učen
cev v štirih samostojnih oddelkih. 
Poučujejo jih Tanja Gruden, M a 
rija V i d i c , Zdenka S e m e n i č in 
Anka Fabjan. Kuharica, snažilka 
in hišnik v eni osebi pa je že vrsto 
let Darja P o d r ž a j . D e l u j e tudi 
oddelek male šole s šestimi učen
ci in vzgojiteljico Branko Zajec. 

Letos smo poleg obnovljene ku
hinje zelo veseli tudi prvega raču
nalnika. Učenci ga uporabljajo za 
popestritev pouka, pri dodatnem 
pouku in varstvu vozačev. Rabili 
bi še tiskalnik in nekaj drugih iz
boljšav, da bi bilo delo še prijet
nejše, kot je. 

Vodja šole: 
Anka I Ali J AN Otroci, učitelji in krajani so ponosni na Prešernovo kamnito mizo 

V času varstva vozačev, med odmori in tudi pri urah telesne vzgoje Čarodej Romanje šolarje v letošnjem januarju 
so se vsi učenci naučil šahovske igre pošteno nasmejal 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje 
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Ročna masaža 

Depiiaci/a 
Aroma terapi/a 

Preso terapi/a 
Pedikura 

Lipoiiza: odprava maščobnih btazinic 
na določenih delih teiesa 
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Vesela tehnika v Šmarju-Sap 
Kako mladim predstaviti teh
nični pouk ? - Vsako delo mora 
biti najprej dobro predstavlje
no -
Profesor na osnovni šoli Šmarje 
- Sap Dušan Mazaj si je po dol
goletni praksi v šolstvu nabral ve
liko izkušenj dela z mladimi. 
Poučuje tehnični pouk in seje le
tos še posebej posvetil projektu 
"Vesela tehnika " , preko katere
ga skuša dijakom in tudi ostalim 
približati pouk tehnike zlasti iz 
praktičnega vidika. Sam pravi, da 
je teorija bolj stvar tehničnih šol, 
osnovne šole pa morajo pri učen
cih veselje do tehnične stroke vz
buditi in ga usmerjati. 
Svoj projekt je Mazaj predstavil: 
"Pr i svojem dolgoletnem pedago
škem delu sem kmalu prišel do 
tega, da ni dobro delati prezgod
nje selekcije. Da se bodo otroci 
lahko odločali za pravo delo, je 
naša dolžnos t , da j i m do ločeno 
delo tudi dobro predstavimo. Gre 
torej za to, da predstavimo mla
dim dejavnost v taki obl iki in na 
tak način, ki bo pritegnil njihovo 
zanimanje, željo po spoznanju in 
radovednosti." 

Profesor tehničnega pouka pa tudi 
priznava, da se pri svojem delu ne 
drži učnega načrta, ampak posku
ša pouk tehnike oblikovati glede 
na interes in želje učencev: 

" V marsikaterem šolskem sistemu 
najdemo k o p i c o i n f o r m a c i j , 
srečujemo se z prenapolnjenostjo 
programov z mašili , ki so sama 
sebi namen, povrhu pa še časov
na stiska, vse to pa doseže ravno 
nasprotni učinek." 
Po Mazajevih besedah je ravno 
pouk tehnične vzgoje tisti, ki lah
ko daje otrokom veliko prostega 
dela, mentor jih pri delu usmerja, 
j i m pomaga in upošteva njihove 
želje.: 
"Popolnoma mi zadostuje, če uče
nec na stopnji osnovne šole poz
na različne materiale, zna iz njih 
napraviti izdelek, ki si ga zamisli 
in skiciral, zna pri tem uporablja
ti primerno orodje, ustrezne stro
je in če lahko na koncu reče: to 
mi je uspelo! Vesel sem, če je ve
l ik i večini tehnični pouk v razve
drilo in j ih odvrne od miselnosti, 
da je tehnika nekaj pustega, za-
guljenega in kvečjemu za fante." 
Za cilj zastavljenega programa si 
je učitelj skupaj z učenci zasta
v i l : 
"Učenec naj opazuje in sodeluje 
pri tehnološkem procesu, razume
va dogajanja, ki so prisotna v na-
šemj ožjem živl jenskem krogu. 
Tehnika na tej stopnji naj spozna
va skozi zabavo. Neopazno in 
neboleče mu bo prešla v podza
vest. Tako mu bo postala dobro-

Profesor Dušan mazaj teži za tem, da hi učitelji predstavljali učen
cem dejavnost v obliki, da bi pritegnili radovednost in zanimanje 
mladih. 

došel prijatelj v igri in učenju ter 
koristen sodelavec v življenju." 
Veliko izdelkov dijaki odnesejo 
domov in j ih imajo kot uporaben 
okras v sobi ali kot darilo. Je pa 
tudi kar nekaj izdelkov, ki so plod 
kolektivnega dela. S slednjimi pa 
so si v pretekl ih letih učenc i 
udeležili regijskih in državnih tek
movanj mladih tehnikov ter si 
prislužili prva mesta. Svoje izdel
ke pa učenci predstavljajo na stal
ni šolski razstavi: Vesela tehnika. 
Mentor pa za te izdelke pravi: 
"Nekateri primeri se bodo zdeli 
obiskovalcu nekoliko ceneni, va-
rietejski, drugi že znani, tretji spet 

atraktivni, presenetljivi, vendar je 
pri vseh možno pritegniti jasno 
povezavo s fiziko, mehaniko, ke
mijo in energetiko. To je tudi eden 
od osnovnih namenov: prikazati 
na zabaven način prakt ične upo
rabe znanja, ki se v šoli obravna
va pretežno na teoretičnih osno
vah." 
Na razstavi so obiskovalcu zlasti 
zanimivi : lesena stenska ura z ni-
halom, robot Robi , sanjska pipa, 
vodnjak "Žeja" , prvi in edini par
ni reakcijski avion na svetu, žoga-
stop, znameniti mini vlakec in še 
marsikaj. 

Andreja Podlogar 

Grosuplje, kdo bo tebe čistil? 
V s i se zavedamo, da turizem v 
Sloveniji velikemu odstotku pre
bivalcev posredno ali neposred
no reže kos kruha. Tudi Grosup
lje ima s svojo okolico naravne 
danosti, ki bi morale v večjem šte
vi lu privabljati oddiha in narav
nih lepot željnih ljudi, vendar ta 
dejavnost nikakor ne more in ne 

more zaživeti tako kot bi lahko. 
Urejenost oziroma neurejenost 
nakl jučnemu obiskovalcu sama 
po sebi marsikaj pove o prebival
cih tega kraja. V urejenem okolju 
se tudi sami počut imo lepše, zato 
nam ne bi smelo biti vseeno, v 
kakšnem okolju ž ivimo, ne zara
di nas samih, ne zaradi turistov in 

gospodarstvenikov, ki obišče jo 
naš kraj. 
Svet krajevne skupnosti Grosup-
Ijeje na svoji seji obravnaval pro
b l e m a t i k o urejenost i naselja 
Grosuplje Skrb za čist in urejen 
kraj ni samo stvar Javnega komu
nalnega podjetja, občine in kra
jevne skupnosti, ampak vsakega 
posameznika. Res je, da je J K P 
dolžno skrbeti za postavitev smet
njakov in njihovo praznjenje, ven
dar odločitev o tem, ali bo ciga
retni ogorek, pločevinka pijače ali 
odvečna vrečka kakšne druge do
brote, romala v koš za smeti, ali 
kar na zelenico ob pločniku, je 
stvar odločitve vsakega posamez
nika. Ta odločitev je odvisna od 
kulture, ki jo nosimo v sebi. Izg
led kraja je zelo jasen pokazatelj 
nivoja kulture prebivalcev. V 
srednjeevropskem prostoru, ki ga 
Slovenci posedujemo, se pač šte
je za kulturno, če smeti odlaga
mo na za to določeno in predpi

sano mesto. Tistim sredinam in 
posameznikom, ki j im te norme 
niso vrednota, oči tno manjka to 
poglavje iz vzgoje za življenje ali 
pa te zgodovinske pridobitve na
merno puber te tn iško zavračajo 
K o je pomladansko sonce odgrni-
lo snežno odejo, se je pokazalo 
vse tisto, kar je bilo čez z imo 
pometeno pod preprogo. Teža 
snega je polomila kar precej ve
jevja, zato je bilo pr ičakovat i , da 
bo izgled kraja dokaj klavrn. Jav
no komunalno podjetje Grosup
lje, ki je v Grosupljem zadolženo 
za vzdrževan je zelenic, ulic in 
pločnikov, je že saniralo poško
dovana drevesa ter se izven strn
jenih naselij lotilo čiščenja ulic in 
pločnikov. Grosupeljeani, zlasti 
prebivalci uličnih naselij, imajo 
veliko mero čuta za lepoto, saj je 
sobota spontano postala dan, ko 
se temeljito pometa po pločnikih 
in ulicah - vsak pred svojim pra
gom. 



Na seji smo bil i kritični zlasti do 
urejenosti okolice grosupeljskega 
pokopa l i šča . Opozor i l i smo, da 
primanjkuje zabojnikov za sme
ti, primanjkuje parkirnih mest, pa 
še tiste površ ine , ki bi se lahko 
porabile za parkiranje, niso vsaj 
posute s peskom in urejene. Pr i 
merno zagrmičena okolica poko
pališča bi temu kraju nam dragih 
pokojnih dala lepši izgled, zato 
smo te pripombe dobronamerno 
posredovali tudi vzdrževalcu po
kopališča - Javnemu komunalne
mu podjetju (irosuplje. 
Poznano je , da Minis t r s tvo za 
delo subvencionira javna dela, 
zato bi bilo prav, da bi tudi v na
šem kraju izkorist i l i to pri ložnost 

in preko javnih del ublažili pro
blematiko čiščenja našega kraja. 
Tudi krajevna skupnost je pr
ipravljena prevzeti določeno bre
me urejanja kraja, vendar so vse 
dejavnosti žal vezane na določe
na finančna sredstva, ki pa j ih v 
tem trenutku n i . Razgovor i z 
o b č i n s k o upravo za pridobitev 
določenih sredstev bodo tekli tudi 
v tej smeri. 
Glede na to, da J K P običajno v 
mesecu aprilu organizira teden 
zbiranja kosovnih odpadkov, je 
prav, da se tudi letos vsi po svo
j i h m o č e h o d z o v e m o pobudi 
odstranjevanja zavrženih odpad
kov. Ve l iko vlogo v vzgojnem 
smislu imajo pri tem tudi šole in 

vrtci, zato podpiramo njihove ak
cije organiziranja čiščenja okol i 
ce šol in vrtcev. Žal iz izkušenj 
vemo, da ostane najbolj zanemar
jena okolica različnih organizacij 
in podjetij, zato smo se odločili , 
da tudi te vljudnostno opozorimo 
na lep izgled okolice. 
Prvi vtis ob vstopu v kraj je vse
kakor za vsakega obiskovalca 
izrednega pomena. Grosupel jča-
ni imamo pač smolo, ker največ
ja neurejenost kraja bode ravno 
ob vpadnicah v kraj. Barakarska 
naselja in neurejen avtoodpad 
gotovo niso prava dobrodošl ica 
turistu, ki si želi ogledati neokrn
jeno naravno dediščino te doline. 
Vsekakor ima vel iko vlogo pri 

spodbujanju urejenosti Grosup
ljega Turist ično društvo, ki z vsa
koletno podelitvijo priznanj za 
urejenost opozarja na ta pogosto 
zamrt čut za red. Mogoče bi bilo 
za razmisliti tudi o podeljevanju 
bodečih než za najbolj neureje
no območje v kraju. 
Žal krajevna skupnost Grosuplje 
trenutni n ima p o o b l a s t i l , n i t i 
sredstev za tovrstno urejanje kra
ja, zato nam ostane le, da preko 
javnih medijev opozarjamo in vz
podbujamo vse pristojne organi
zacije in posameznike k skrbi za 
lepo in čisto okolje. 
Predsednik K S : 

Dr. Peter HOSTrV/K, 
predsednik KS 

OBRTNA CONA GROSUPLJE 

Informacije: 
IMOS d.d. 

Dunajska 56, 
Ljubljana 

tel.: 17 33 366 
17 33 329 

faks: 17 3 3 3 1 5 

Zaključuje se gradnja kompleksa osmih različno 
velikih trgovsko-obrtno-poslovnih objektov 
za različne dejavnosti. 
D o k o n č a n j e še p r e d u v e d b o 
d a v k a n a d o d a n o v r e d n o s t ! 

I n v e s t i c i j s k e 
g r a d n j e 



Grosupeljčani potrebujejo 
nov zdravsrveni dom 
Dobili ultrazvok, pridobili nove 
in uredili stare ordinacije - Pro
storska stiska v dotrajani stav
bi ostaja 
Grosuplje, 12 - Grosupeljski zd
ravstveni dom je z novo lokalno 
samoupravo prešel pod občino 
Grosuplje, prav tako dve njegovi 
enoti v Dobrepolju in Strugah. 
Tako ima občina kontrolo nad 
zdravstvom in boljšo informiran
ost. Z lanskim novim gospodar
jem pa je v dom zdravja zapihal 
tudi svež veter prostorskih in or
ganizacijskih sprememb. Najno
vejša pridobitev v grosupeljskem 
zdravstvenem domu je dobrih de
set milijonov in pol tolarjev vre
den ultrazvok. Ponosni so tudi na 
novo kostno rentgensko diagnos-

Grosuplje dr. Janeza Merviča bi 
v vodstvu radi naredili še veliko 
novega, vendar v stavbi pri
manjkuje prostora, fizioterapija 
je še vedno v kleti, stavba je dotra
jana, pa tudi novejši prizidek za 
zobozdravstvo in otroški dispan
zer je po dobrih štirinajstih letih 
že načel zob časa. Prav tako ni
majo ambulante za urgentne pri
mere in garaž za službena vozila. 
Pred več kot štiridesetimi leti je 
bi l objekt Zdravstvenega doma 
Grosuplje predviden za sanatorij 
pljučnih bolnikov. Ustanovitelju 
dr. Francu Podkor i tn iku se je 
namreč lokacija na hribu ob goz
du zdela prednost za sanatorij, 
danes pa je to ovira, saj je za os
tarele in bolnike, ki pridejo peš, 

Obstoječi leseni garaži za službena vozila stojita na zasebnem 
zemljišču. Pod milim nebom pa so ostala še tri vozila. 

tiko, novo ordinacijo za splošno 
medicino in specialista za bolez
ni srca in ožilja. Po besedah di
rektorja zdravstvenega doma 

to še dodaten napor. Pred tri in vaj-
setimi leti pa je stavba po sili raz
mer začela delovati kot občinski 
zdravstveni dom. Od takrat, ko se 

Grosupeljski zdravstveni dom je postal premajhen, manjka ambu
lanta za nujne primere, lažji dostop do fizioterapije in še marsikaj. 

Na najnovejšo in najdražjo investicjo, ultrazvok, so v zdravstvenem 
domu še posebej ponosni. 

je zdel dom zdravja dovolj ve
lik, paje v občini naraslo število 
prebivalcev kar za šest do sedem
krat. Tako seje povečalo število 
pacientov, s tem pa potrebe po 
novih splošnih in specialist ičnih 
ambulantah. Prostorsko stisko je 
sredi osemdesetih let za kratek čas 
rešil prizidek h domu, ki je na
menjen zobozdravstvu in otroške
mu dispanzerju. Vendar pa je bila 
narejena napaka pri gradnji, saj 
seje zaradi premalo nasutega ter
ena zgradba zače l a pogrezati . 
Tako je v otroškem dispanzerju, 
ki ne šteje več kot štirinajst let že 
opaziti razpokane stene. Ena od 
možnost i za popravljanje napake 
je ponovna gradnja dela prizidka. 
Vendar vse skupaj spominja na 
krpanje starega žaklja, saj, kot je 
dejal d r .Merv ič , lahko zakrpaš 
luknjo na enem koncu, pa se že 
pojavi na drugem, kar predvsem 
velja za starejšo zgradbo in do
daja: 

" Glede na število prebivalstva bi 
v Grosupljem potrebovali pred
vsem nov zdravstveni dom, saj 
obstoječi objekt ne ustreza tako 
prostorsko kot lokacijsko. Dom je 
namreč narejen na hribu, kar je 
neugodno za bolnike, zlasti sta
rejše. Prostorsko pa smo naredili 
v zadnjem času veliko sprememb. 
Pridobili smo specialista za bo
lezni srca in ožilja, internist ično 
ambulanto in ultrazvočno ordina
cijo ter kostno in rentgensko di
agnostiko. Ultrazvok smo kupili 
z lastnimi sredstvi., pri adaptaciji 
pa nam je pomagala o b č i n a z 
vložkom 20 milijonov slovenskih 
tolarjev. Prostor za postavitev ul

trazvoka in E K G - j a smo morali 
na žalost pridobiti z zmanjšanjem 
ginekološke čakalnice. V načrtih 
imamo tudi prenovo laboratorija, 
tako da bi ločili urinski in her-
matoški laboratorij. S temi deli 
bomo začeli poleti, ko bodo am
bulante manj obiskane." 
Pred domom nas je obgovori la 
pacientka iz Šmarja-Sapa, ki jo 
zelo moti tudi dostop do fiziote-
rapevtskih ambulant. Te se nam
reč nahajajo v kletnih prostorih 
zdravstvenega doma, do tja pa se 
pride po stopnicah, kar onemo
goča dostop z voz ičkom. 
"Dostop do fizioterapevtske am
bulante je samo po notranjih stop
nicah, zato imamo v mislih do
graditev položne poti in vhoda od 
zunaj. Prostori tudi ne ustrezjo, 
saj so tam najnovejše aparature, 
na katere smo ponosni, na prostor 
pa žal ne moremo bi t i , " je pove
dal direktor. 
Pacient iz Mlačevega je potoži l , 
da ga moti tudi to, da v nujnem 
primeru zdravnik ne more paciet-
na odpeljati s pa rk i r i šča v na
jbližjo ambulanto, saj so le te v 
prvem nadstropju, dvigala pa v 
domu ni. Zato se je že kar ne
kajkrat zgodilo, da je zdravnik 
urgentno moral posredovati kar na 
parkir išču, kamor so bolnika pri
peljali. Tako so pacienti sami od
kr i l i , tega pa se zavedajo tudi v 
vodstvu doma, da manjka prav 
tako ambulanta za urgentne pri
mere v pritličju. 
Tudi okna in streha že kličejo po 
zamenjavi, vendar dr .Mervič pra
vi : 
"Preveliko vlaganje v obstoječi 



objekt je nesmiseln«, saj vsi raču
namo na novogradnjo. Vendar 
smo morali obnoviti tudi sanita
rije, osebje ima končno svojo 
kopalnico, ob vhodu smo naredi
l i spre jemnico , okence , kjer 
obiskovalci dobijo vse potrebne 
informacije. Pri nujnih delih nam
reč moramo sodelovati , da bo 
stavba lahko služila tudi našemu 
nasledniku." 
Bojazni, kaj se bo zgodilo S se
danjim domom, namreč ni, saj se 
na drugi strani občine na primer 
dom za ostarele prav tako ukvar
ja s prostorsko stisko. 
Ena od osnovnih pomanjkljivosti 
so tudi garaže za s lužbene avto
mobile, trenutno so štirje, čakajo 
pa še petega. Problem so v zd
ravstvenem domu nekoliko rešili 
s postavitvijo lesenih garaž, kjer 

sta našla prostor le dva avtomo
bila in še to na zasebnem zeml
j i šču . Težave se najbolj kažejo 
pozimi , ko se mora zdravnik na 
hitro odpraviti na teren, vozilo pa 
je zamrznjeno ali za sneženo , v 
poletnih mesecih pa se bojijo 
toče. 
Potrebe za novi zdravstveni dom 
so zelo dobro argumentirane, ven
dar j ih bo potrebno v občinskem 
vrhu še večkrat obelodaniti, saj se 
Grosupeljčani trenutno ukvarjajo 
z gradnjo nove osnovne šole. Dr. 
Janez Mervič pa je po pogovoru 
z arhitekti in vodjo urada za pro
stor na občini Grosuplje še ved
no optimističen, kajti po podatkih 
ustreznih služb se iskanje loka
cije ter čakanje na pripravo do
kumentacije za gradnjo novega 
doma zdravja zavleče na najmanj 

Razpokane in okrušene stopnice opozarjajo, da se objekt pogreza. 

štiri leta, v tem času pa bo zgra
jena tudi šola. Bojazni za finan
ciranje pa prav tako ne bi smelo 
b i t i , saj so v o b č i n i pokaza l i 

posluh za zdravstvo in so mu v 
letošnjem proračunu namenili kar 
štiriinpetdeset milijonov tolarjev. 

Andreja Podlogar 

Dediščina, ki izginja 
Včasih "so kmetje z izredno lju
beznijo in smislom za skladnost 
in lepoto gradili svoje hiše, kašče 
iz tramov in brun, jih lepo v vo
galih vezali na križ, in kozolce, 
pa najsi bodo to toplarji ali pa tis
ti z enokapnim pods t reškom, vsi 
so pravi biseri arhitekture s svoji
mi monumentalnim! branastimi 
konstrukcijami. Vsak je svojevrst
na umetnina zase," je v svoji d i 

sertaciji Odmirajoči stari svet vasi 
zapisal dr. Boris Kuhar, ko je et
nološko obdelal področje Škoc
janskih hribov. 
V vasi Medvedica pri Velikih L ip -
I jenih stoji stara hiša, p.d. pri Vra-
netovih. To je "zidana pritlična 
hiša na vogal". Po kamnitih stop
nicah vstopimo v vežo, kije hkrati 
tudi črna kuhinja. Dimnika ni, dim 
se je val i l po prostoru in skozi 

Foto; D. Samec 

okna in vrata, ki so na obeh stra
neh veže, izhajal iz prostora.Stene 
in strop so na debelo obložene s 
smolo. Pod stropom še sedaj, če
prav v hiši nihče več ne stanuje, 
sušijo meso. 
Na levo je vhod v hišo - sobo s 
staro kmečko pečjo. Ta je zani
mive oblike: spodaj kvadratna in 
obložena z modeli, na katerih je 
upodobljen avstrijski dvoglavi 
orel s krono in žezlom. Eden od 
modelov je drugačen in nosi lel-
nico 1835. Peč je bi la večkra t 
" p r e l o ž e n a " . V v i š i n i , kjer se 
konča pravokotni del peči, sta na 
obeh straneh ob steni kamnita za-
pečka. Drugo "nadstropje" peči je 
polkrožno, modeli pa so manjši , 
z globoko okroglo vdrtino na sre
di. Tako so pridobili večjo grelno 
površino, v luknjah pa so tudi pe
kl i jabolka. Na enega od prečnih 
stropnih tramov je pritrjena pol i 
ca, na kateri so kisali mleko. Iz 
hiše vodi vhod v kamro, spalnico 
staršev. 

Na desno iz črne kuhinje vodijo 

vrata v hlev. Ob hlevu je senik, 
na isti strani ob zunanji steni pod 
skupno streho pa stoji "š tant" , del 
kozolca, v katerem so sušili fižol 
in koruzo. 
Vode niso imel i v b l iž in i h iše . 
Živino so vodi l i napajat k izviru 
M r z l i c e in tedaj je t i s t i , k i je 
spremlja l ž i v i n o , v " b a n j k i " , 
p loščatem sodčku, prinesel okoli 
15 litrov vode za gospodinjstvo. 
M l a d i so si p o l e g stare h i š e 
pos tavi l i nova, sodobna b iva 
lišča. 
Stare hiše pa se starajo, lezejo 
same vase, se sesedajo in umira
jo . Vse ž ivo in vse delo č love
ških rok je obsojeno na rojstvo 
in smrt. Objekt, k i se ne " ž i v i " 
sam (muzej) ali ne služi več svo
j emu namenu (stanovanje), je 
obsojen na propad. Obč ina še v 
svojem središču ni zmogla ohra
niti stare kovač i je , pa bi nekje v 
Škocjanskih hribih ohranjala pri
mer stare arhitekture zahodnodo-
lenjskega tipa! 

Marija Samec 



Janez Štupnik - 70 let gasilec 
3 .3. leta 1909 je bi l dan njegove
ga rojstva. V gasilske vrste je 
vstopil leta 1929. To leto je zna
no po eni najhujših z i m , saj je 
sneži lo kar 40 dni skupaj. Sam 
pravi, da so od hiše do hleva priš
li po snežnem rovu, saj snega ni 
bilo kam umakniti. 
Leta 1931 je o d s l u ž i l vojsko. 
Načeln ik gasilskega društva Rač-
na je b i l takrat gospod A n t o n 
Mehle. Leta 1932 je Janez postal 
poveljnik in to ostal vse do vihar
nih vojnih dni. V času njegovega 
poveljevanja je druš tvo lepo na
predovalo. Leta 1937 so kupi l i 
motorno brizgalno, za tisti čas 
imeniten stroj. Kot se spodobi, je 
bila med drugim botra tudi povelj-
nikova žena Alojz i ja . To je bila v 
tistih časih vel ika čast, prav tako, 
kakor je bila čis lana sama gasil
ska uniforma. Težko se je prišlo 
do nje, zato je imela toliko večjo 
vrednost, brez nje pa fant, ki je 
kaj dal nase, seveda ni mogel biti. 
Janez se tistih let zelo rad spomin
ja. Z rahlo otožnost jo pripovedu
je, kako so takrat v ve l ikonočnem 
času gasilci v slovesnih uniformah 
stražili božji grob. Spominja se 
tudi svečanih Florjanovih maš , ki 
so bile vedno lepo obiskane. Ob 

nedeljah so bile po maši gasilske 
vaje kar skoraj obvezne. To pa 
skoraj niso bile vaje kar tako, 
ampak prave male predstave, saj 
seje okrog vadečih vedno nabralo 
precej gledalcev, kadar pa je za
ropotala še motorka in se je po 
zraku v imenitnem loku prš i la 
voda, je bi l to že pravi praznik. 
Otroci, posebno fantiči, so še ves 
teden razpravljali o tem, kdo od 
nastopajočih je bil najboljši in v 
duhu že sebe uvrščali med nasto
pajoče. Vojna je naredila globo
ko zarezo tudi v to dejavnost. 
Gas i l s tvo sicer n i popolnoma 
zamr lo , saj je b i l a nevarnost 
požara takrat še večja, le orodje 
je bilo treba neprestano skrivati, 
ob potrebi pa seje hitro spet naš
lo. 
Ob 40-letnici društva leta 1951 je 
bilo poveljevanje na veliki prosla
v i spet zaupano Janezu Štupniku. 
Takrat so se povabljeni gostje pri
peljali z vlakom, in to v Čušperk, 
od tam pa j i h je do Račne spremi
la velika povorka gasilcev na kon
j i h in peš, pa tudi drugih ljudi. 
B i l o je prav imenitno, se spomin
ja Janez. Za tem dogodkom pa mu 
je bilo rečeno, daje njegovo mes
to bolj v cerkvi kot med gasilci -

ker je kljub d rugačnemu vetru po 
vojni ostal globoko veren. Čeprav 
mu ni bilo vseeno, je ostal zvest 
tudi gasilstvu in vselej in povsod 
poš ten . Za svoje predano delo v 
gasilskih vrstah je dobil kar ne
kaj priznanj. 
Janez pa ni bil samo gasilec, saj 
je bi l tudi odličen igralec na ljud
skem odru in po potrebi tudi 
režiser. V tistih časih je bila nam
reč v Račni kulturna dejavnost 
domena gasilskega društva. Kar 
skoraj vsako leto je b i l a nova 
uprizoritev kake ljudske igre po
leg ponovi tev najbolj p r i l j u 
bljenih. 
Že od malih nog je bil Janez tudi 

Ob materinskem dnevu 
Otroci svojim mamam 
"Čudovi to je preprosto biti mati. 
Bi t i zadovoljen. Tedaj je življenje 
praznik," so bile iztočnice v sredo, 
24. marca, na predpraznični večer 
materinskega dneva. Prijetno praz
novanje so pripravili najmlajši -
otroci grosupeljskih vrtcev, osnov
ne in glasbene šole pod skrbnim 
vodstvom svojih vzgojiteljic in 
učiteljic. 
Otroške besede, tako iskrene, tako 
nenarejene so tiste, ki sežejo glo
boko v srce in vzbudijo globoka 
čustva ljubezni. Otroci so peli, ple

sali, recitirali in z vso svojo prisrč
nostjo dokazali, da so tedaj, ko so 
njihovi starši na delu, pod skrbnim 
varstvom vzgojiteljic, ki skrbijo 
tudi za njihovo duhovno napredo
vanje. 
S svojima žametnima glasovoma 
sta spet presenetili mala Maja in 
Barbara. Dekleti, ki tedaj, ko za
pojeta, za trenutke ustavita čas... 
Av la Osnovne šole L . Adamiča je 
bila polna zadovoljnih mamic in 
babic, ki so bile ponosne na svoje 
nadebudne malčke. Sicer paje tudi 
župan Janez Lesjakobljubil, damu 

- lahko zaupajo - "Poskrbeli bomo 
za bol j še počut je vas in vaš ih 
otrok," je dejal. 
Besede so izzvenele vzpodbudno. 
Pravzaprav je bilo eno samo praz
nično vzdušje. Vprašanje paje, če 
je zameglilo vse tiste temne 
sence, ki j ih je, kljub velikim bese
dam, danes pogosto "deležna" slo
venska mati. Kajti te temne sence 
zasenčijo še tako svetlobe in son
ca željan slovenski dom. 
Morda smo te praznične trenutke 
nato pozabili. Niso pa pozabile tis
te matere, ki so j im takšni in po
dobni trenutki zagrenili življenje. 
Ker žal, življenje ni le praznik. 

pevec - basist, sam pa seje naučil 
še igranja na orgle in bi l več kot 
50 let organist v župnijski cerkvi 
Marije Vnebovzete na Kopanju. 
Za to požr tvovalno služenje je od 
nadškofa Šuštarja dobil tudi dip
lomo. Obč ina mu je za celotno 
k u l t u r n o de lovan je p o d e l i l a 
Jurč ičevo priznanje, za zvestobo 
petju pa si je prislužil zlato G a l 
lusovo značko . 
Danes je žal ostal sam. V misl ih 
se kar naprej vrača v lansko leto, 
ko sta skupaj z ženo proslavljala 
biserno poroko, več pa mu ni bilo 
dano. Že l imo mu še veliko ved
rih dni. 

Marjan Šircelj 

"Hvala vsem mamam, ki so toliko 
let ustvarjale svet za nas in nas 
nauči le , da se tu začenja ljube
zen..." so bile besede povezovalke 
duhovno bogatega kulturnega pro
grama. 
"Da, tu se začenja ljubezen... in 
realnost, ki je včasih tako drugač
na od velikih besed in naših želja. 
Kako bi ti malčki, ki so s tako is
krenim otroškim veseljem nastopili 
na prireditvi za svoje mame in ba
bice, pokazali vse svoje znanje in 
prizadevnosti, lahko razumeli, da 
je svet drugačen kot ga dojemajo v 
svoji otroški duši... 

Alenka ADAMIČ 

T U R I S T I Č N O D R U Š T V O Ž U P A N O V A J A M A G R O S U P L J E 
V A B I 

NA K R E S O V A N J E , 
ki bo v petek, 30. 4. 1999. 

Kresovanje bo v Vel ik ih Lipljenih na planjavi za kapelico. Veselo 
srečanje se bo začelo ob 20. uri in bo trajalo, dokler bo volja in pravo 
razpoloženje. 
Hrano in pijačo prinesite tudi s seboj, da se bomo skupaj pogostili in 
poveselili . Veseli bi b i l i harmonikarjev, ki bi še posebej poskrbeli za 
praznično vzdušje . 

Vljudno vabljeni v Velike Lipljene, saj obljubljajo velik kres. 



Starši ustvarjali skupaj z otroki 
in učiteljico 
P r e d p r a z n i č n o v z d u š j e v šoli 
malo drugače 
K o smo starši sedli v šolske klopi 
skupaj s svojimi otroki... in smo 

Učenci o torkovem popoldnevu: 
Lea: 
Najprej sem misl i la , da mamice 
ne bo. B i l a sem zelo vesela, ker 
je potem prišla. Zelo sem bila 
ponosna na mami. Končno so 
nekatere sošo lke videle mojo 
mami. Počut i la sem se varno. 
Vneto sem gledala ideje drugih. 
Lahko sem bi la res srečna, ker 
nisem bi la sama. Potem pa ni 
sem hotela domov. 

si b i l i enaki..in je bi la učiteljica 
svetovalka, prijateljica ... 
Otrokom pri jaznejša šola. 
N a pobudo učiteljice Marlene Ja-

Vesna: 
V torek, 30.3.99 smo s starši v 
našem razredu barvali ja jčka . 
Učitel j ica Marlena je prinesla 
vel iko razl ičnih barv, flomastre 
in delila nasvete. M o j a mamica 
je barvala s flomastri, jaz pa s 
posebnimi barvami. N a koncu 
smo najlepše izdelke razstavili 
na spodnjem hodniku. 

vornik, smo starši skupaj s svoji
mi tretjcšolčki ustvarjali vel iko
nočno predpraznično vzdušje , ko 
smo, vsak s svojimi in skupnimi 
idejami barvali in poslikavali pir-
he ter izdelovali okraske, ki sodi
jo v ve l ikonočno čas . Tu gre se
veda poleg prizadevnosti učitel
j ice Marlene, k i je poskrbela za 
najrazličnejše barve in ves potreb
ni material (trgovina "Prometej" 
v malem!) zahvala tudi gospe 

M i l i c i Žalar, vzgojiteljici v vrtcu 
v Šmarju-Sap, ki je prav tako v 
n a š prostor prinesla kup idej. 
Toda, niso bile samo ideje in raz
nobarvni pirhi edino, kar je daja
lo smisel zunaj sončnemu popold
nevu. Tu so b i l i še naši otroci, 
tako veseli, ponosni, pripravljeni 
na novo sodelovanje - učiteljica -
učenci - starši. N a koncu, ko se je 

M a š a : 
K o je mami stopila v razred, 
sem bi la ponosna, da je moja 
mamic prišla barvat pirhe z me
noj. Potem sva se usedli za mizo 
in delo seje začelo. Barvali smo 
j a j č k a , i z d e l o v a l i k o š a r i c e , 
zajčke in p i ščančke . Izdelke 
smo izdelovali dve uri in pol. K o 
smo izdelali vse, smo j ih nosili 
na hodnik, j i h obesili in razsta
vi l i na miz i . Tako smo naredili 
razstavo. 

popoldne že prevesilo v mrak, pa 
je iz vseh teh naših skupnih stva
ritev z idejami učiteljice Marle
ne, nastajala razstava, pravi vel i -

Vika: 
Lepo je, da smo delali skupaj s 
starši in z našo učiteljico. B i l i 
smo kar vesela druščina. Dobro 
je bilo, da smo se pripravljali na 
praznovanje skupaj. Dobili smo 
tudi ideje, kaj bomo potem lah
ko naredili tudi doma. Res sem 
potem tudi sama barvala pirhe 
na način, kot smo to delali v šoli 
in uživala ob krašenju krožnika, 
na katerega smo jih naložili . 

konočni aranžma, ki je krasil hod
nik OŠ Brinje. In glej, že se je 
izpoln i l rek, češ da dober glas 

Delo v veselem razpoloženju 

seže v deveto vas: že drugi dan 
so del te naše razstave "preseli l i" 
v prostore Ljubljanske banke. Če 
bi ne bila širšega ogleda krajanov 
vredna, bi tega najbrž n ihče ne 
predlagal. 
Otroci so bil i navdušeni , učitelji
ca je imela veliko priprav, starši, 
ki smo sodelovali, pa smo spet 
morali priznati, da se marsikaj 
lahko n a u č i m o tudi od svoj ih 
otrok. 
B i l o je prijetno druženje in na 
koncu smo imeli še kaj pokazati! 
Učiteljica ga. Marlena J A V O R -
N I K pa o takem in podobnem 
načinu dela pravi: 
" Z a uspešno delo naših otrok je 
pomembno tudi dobro sodelo
vanje šole s s tarš i . Že večkra t 

sem pr iprav i la vrsto podobnih 
s r e č a n j in tudi tokrat sem si 
žele la , da učenci skupaj ustvar
jajo in da p rež iv i jo dan v šoli 
malo d rugače . 
K izvedbi delavnice meje vzpod
budila tudi š tuden tka 2. letnika 
P e d a g o š k e fakultete, k i že nekaj 
časa prisostvuje pri pouku in si 
nabira izkušnje za svoje b o d o č e 
delo. Njena praksa na šoli naj bi 
vsebovala tudi spoznavanje raz
ličnih oblik sodelovanja s s tarš i . 
M i s l i m , da nam je d e l a v n i c a 
uspela in se vsem s ta r šem še en
krat zahvaljujem za sodelovan
je. Veselje učencev in ustvarjeni 
izdelki pa so potrditev in dokaz, 
daje b i l naš cilj dosežen . 

A.ADAMIČ 

Daruj kri - reši življenje! 
Bliža se čas, ko bomo na našem območju darovali kr i in ob 

jđ tej pri l iki posredujemo termine krvodajalskih akcij za področ-
je občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. 

« £ A Pozivamo občanke in občane , da se pridružijo humani akciji 
in pridejo na odvzem krv i ! 

Že v mesecu aprilu bo enodnevna krvodajalska akcija v 
Ivančni Gorici - Kulturni dom 
v ponedeljek, 26. aprila 1999 
Odvzem krvi bo od 7. do 12. ure. 

Iz Grosupljega bo na dan odvzema, 26.4.1999, avtobus odpeljal krv
odajalce izpred trgovine Tabor, A d a m i č e v a ulica 14 ob 9.00 uri. 
Drugi del krvodajalske akcije za naše področje bo v jeseni po nasled
njem razporedu: 

torek, 30.11.1999 v Ivančni Gorici 
sreda, 1.12.1999 v Šentvidu pri Stični 
četrtek, 2.12.1999 v Grosupjem 
petek, 3.12.1999 v Dobrepolju. 

K r i se lahko nadomesti samo s krvjo, zato vas pozivamo, da se odzo
vete našemu vabilu in pridete na krvodajalsko akcijo in pomagate 
življenjsko ogroženim - ko boste ogroženi v i , vam bodo pomagali 
drugi! 

Rdeči križ Slovenije 
Območno združenje 

Grosuplje 



Že 5. tradicionalna razstava 
velikonočnih jedi 

Ko kultura in kulturna dedišči
na stopita v korak... 
28. marca, na cvetno nedeljo, so 
prizadevni č lani d ruš tva M I S S 
pripravil i že tradicionalno 5. ve
l ikonočno razstavo jedi , ki vsako 
leto pr ivab i več obiskovalcev. 
Prvotni namen razstave prva leta 
je b i l prikazati ve l ikonočne jedi , 
pozneje pa seje razstavi pridružil 
še kul turni program z l judsko 
pesmijo. 
Kl jub temu, da je bi la razstava 
pripravljena v prostoru jedilnice, 
je bi la šolska avla v OŠ L . Ada 
miča skorajda premajhna za vse 
obiskovalce. Tisti pa, ki so stali 
dobri dve uri , pa bodo gotovo 
potrdili , da to ni ravno prijetno. 
Še en razlog več, da v Grosupljem 
potrebujemo dvorano za kultur
ne prireditve! 
Kulturni program, k i gaje pove
zovala Tatjana Skubic, so pričeli 
Kamniški koledniki s starimi ljud
sk imi pesmimi in glasovi obeh 
pevcev, ki so doneli v nedeljsko 
popoldne. Tak im je lepo pris
luhniti! Navduš i la pa je tudi šte
vi lčno m o č n a folklorna skupina 
J U H A S s Poljske, ki je ravno v 
tem času gostovala pri nas (gosti-
la j ih je folklorna skupina iz Rač-
ne). Žal je b i l šolski oder mnogo 
premajhen za tako š t e v i l č n o 
množ ico plesalcev. Zapeli so tako 
lepo in ubrano ob spremljavi har
monike in godal, da bi j i h kar ne 
nehal poslušat i . Kl jub temu, daje 
minevala že druga ura prijetnega 
programa - tudi za tiste, ki so se 
morali zadovoljiti s stojišči! 
Kar mi dan prinese, sem vese
la... 
Presenečenje za tiste obiskoval
ce, ki radi prisluhnejo globokim 

živl jenjskim izkušnjam, je bi la 
gostja pisateljica Berta Golob, ki 
je v pogovoru z voditeljico pro
grama poudarila predvsem spošt
ljiv odnos do kruha in hrane. 
Častni pokrovitelj prireditve je bil 
glavni urednik tednika Družina dr. 
Janez G r i l , k i je v nagovoru dal 
priznanje pr izadevnim č l a n o m 
M I S S - a za dobro organizacijo 
prireditve ( "Ko bomo pripravlja
li praznovanje 50-letnice Družine, 
bomo prišli po ideje v Grosuplje, 
kako naj pripravimo prireditev!") 
Po kulturnem programu je sledi
lo ocenjevanje butar, pri čemer je 
sodeloval častni gost prireditve dr. 
Boris Kuhar. 
Tudi v sosednjem prostoru je bilo 
kaj videti. Pripravljeni aranžmaji 
vel ikonočnih dobrot so bi l i prava 
paša za oči in verjetno so se mar
sikomu cedile sline. Toda vse te 
dobrote so bile namenjene v do
brodelne namene, nekaj sojih pre
je l i oskrbovanci grosupeljskega 
Doma starejših občanov. Letos 
prvič pa smo si ogledali tudi iz
delke ljudske obrti - Ignac Kaste-
lic iz Velike Račne izdeluje lepe 
lesene križe, Marija Adamčič in 
Franci Šteh iz Male Račne pa sta 
razstavila ročno vezene in klek
ljane prte; Pavle Žnidarš ič iz 
Velike Račne pa ročno izdelane 
košare . 
Skratka, vse je bilo prava paša za 
oči . 
Mlad i iz društva M I S S so postali 
že pravi profesionalci, ki znajo 
poskrbeti za prijetno predpraznič-
no vzdušje. K o si kultura in kult
urna dedišč ina (ohranjanje starih 
običajev) podata roke in stopita v 
korak, nam mora biti lepo! 

Alenka ADAMIČ 

Društvo MISS v Domu starejših 

ZAHVALA SPONZORJEM 
Člani društva M I S S smo na cvet
no nedeljo, 28. marca 1999, pri
r e d i l i 5. T R A D I C I O N A L N O 
V E L I K O N O Č N O R A Z S T A V O 
JEDI . Razstava je odl ično uspe
la, to pa ne bi bilo mogoče brez 
pomoči sponzorjev in razstavljal-
cev. Zato bi se člani društva radi 
zahvalili : 
R A Z S T A V L J A L C E M : 
* pekarni Grosuplje 
* pekarni Blatnik 
* pekarni Bistrica 
* pekarni Gorenc 
* mesariji Javornik 
* ŽITU Ljubljana 
* d r u š t v u p o d e ž e l s k i h ž e n a 
S O N Č N I C A 
* učencem OŠ Louisa Adamiča 
pod s t rokovnim vodstvom ge. 
Majde Šep ic in u č e n c e m O Š 
Brinje 
* ge. Mari j i Adamič , g. Franciju 
Štehu, g. Ignacu Kastelicu in g. 
Pavletu Ž n i d a r š i č u iz M a l e in 
Velike Račne 
Prav tako bi se radi zahvalili tudi 
sponzorjem. Sponzorji razstave 
so b i l i : 

. Občina Grosuplje 

občanov 

2. Krajevna skupnost Grosuplje 
3. Občinski odbor S K D Grosup

lje 
4. katoliški tednik D R U Ž I N A 
5. podjetje A B C Tabor 
6. K l i m a t i z a c i j a Ž n i d a r š i č i z 
Grosupljega 
7. A B Design 
8. A M S E T Macedoni 
9. Steklarstvo M E H L E 
10. Svetila S V E T E K iz Velikega 
Mlačevega 
11. O S E M d.o.o. s Sp. Sl ivnice 
12. trgovina P O N O V K A 
13. Instalacije Š I R C E L J 
Lepo bi se zahvalil i tudi: 
- g l avnemu u redn iku t edn ika 
D R U Ž I N A , dr. Janezu G r i l u , za 
čas tno pokroviteljstvo, 
- čas tnemu gostu dr. Borisu K u 
harju za predstavitev razstavljenih 
izdelkov, 
- pisateljici Berti Go lob za na
govor, 
- Tatjani Skubic za povezovanje 
ter 
- Kamnišk im kolednikom in fol
klorni skupini J U H A S s Poljske 
za kulturni program. 

Za društvo MISS 
Andrej ŠTRUS 

Ocenili so butare.. Takole so se predstavili učenci OŠ Brinje 



delavnice pri nas 
V letošnjem šolskem letu sem za 
otroke in starše organizirala likov
ne delavnice v vrtcu " P I K A " v 
Šmarju-Sap, kjer so se preizkušali 
v izdelovanju darilnih, okrasnih in 
uporabnih izdelkov. Spoznali so 
različne materiale in možnosti nji
hove uporabe pri izdelavi posam
eznih predmetov. Že prva l ikov
na delavnica v jeseni nam je dala 
p r i ložnos t , da se ozremo okol i 
sebe in naberemo materiale v 
bližnji okol ic i (gozd, polje ...) in 
slike so že tu, da krasijo otroške 
sobe. Pri nekaterih l ikovnih del
avnicah so mi pomagali zunanji 
sodelavci: g. Mazaj, ki je s svo
j i m znanjem in izkušnjami pred
stavil les kot zelo uporaben ma
terial, katerega smo žaga l i , vr
tali , brusi l i , lepi l i in nastale so 
lepe i g r a č e (avto, he l ikopter , 
punčka) . Pri izdelovanju lutk pa 

je priskočila na pomoč ga. Yartz, 
s katero je bilo čudovi to vrezo-
vati nove oblekice za stare med
vedke in punčke . Iz lesenih žlic 
smo izdelali pravo lutko za čisto 
pravo lutkovno predstavo. 
Ž e j e tu glina, mehka, ki pod sp
retnimi rokami spreminja obliko 
in nastajajo sklede, lončki, krož
n ik i , ježki ... Svi la je na otip tako 
prijetna in z barvami tako živa. 
Marsikatera mamica s ponosom 
nosi izdelek (ruto) svojega na-
d e b u d n e ž a . S teklo je h ladno, 
g ladko, prosojno, s pos l ikavo 
postanejo vaze še lepše, iz kozar
ca, k i je poslikan, pa se pije slaj
še. Tudi b o m b a ž n e majice, nove 
ali stare, so s poslikovanjem pos
tala čisto drugačna oblačila. 
Rada bi se še posebej zahvalila za 
sodelovanje in prispevanje od
padnih materialov: Stolarni Dob-

rcpoljc, Steklarstvu Mehle , A B 
Butiku daril in cvetja, Kl jučav
ničarstvu Žugič , saj so s tem po
pestrili naše likovne delavnice. 
Izdelki, ki smo jih ustvarili, so 

Predavanje, ki to ni bilo 
Šolska svetovalna s lužba Osnov
ne šole " L o u i s A d a m i č " je 12. 
januarja namesto roditeljskega 
sestanka organizirala predavanje 
za starše učencev sedmih razre
dov. Tema "komunikaci ja med 
otroki in s tarš i" je bila pos rečeno 
izbrana, sam naslov teme pa je dal 
slutiti, da se udeleženci predavan
ja ne bomo dolgočasil i . Predavan
je je bilo na prijetno presenečen
je udeležencev vodeno kot delav
nica. Starši , vajeni klasičnih pre
davanj, takega pristopa predava
telja nismo pr ičakoval i , zato smo 
po krajšem, sproščujočem uvodu 
predavatelja, gospoda Mihe R O 
P A R J A , verjetno vsi doživljali niz 

raz l ičn ih obču t i j , od prijetnega 
presenečenja nad nečem novim, 
preko zbeganosti do strahu pred 
nečem nevsakdanjim. 
Delavnica se je pričela s kratko 
predstavitvijo predavatelja, sicer 
profesorja specialne pedagogike 
in realitetnega terapevta, njego
vega dela in teme "Komunikaci ja 
med Predavatelj ni izgubljal 
besed s predavanjem o temi, tem
več je s t a r šem razdeli l vnaprej 
pripravljena vprašanja na temo 
predavanja, tako, da smo se sko
z i odgovore na le-ta vsi lahko 
izrazi l i na nam lasten način. 
Gospod Rotar seje trudil biti ena
kovreden sogovornik, nekdo, ki 
nas razume in nam je enak. O d 
govorov staršev v nobenem tre
nutku ni krit iziral , ampak nam je 
s svojimi pripombami stal ob stra

ni ter nas, kot nekdo, ki "se spoz
na na p r o b l e m " , spodbujal k 
pravilnemu razmišl janju in nas 
usmerjal na pravo pot. Gospod 
M i h a R O T A R v nobenem trenut
ki ni dajal občutka, daje na drugi 
strani mize. Vseskozi seje trudil 
biti med nami, kar mu je tudi v 
celoti uspevalo. Takih sogovorni
kov, ob katerih čas vedno prehi
tro mine, si človek lahko samo želi 
in prepričana sem, da v tej svoji 
želji nisem osamljena. Skratka, 
pokazal nam je, kako naj bi ko

municirali odrasli. K o bomo take 
komunikacije sposobni odrasli 
med seboj, bomo sposobni komu
nicirati z otroki in tudi otroci med 
seboj. Kako kratka ura in kako 
močno sporoči lo! 
Menim, da bi take delavnice mor
ale postati stalnica za vzpostavl
janje stikov med starši in šolo in 
bi j i h morali organizirati za star
še otrok že od prvega razreda na
prej. Takih delavnic, na tem kva
litetnem nivoju, pa bi se poleg 
staršev šoloobveznih otrok, mo-

našim otrokom v ponos. Le te si 
l ahko ogledate na razs tav i v 
Knjižnici Grosuplje od 19. aprila 
dalje. 

Stanka KRIVEC 

rali udeleževat i tudi učitelji . 
Žel im pohvaliti tudi šolsko sve
tovalno s lužbo za idejo o organi
zaciji take delavnice, k i se je na 
začetku nakazovala kot plah poiz
kus nadomestila roditeljskega ses
tanka, nato pa se je izkazala kot 
zelo dobra možnos t komuniciran
ja med starši in šolo ter kot dober 
način, kako starši in šola lahko 
stopijo na isto stran na poti pre
magovanja ovir in zagat pri vz
goji in izobraževanju otrok. 

Karmina ZADNIK 

NOVE KOLEKCIJE! 
SPODNJE PERILO 

» MODNI DODATKI 
SONČNA OČALA 

KOPALKE 

VSAK DRUGI TOREK BREZPLAČNO UČENJE 
REZERVACIJA OBVEZNA!!! 

POKLIČITE 763-656 drogerije %JtftlZ, trgovine za pozorne 



Miro Vrejg, predsednik Turističnega 
društva Zupanova jama Grosuplje 
M i r o Vreg, predsednik T D Žu
panova jama Grosuplje, je prije
ten sogovornik, izredno delaven 
človek, vedno poln idej. 
Mladost v vinorodnih Halozah 
Rojenje bi l v gosti lniški družini 
v b l i ž i n i Ptuja, v v i n o r o d n i h 
področjih Haloz. Številna družina 
in vojna sta ga še zelo mladega 
zaznamovali in poslali zgodaj po 
svetu. Dvajsetleten fant je prišel 
v Ljubljano, kjer je delal kot ko
mercialist na vodi ln ih delovnih 
mestih v trgovskih podjetjih s teh
ničnim blagom. 
Prihod v Grosuplje 
Leta 1976 je prišel v Grosuplje 
in si na Brinjskem hribu postavil 
hišo. Leta 1980 je prevzel direk
torsko mesto na Partnerju, kjer je 
tudi dočaka l upokojitev. Preveč 
energije je imel v sebi in veliko 
izkušenj , k i bi j i h rad uporabil v 
praksi. N i mogel obsedeti kr ižem 
rok, zato se je odloči l za delo v 
turistični zvezi . 

Kako je postal predsednik TD? 
Delo v Turist ični zvezi občine je 
jemal zelo resno, vedno je imel 
nove predloge in ideje, zato gaje 
Janez Lesjak starejši predlagal ga 
predsednika grosupeljskega turis
t ičnega druš tva in to delo opravl
ja že 8 let. Skupaj se sicer s turiz
mom ukvarja že 15 let. 
"Ves čas ugotavljam, da ne prej
šnji in ne sedanji sistem ne kažeta 
dovolj posluha za pospeši tev tu
rizma v občini . Urediti bi morali 
nekaj turist ičnih točk, zanimivih 
za turiste, in j i h povezati med se
boj," mi pripoveduje in ne more 
razumeti, da tega ne uvidijo tudi 
odgovorni. 
Delo v druš tvu 
T u r i s t i č n o d r u š t v o Ž u p a n o v a 
jama Grosuplje letos praznuje 40-
letnico delovanja. 
" Ž e moji predhodniki so se trudi
l i , da bi razvijali turizem v jami 
in v samem Grosupljem z oko
l i c o . V e n d a r kot svoj na jveč j i 
d o s e ž e k š t e j e m idejni projekt 
T U R I S T I Č N O - R E K R E A T I V N I 
C E N T E R T A B O R - ŽUPANOVA 
J A M A . Dolga leta ni bilo nobe
nega odziva, pred leti pa je obči
na le asfaltirala cesto od Vel ik ih 
Lipljen dojame. Skupaj z Zavo
dom za s p o m e n i š k o varstvo so 
začeli obnavljati Tabor. To je šele 
začetek, za celovito ureditev bo 
po t rebno š e v e l i k o vo l j e i n 

sredstev." 
In kar v id im, da on že ima pred 
očmi izpolnitev celotnega projek
ta, s poročno dvorano v tabors
kem stolpu, drevoredom mlado
poročencev od Tabora proti jami, 
s špor tno rekreativnim parkom 
Gradišnica , z vsemi spremljeval
nimi objekti. 
" V času mojega predsednikovan-
ja smo postavili tudi novi kiosk 
pred jamo, tlakovali dvorišče in 
uredili dohode dojame, dajih več 
ne spira dež, do kioska smo na
peljali elektriko in vodo, postavi
l i smo fontano, kjer si lahko 
obiskovalci jame očistijo obutev 
in umijejo roke." Pa še vedno 
ostaja neuresničenih veliko upo
rabnih nač r tov , denarja pa n i . 
Pričakuje pomoč občine, kajti fi
n a n č n e sposobnosti d ruš tva so 
preskromne. 
Predsednik društva in vodič po 
jami, pogosto tudi čistilec 
Vodenje po jami je zahtevno in 
naporno de lo . Pogos to j a m o 
obiščejo tujci, predvsem pohod-
niki , saj mimo jame vodi evropska 
pešpot . Tedaj pa mu pride prav 
njegovo znanje tujih jezikov. 
"Sedaj vsaj lahko v kiosku pro

dajamo vstopnice, spominke in 
poskrbimo za ž e j n e . " To delo 
opravlja prizadevna blagajničar-
ka Marija in skupaj sta odličen de
lovni tandem. On vodi po jami , 
ona pa poskrbi za obiskovalce. Če 
se pojavi večja skupina, jo M a r i 
ja pripelje do Permetove dvora
ne, da ni treba M i r u kar štirikrat 
prehoditi vseh stopnic, saj j i h je 
v jami kar 480 in 610 m poti. V 
sezoni, ko je jama odprta, kar v 
tem kiosku pogosto pojesta tudi 
sobotno ali nedeljsko kosilo. 
Oko l i co jame in samo jamo je 
potrebno večkra t očist i t i . Stop
nice v jami so mokre zaradi vla
ge, zato j ih večkrat pometejo, po
sebno če pričakujejo večje š te
vi lo obiskovalcev. Spomladi, po
sebno po taki z i m i , kot je bi la 
letos, je vel iko dela s pospravl
janjem okolice. Pri vsakem delu 
je M i r o vedno zraven. 
Tako vo lon te r sko delo lahko 
opravlja le č lovek, k i je "zalju
bljen v te kamne". 
" K d o r pride le enkrat v jamo, ne 
more razumeti te ljubezni. Jaz ne 
v id im le kamnov, ampak občudu
jem njih lepoto, k i j e del narave. 

Tak poseben odnos nastane, če 
gledaš s srcem". 
Druš tvo za vzdrževanje in ž iv
ljenje jame vsa leta doslej ni do
bilo ne dinarja ne tolarja. Vel iko 
se sicer da opraviti ' u d a r n i š k o ' , 
vsega pa vendar ne. 
Vzporedne dejavnosti druš tva 
" V vseh teh le t ih je d r u š t v o 
dejavno še na drugih področj ih . 
Ude- ležu jemo se sejmov A l p e -
A d r i a v Ljubljani in sodelujemo 
na razstavah, glasbenih in turis
tičnih prireditvah v kraju," doda
ja M i r o Vreg. "Vsako leto orga
niziramo ocenjevanje urejenosti 
h i š in j a v n i h o b j e k t o v na 
področ ju našega d ruš tva in na 
tradicionalni prireditvi Zlata je
sen na jbol j š im podel imo pr iz 
nanja. Ob 70- l e tn i c i odkr i t ja 
jame smo izdali knjigo Županova 
jama - 70 let in s tako monogra
fijo se ne more pohvaliti vsaka 
jama," je na svoje delo ponosen 
predsednik. 

Foto: Kralj 

Načrt i za prihodnost 
Idej ne manjka. M i r o Vreg že ne
kaj let opazuje tur i s t ične tokove 
v okol ic i in dobro ve, od kod pr i 
hajajo obiskovalci in kaj želi jo. 
Turizem se ne more več zapirati 
v ozke meje. O b č i n e od Kostela 
preko Ribnice, Vel ik ih Lašč , Do-
brepolja, Grosupljega in Ivanč-
ne Gor ice bi morale nastopiti na 
trgu z enotno ponudbo kot turis
t ična regija, z enotnim zemljevi
dom turis t ičnih točk in objektov. 
Akt iven pa je tudi na d r ž a v n e m 
nivoju, saj je njegov predlog vz 
podbudil nastanek Gospodarske
ga združenja tur is t ičnih jam, k i 
pomaga pri promocij i jamskega 
turizma. 
Človek z bogatimi izkušnjami in 
obi l ico idej ter poz i t ivn im obču
tenjem za okolje se pa razdaja 
tudi v krajevni skupnosti. Naj to 
vitalnost ohranja še naprej v svo
je in naše dobro. 

Marija Samec 

zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovansko urejanje 
grosuplje, d.o.o. 
taborska 3, 1290 grosuplje 

P O S R E D U J E M O PRI P R O M E T U Z 

N E P R E M I Č N I N A M I 

- Z A G O T A V L J A N J E V A R N E G A N A K U P A , 
P R O D A J E IN O D D A J E N E P R E M I Č N I N 

- C E L O V I T A P O N U D B A N E P R E M I Č N I N Z A N A K U P , 
P R O D A J O IN N A J E M 

- S K L E P A N J E K U P O P R O D A J N I H P O G O D B 
IN Z E M L J I Š K O K N J I Ž N I P R E P I S 

- C E N I T E V N E P R E M I Č N I N 

- P O M O Č PRI P R I D O B I V A N J U D O K U M E N T A C I J E 
Z A G R A D B E N O D O V O L J E N J E 

- P R O J E K T I R A M O S T A N O V A N J S K E , 
P O S L O V N E IN G O S P O D A R S K E O B J E K T E 

telefon:(061) 763-078,762-246 



Pomlad v Zupanovi jami 
Pozimi je čas , ko narava počiva 
in jama tudi. Pa ne zato, ker bi bilo 
v njej prehladno, saj je tempera
tura stalna (v Ledenici 4 (C, v 
notranjosti jame pa nekaj stopinj 
več) . Dostop do jame je zaradi 
snega in ledu po gozdu težak . 
Vendar pa se vsako pomlad ses
tane Upravni odbor T D Županova 
jama Grosuplje, da pregleda, kaj 
je v jami potrebno urediti, preno
vi t i , narediti na novo. 
N a letošnji tak sestanek smo po
vabil i kar nekaj uglednih gostov: 
župana Obč ine Grosuplje gospo
da Janeza Lesjaka, ki je znan po 
svoji ljubezni do narave, biologa 
Marka Aljančiča, ki se ukvarja z 

živim svetom v jamah, predsed
nika Turist ične zveze Grosuplje 
gospoda Braneta Žitnika in še tis
te, ki naj bi aktivno sodelovali pri 
proslavi ob 40-letnici našega tu
rističnega društva. 
Sprehodili smo se najprej po par
kirišču pred jamo in si ogledali, 
k o l i k o š k o d e je naredila huda 
zima z obilnim snegom. Nekaj so 
prizadevni člani upravnega odbo
ra že pospravili, da smo sploh lah
ko prišli do jame. Vendar je po 
gozdu še veliko polomljenega. 
Ogled jame je bi l delaven. Opa
z i l i smo oskrbljene stopnice, pre
malo napete držalne vrvi ob po
teh, problemat ično električno na

peljavo, ki vedno pogosteje odpo
veduje. Svetila bi morala biti bolj 
pogosta in diskretneje skrita. 
Naporne stopnice in strmine mar
sikoga odvrnejo od ogleda, zato 
smo obnovili ideje o vhodu, ki bi 
se začel pri Opolzkem kamnu, 
kjer je bil prvotni vstop v jamo. 
Tako bi lahko prišli kar že v Per-
metovo dvorano. Odpraviti bi bilo 
potrebno tudi nekatera ozka grla, 
narediti galerije, kjer bi se lahko 
skupine obiskovalcev ustavile in 
si v miru ogledale jamo. V jami 
je tudi nujen telefon, da bi se lah
ko vodič v jami in pomočnik zu
naj obveščala o prihodu nove sku
pine ali če v jami zmanjka elek

trike. 
Ogledali smo si tudi obnavljajoči 
se Tabor, ki sicer nudi nov užitek 
ob svoji revitalizaciji, vendar nad 
vsem obnovljenim nismo bil i nav
dušeni . 
Ž u p a n j e pokazal veliko razume
vanje za načrte turist ičnega društ
va. D o sedaj je druš tvo samo z 
denarjem od vstopnin financiralo 
vse prenove, obnove in novograd
nje v jami in okol i nje. Sedaj pa 
so stroški že presegli d ruš tvene 
zmogljivosti in nujno bo poiskati 
še dodatne vire financiranja, da bo 
jama zaž ive la kot tu r i s t i čna in 
šolska učna jama. 

Marija Samec 

Letovanje otrok v letu 1999 
Rdeči križ Slovenije O b m o č n o 
z d r u ž e n j e G r o s u p l j e o b v e š č a 
občane občin Dobrepolje, Ivanč-
na Gor ica in Grosuplje, da bomo 
v letu 1999 organizirali 10-dnev-
no zdravstveno letovanje otrok na 
Debelem rtiču v mesecu juli ju za 
šolske otroke in otroke, ki obis
kujejo malo šolo. 
Starš i , k i želi jo svojega otroka 
poslati na letovanje, naj lastnoroč
no izpolnijo prijavnico, ki jo otro
ci lahko dobijo v tajništvu šole: 
* O S Louis A d a m i č Grosuplje, 
tovarniška 14 
* O Š Brinje, Adam ičev cesta 29 
* O Š Stična, Cesta II. Grupe od
redov 17, Ivančna Gor ica 
* O Š Ferdo Vesel , Šen tv id pri 

Stični 
* O Š Dobrepolje, Videm HO 
Izpolnjene prijavnice naj otroci 
vrnejo do 20.5.1999 v tajništvo 
šole. Število otrok, ki bodo lahko 
letovali, je omejeno. V kolikor bo 
prijav več, kakor je prostih mest, 
bodo imel i prednost otroci , k i 
pogosteje obolevajo ter otroci iz 

socialno ogroženih družin. 
Ekonomsko ceno letovanja bomo 
kri l i iz sredstev, ki j ih bomo v ta 
namen dobili od Zavoda za zd
ravstveno zavarovanje Slovenije, 
O E Ljubljana in iz p ro računov 
posameznih obč in . R a z l i k o do 
polne cene bodo kr i l i starši. Ker 
so priprave na letovanje še v teku, 

RAZPIS ZA VODITELJE IN PEDAGOŠKEGA 

VODJO NA LETOVANJU 
Za čas letovanja vabimo k sodelovanju študente pedagoške fakultete 
ali višje zdravstvene šole in ostale, ki so dopolnili 20 let, imajo vesel
je delati z otroki in obvladajo plavanje. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave o izpolnjevanju pogojev na naš 
naslov: Rdeči križ Slovenije, O b m o č n o združenje Grosuplje, 
Taborska c. 2. 

bo znesek prispevka staršev na
pisan na prijavnici za letovanje. 
Letovanje bo namenjeno pred
vsem zdravstveno in soc ia lno 
ogroženim otrokom. Podjetja in 
zasebniki imate pr i ložnost , da s 
f inančnimi prispevki pomagate 
ogroženim otrokom do letovanja. 
V ta namen lahko denarna sredst
va nakažeta na žiro račun: 50130-
6 7 8 - 5 6 0 0 5 - R K S O b m o č n o 
združenje Grosuplje s pripisom za 
letovanje otrok. 
Zdravniška s lužba je organizira
na na Debelem Rtiču, mi pa mo
ramo preskrbeti voditelje in pe
dagoškega vodjo. 

Območno združenje 
Rdečega križa Grosuplje 

Dočakali smo pomlad 
Učenci in učiteljice OŠ Št. Jurij 
smo letos že težko čakali pomlad. 
S p r v i m i t o p l e j š i m i s o n č n i m i 
žarki je naša stara šola postala bolj 
polna življenja, saj v njej kar od
mevajo razposajeni glasovi otrok. 
Tudi uč i te l j i ce smo se nekako 
navzele veselega vzduš ja , zato 
smo se odloči le , da pripravimo 
proslavo ob prazniku pomladi in 

hkrati povabimo tudi starše otrok, 
saj seje bližal materinski dan. 
Otroci so sodelovali navdušeno in 
zbrano, z željo, da bi z lepimi re
citacijami, igrico in ubranim pe
tjem presenetili starše. M i s l i m , da 
j im je uspelo dotakniti se naših src 
z očarljivostjo, ki jo premorejo le 
otroci. 

Učiteljica Irena RAK AR 

Misli otrok o pomladi: 
Spomladi m i j e všeč, ko ptički žvrgolijo in ko gozdovi in travnički za-
zelenijo. (Vika) 
Pomlad je lepa, ker cvetijo zvončki , trobentice, vijolice in žafrani. (Ajda) 
Pomlad prinaša cvetlice in toplo sonce. (Jani) 
Všeč mi je, ko misl i daleč pustim in zunaj s prijatelji norim. (Monika) 
Pomlad je kot cvetlica, ki seje pravkar razcvetela. (Tadeja) 
Všeč mi j e , ker seje narava prebudila. (Klavdija) 
Pomlad je velik travnik z lepimi cvetovi. Z dežjem joka in se s soncem 
veseli. Odganja vse slabe misl i . Njeni prijatelji poletje, jesen in zima, 
pa čakajo na svoje dni. (Miha) 

Učenci 3. razreda OŠ Št.Jurij 

Blagoslov vel ikonočnih jedil pri Kraljici miru na Kobiljeku. Letos 
je potekal v mirnem sončnem vremenu, za kar so domač in i svoji 
Kraljici miru še posebej hvaležni . 

J. M. 



Lepi uspehi grosupeljskih kinologov 
Pričela so se tekmovanja šolanih 
psov v Slovenij i , k i so se j i h us
pešno udeležil i tudi člani K i n o 
loškega društva Grosuplje - tek
movalne ekipe POPSI . Začetek 
je b i l v Grosupljem, saj je bilo 
Kino loško druš tvo Grosuplje or
ganizator zakl jučnega tekmovan
ja psov sledarjev in prve letošnje 
regijske tekme šolanih psov. Do
m a č e zastopstvo je bi lo skoraj 
popolno. 
N a regijski tekmi smo bi l i zasto
pani s tremi tekmovalci v dveh 
razredih. V najmočnejši skupini 
sta bila Mit ja Gerzina in nemški 
ovčar Ikar Leomegv tretja, v sku
pini , k i je tekmovala po programu 
izpita " C " p a je bi l Rafael Macu -
ka z nemško ovčarko Šelly na dru
gem mestu, Jože Kranjc s Taro pa 
na četr tem mestu. 
Več uspeha smo pr ičakoval i na 
državni tekmi v sledenju, kjer smo 
v vseh treh razredih imeli svoje 

predstavnike, k i so se bori l i za 
sam vrh na tekmi, kot tudi v skup
nem seštevku za državno prvenst
vo. Šelly in Rafael Macuka sta 
bila v skupini " C " državnega pr
venstva v sledenju druga, družbo 
na s topničkah pa je delal s tretjim 
mestom Mit ja Gerzina z Ikarjem. 
V skupini " B " je b i l najboljš i 
tekmovalni par Božo Predal ič in 
nemški ovčar Athos Polluxov, čla
na tekmovalne ekipe P O P S I iz 
K D Grosuplje, ki sta vso konku
renco kar p o š t e n o premagala. 
Zmaga je ostala doma tudi v naj
boljšem razredu, kjer tekmujejo 
psi, k i so izurjeni tudi za potrebe 
iskanja izgubljenih oseb. Nemška 
ovčarka Olma Blejska in Franc 
Žibert sta skoraj brez napak opra
vi la z nalogo. 
K e r je b i l a to f ina lna t ekma 
državnega prvenstva v sledenju, 
so b i l i razglašeni tudi najboljši 
trije v posamezni skupini v letu 

Prva mesta grosupelskim 

Vod se predstavi: Modri dirkač 
N a š rod Louis A d a m i č ima svoj 
vod tudi na M u l j a v i , rojstnem 
kraju Josipa Jurč iča . Imenuje se 
M O D R I D I R K A Č in v njem je 
pet fantov (Mat ic Sever, Matej 
Drobn ič , B laž Sinjur, Janez Sve
tin in Gregor Sever), eno dekle 
(Tanja Novak) in vodnik (Pavel 
Urš ič ) . V s i , razen enega č lana in 
vodnika, obiskujejo peti razred 
osnovne šole . 
Vodova srečanja imamo ob sre
dah v podružn ičn i O Š St ična na 
M u l j a v i a l i v njeni b l iž in i . N a 
srečanja redno hodijo vsi člani in 
le redkokdaj se zgod i , da kdo 
manjka. P o č n e m o pa r a z l i č n e 
s tvar i : ob ravnavamo r a z l i č n e 
teme (od poučn ih do zabavnih), 

se š p o r t n o ude j s tvu jemo -
igramo nogomet ter razl ične dru
ge igre, kurimo ognje in postav
l j amo š o t o r e in š e b i l a h k o 
n a š t e v a l i . T o učen j e pa vedno 
poteka na zabaven način. Pona
vadi na sestanku obravnavamo 
eno temo, naslednj ič pa jo pono
vimo v ob l ik i igre. Sestanki so 
dolgi eno uro in večin j i h poteka 
zunaj, saj je narava tabornikov 
drugi dom in tudi počut je je zu
naj vel iko lepše kot pa v zaprtih 
prostorih. Včasih pa se zgodi, da 
je slabo vreme, mraz in druge 
vremenske nevšečnost i ; takrat pa 
se z a t ečemo v stavbo muljavske 
šole . 

Pavel URŠIČ 

kinologom in seveda njihovim psom.. 

1999 in d ržavna reprezentanca 
iskalnih psov. 
V skupini " C " je postal viceprvak 
nemšk i ovča r Ikar Leomegv z 
vodnikom Mit jo Gerzina, tretje 
mesto pa je uspelo osvojiti nem
ški ovčarki Šelly in Rafaelu M a -
cuki . V skupini " B " je vso kon
kurenco premagal domačin Božo 
Predalič z nemškim ovčarjem A t -
hosom Pol luxvim in tako postal 
državni prvak tega razreda. Zelo 
zanimivo je bi lo v na jbo l j šem 
raz redu , kjer j e b i l na s lov 
državnega prvaka že oddan, bor
ba pa je bila za ostala dva mesta, 
ki sta še vodila v državno repre
zentanco. Z zmago na tekmi seje 
O l m i Blejski in vodniku Francu 
Žibertu uspelo uvrstiti na tretje 

mesto v s k u p n e m s e š t e v k u 
državnega prvenstva za leto 1999. 
Tako bo tudi letošnja d ržavna re
prezentanca iskalnih psov, ki bo 
v začetku maja nastopala na 6. 
svetovnem prvenstvu i ska ln ih 
psov v Švici , imela č lana iz tek
movalne ekipe POPSI iz Kinološ
kega društva Grosuplje 
Konec marca je bila v Ljutomeru 
letošnja prva izbirna tekma za 
uvrstitev v državno reprezentan
co. S tretjim mestom sta si nem
ški ovčar Athos Polluxov in Božo 
Predalič zagotovila lepe možnost i 
za uvrstitev v d ržavno reprezen
tanco šolanih psov, k i bo septem
bra zastopala Slovenijo na svetov
nem prvenstvu na Dunaju. 

Brane PUŠ 

V- • t -

«. Jkt> . HM 

Sledenje... Vse foto: B. Puš 

Zahvala za pomoč 
Gospodu Stanetu Lunarju se zahvaljujem za p o m o č , ki mi jo je nudil 
pri nesreči z delovnim strojem, ko meje rešil iz objema smrti. 
Posebna zahvala velja tudi osebju Zdravstvenega doma Grosuplje, 
gospodu dr. Janezu Merviču in medicinski sestri Frančiški Škerjanec 
za hitro in učinkovito prvo medicinsko pomoč . 

Franc KRAMAR, 
Askrčeva 8, Šmarje-Sap 



Duhovni gospod Tone Hostnik 
Poglejte, kakšno ljubezen nam 
je izkazal Oče , 
da se imenujemo in smo Božji 
otroci 
Te besede iz Sv. pisma si je ob 
p o s v e ć e n j u juni ja 1959 izbral 
g o s p o d Tone H o s t n i k , zdaj 
župnik v Št. Juriju, in te besede o 
Ljubezni in Božjih otrocih že do
mala 40 let oznanja in izpričuje 
kot delavec v Gospodovem vino
gradu. Ker bo 6. maja praznoval 
70-letnico, mu posvečam sledeče 
besede. 
Tone I lostnik seje rodil v kmečki 
družini v Podrojah. Kadar med 
drugo svetovno vojno niso mogli 
k maši v bližnje Šmar tno pri L i t i 
j i , so dve uri pešačili čez Osre
dek ali Debeče do samostana v 
Stični . K o je vojna tri od petih 
bratov raztepla po bojiščih sveta, 
je bilo od ločeno , da bo Tone nas
ledil očeta na srednje vel iki kme
tiji , na kateri so redili 4 pare vo
lov in imeli vinograd s hramom, 
katerega sta rada obiskovala - v 
družbi strica duhovnika - F. S. 
F inžgar in njegov prijatelj ar
hitekt Jože Plečnik. 

K o sta se leta 1946 dva brata 
srečno vrnila, je Tone, čeprav star 
že 17 let, lahko odšel v osemlet
no gimnazijo, in sicer najprej v 
Li t i jo , potem pa na ljubljansko 
Realko. Leta 1952 seje vpisal na 
Teo loško fakulteto v Ljubljani, 
takoj nato odslužil vojaški rok in 
bil v petem letniku posvečen, na

kar je eno leto kot semeniški du
hovnik pomagal v dušnem pas-
tirstvu na Brdu pri Lukov ic i , je
seni 1960 pa je postal kaplan v 
Met l ik i med srčno dobrimi in od 
socializma malo ustrahovanimi, 
malo omamljenimi Belokranjci. 
Leta 1963 je postal kaplan v Sm
ledniku, kjer je župnikoval njegov 
stric enakega imena in priimka. 
Ob stričevi smrti leta 1967 gaje 
nadškof imenoval za smlcdniškc-
ga župnika. Trinajst let pozneje je 
odšel za župnika v Veliko Dolino 
na vzhodnih obronkih Gorjancev 
blizu gradu Mokrice . Tuje bil tri 
leta dekan leskovške dekani je. 
O d leta 1990 je župnik v Št. Juri
ju , kjer je med 1993-1998 tudi 
opravljal dekansko službo. Žu
pnija ima tri p o d r u ž n i c e : Sv. 
Miklavža na Tabru, Sv. Martina 
v Rogatcu in Sv. Štefana v Šmr-
jenah. Pri Sv. Martinu je maša 
skorajda vsak teden, na ostalih 
dveh pa so predvsem soseskine 
maše: za god, za žegnanje, polj
ske maše . V veroučni šoli ima 
okoli 130 učencev, med njimi je 
tudi razred predšolskih otrok, s 
katerimi gospod I lostnik še pose
bej rad dela. Sicer pa opravlja 
obrede, deli zakramente in si z 
besedo in zg ledom pr izadeva 
poglobiti vero Božjega ljudstva. 
Ilostnikova rodbina je dala v šti
rih generacijah 5 duhovnikov, trije 
pa so umrli ali bil i ubiti kot bogo-
s lovci , med njimi tudi Tonetov 

Duhovni gospod Tone Hostnik 

brat Lojze. K o sem jubilanta ne
koč vprašal , ali imajo Hostniki 
posebnega duhovniškega genija, 
je ostal skromen in stvaren: To je 
naredila samo lepa domača vzgo
ja v molitvi , delu, poštenju in lju
bezni. In se je spomnil na sobot
ne popoldneve, ko j e bilo pri Ja-
nezkov ih v Podrojah že vse 
počiščeno, pospravljeno in ure
jeno, daje kar dišalo po nedelji, 
(iospodovem dnevu. 
Gospod Hostnik je prijazen in 
stvaren človek, skromen in zdra
vo samozavesten, sogovornik, s 
katerim seje prijetno pogovarja
ti, in ko pove kako nedolžno šalo, 
se otroško veselo smeji. Za gost
oljubje njegovega župni jskega 
doma ima zasluge tudi jubi lan
tova sestra gospa Rezka, ki ga 

Foto: Rok Zrnec 

spremlja že skoraj 30 let. 
Ob novem prevodu evangelista 
Mateja 28,19 "naredite za moje 
u č e n c e vse narode", kar je v 
skladu z g ršk im i zv i rn ikom, na
mesto nekdanjega " u č i t e vse 
narode", kar je v skladu z latins
k im prevodom, občuduje gospod 
Hostnik duha dejavnega posre
dovanja in sodelovanja namesto 
avtoritativne samorazumljivosti , 
če že ne vzv išenos t i . Zato se ve
seli uskladitve misala z nov im 
prevodom, č e p r a v o b č u t i tudi 
nostalgijo po nekdanjih, utečenih 
formulacijah. 

G o s p o d Tone H o s t n i k , h v a l a 
Vam za vse, kar ste naredili za 
Božje ljudstvo in za ljudi dobre 
volje. N a mnogaja ljata! 

Jakob Miiller 

NEKOGA MORAŠ IMETI RAD VETRNICA 
Ne verjamem, da lahko č lovek 
živi brez ljubezni. Vsako bitje rabi 
nekoga, ki ga bo imel rad in bo 
zanj skrbel. Kakšen bi b i l svet 
brez ljubezni? 
Nekega dne sem se sprehajal po 
parku in gledal mamico z otro-

čičkom. Otroka je stiskala in ga 
poljubljala. Pri srcu mi je postalo 
zelo toplo, ko sem ju naskrivaj 
opazoval. Počutil sem se zelo ve
selega in s rečnega. M i s l i l sem, 
daje ves svet sestavljen iz ljubez
ni in zadovoljnih ljudi. Šel sem 

"Delo mladih novinark je bilo sicer naporno, a prijetno.. " 

naprej in na robu parka zagledal 
možakarja z velikim in zelo lepim 
psom. Zdelo se mi je zelo nena
vadno, ko se je začel s psom po
govarjati. Govor i l mi je, kako je 
lep in močan . Spet me je sprele-
tel isti občutek, da nikjer na svetu 
ni nasilja in nezadovoljnih ljudi. 
Toda, ko sem se zvečer usedel in 
prižgal televizijo, meje spreletel 
srh. Videl sem lačne in napol mrt
ve otroke. Kaj njih nobeden nima 
rad? 
Prestavil sem na drugi program. 
Toda videl sem še nekaj bolj groz
nega. Starejšo žensko , ki sama 
živi v trosobnem stanovanju. Mož 
j i je umrl, otroci pa sojo zapusti
l i . Zdela se mi je zelo osamljena 
in postal sem žalosten. 
Zvečer sem se odpravljal spat. Po-
m i s l i l sem na m a m i c o z do
j e n č k o m , s ta re jšega gospoda s 
psom, ki sem j ih srečal v parku. 

Nisem razumel, zakaj so eni ljudje 
deležni zelo velike ljubezni, dru
gi pa nič. S to misli jo sem se uba
dal še dolgo v noč , dokler me ni 
na koncu premagal spanec... 

Klemen Strmljan, 8.e, OŠ 
Louisa Adamiča 



Naravoslovni tabor 
Veseli š k o r p i j o n i v domu 
Š K O R P I J O N na Kozjaku 
Sedmošolc i OŠ Brinje in njihovi 
spremljevalci smo prež ive l i v 
začetku aprila zanimiv teden na 
naravoslovnem taboru na Kozja
ku. 
Koz jak ,obsežno hribovje, k i se 
razteza nad levim bregom Drave, 

S pomočjo zemljevida in 
kompasa nam je uspelo 
prispelo priti na cilj, /tura! 

je b i l za nas vse vel ika uganka, 
saj še nikogar od nas ni do sedaj 
pot zanesla v ta del naše lepe Slo
venije. V marsikomu seje prebu
jalo nezaupanje in strah, ko smo 
zapustili glavno cesto Maribor -
Dravograd in se začeli vzpenjati 

po ozki grapi med strmimi poboč
j i , poraščenimi z gozdom. Celo 

Takole smo se odpravili na naš 
prvi pohod in utrujeni prispeli 
na Zavcarjev vrh. 

nekaj oglarskih kop smo lahko 
opazili na naši poti. K o smo pris
peli na vrh, nas je čakalo pre-se-
n e č e n j e : pogled na avstr i jsko 

Tudi v likovnih spretnostih smo 
se preizkusili. Dekleta in fantje 
smo slikali na svilo. 

stran je bi l enkraten - v soncu 
obsijano valovito gričevje V i n 

skih goric. Takega razgleda za
res nismo pr ičakova l i . Prispeli 
smo v Dom Škorpijon, kjer so nas 
že pričakovali naši novi učitelji. 

Les smo drgnili oh les in 
zanetili ogenj. Tudi to je 
mogoče! 

Učne ure, ki so nam j ih pripravi
l i , so bile r e s n i č n o zan imive , 
predvsem pa so bile teme pove
zane z naravo in z živl jenjem v 
naravi. Že prvi dan smo se od
pravil i na Zavcarjev vrh, ki je z 
915 m nadmorske viš ine eden 
izmed višjih vrhov na Kobans-
kem, kot še drugače pravijo K o z 
jaku. 
Naslednji dan so nas čakale zelo 

zanimive teme: pogovarjali smo 
se o vremenoslovju, pa o astro
nomiji ter se pre izkusi l i v orien
tacijskem pohodu. 
V domu smo imel i tudi uč i ln ice , 
kjer smo se pogovarjal i , kako 

Preizkusili smo se v lokost
relstvu, pa tudi v holj vsakdan
jih športih. 

prežive t i v narav. 
Naša jed i ln ica se je spremenila 
v u č i l n i c o prve p o m o č i in vsi 
smo uspešno opravi l i tečaj prve 
p o m o č i . Tudi č a s a za špor t in 
razvedrilo nam ni zmanjkalo. 
Večina pa nas je bila najbolj nav
dušena nad zanimivostmi, ki smo 
j i h izvedeli na učni gozdni poti. 
Narava je zelo lepa in ne sme
mo je un ičeva t i , saj vsi nepre
mišl jeni posegi v naravo lahko 
pomenijo pravo katastrofo za 
č loveka . 
Upam, da teh zanimivih in p o u č 
nih napotkov ne bomo pozabi l i . 

Zlata ADAMIČ 

membah, pasivnosti i td. U č n a 
neuspešnos t otroka o d v r a č a od 
dela, kar ima za posledico slabe 
delavne navade, manjšo priprav
ljenost do dela.. Šola s prilago
jenim programom je prostorsko 
integrirana v O Š Brinje. Njena 
integracija pa ni samo prostor
ska, ampak tudi programska, saj 
se vključuje v življenje in delo 
redno O Š pri kulturnih, športnih, 
naravoslovnih dneh, ekskurzijah 
in tudi mnogo d rug ih dejav
nostih. Z učenci redne O Š smo 
skupaj pripravili mizo ob letošnji 
razstavi ve l ikonočn ih jed i , sami 
pa smo v tem letu že dvakrat raz
s tavi l i svoje izdelke v iz ložb i 
trgovine Zdenka na Kolodvorsk i 
u l ic i . Učenc i in uči tel j ice se po-
slovodkinji trgovine zahvaljuje
mo za izložbeni prostor in upamo 
na enak posluh tudi v prihodnje. 
Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste 
nas opazi l i in povabi l i k sodelo
vanju. 

Darinka Glohokar, 
Podružnična šola s 

prilagojenim programom 
OŠ Brinje 

Da bi nas bolje poznali 
K O Š B r i n j e spada tudi po
družnična šola s prilagojenim uč
nim programom in oddelkom vz
goje in izobraževanja. Šolo s pri
lagojenim programom obisku
jejo učenci , ki rednega programa 
osnovne šole ne zmorejo. V le
tošnjem šo lskem letu imamo tri 
oddelke, v katerih poteka kombi
nirani pouk iz dveh razredov. 
Vseh učencev v tem šo lskem letu 
je 19, v oddelek vzgoje in izo
braževanja pa so vključeni otro
c i , teh je trenutno 9, k i tudi prila
gojenega programa ne zmorejo. 
Kl jub temu pa se naučijo toliko, 
da lahko zadovol ju je jo svoje 
osnovne potrebe in se po sposob
nostih vključujejo tudi v varstve
no delovne centre. 
U č n o vzgojni program šole s pri
lagojenim programom je zasnov
an tako, da ga učitelj lahko prila
gaja glede na sposobnosti učen
cev in individualizira tako, da lah
ko v največji meri razvije otroko
ve sposobnosti in ga s tem pripra
v i za nadaljevanje š o l a n j a in 
življenje. 

Kako se učenci prešolajo? 

V prilagojeni program se vključi
jo učenci na osnovi predhodnega 
pedagoškega , medicinskega in 
socialnega poročila, ki ga pripra
v i St rokovna komis i ja za raz
vrščanje otrok in mladostnikov z 
motnjami v telesnem in duševnem 
razvoju. Otroka običajno predla
ga oz. napoti na komisijo za pre
gled učitel j , k i otroka poučuje , 
včasih pa tudi starši sami zaradi 
različnih težav, največkrat zaradi 
šolske neuspešnosti . Poleg šolske 
neuspešnos t i in nerazumevanja 
programa OŠ se pojavijo pri teh 
otrocih velikokrat tudi vedenjske 
motnje, ki se kažejo v agresivnos
ti , beganju iz razreda, neposluš
nosti, odklanjanju avtoritete 
ali preveliki pasivnosti in nezain
teresiranosti za vsa dogajanja v 
razredu. K o je otrok prešolan, se 
v novem okolju hitro prilagodi za
radi manjšega števila otrok v od
delkih, manj zahtevnega progra
ma in individualnega dela učitel
ja . Zaradi svoje u s p e š n o s t i in 
potrditve se otrok umiri ali pre
budi iz pasivnosti in postane ve
liko bolj samozavesten, odprt in 

pripravljen za šolsko delo. 
Učni program v naši šoli je pove
zan s praktičnimi deli, pri katerih 
učenci poleg umskih razvijajo 
predvsem ročne spretnosti, smi
sel za oblikovanje, estetiko, na
tančnost, vztrajnost, doslednost. 
Vse te aktivnosti so namenjene 
pridobivanju delovnih navad, ki 
so predpogoj za pridobitev pokl i
ca in kvalitetno opravljanje le-
tega ter samostojno življenje. 
K l j u b vsem prizadevanjem in 
nasvetom tako učiteljev kot dru
gih strokovnjakov iz. special izi
ranih institucij , pa se nekateri 
starši nikakor ne morejo sprijaz
niti z neuspešn imi otroki ter z 
dejstvom, daje redno osnovno
šolsk i program zanj p r e t e ž a k . 
Ker starši ne pristanejo na pre-
šolanje v prilagojeni program, 
učenec razred ponavlja, hkrati pa 
zaradi doživl janja neuspehov ne 
more zadovoljiti osnovnih ob
veznih potreb. Posledice tega so 
možne na vseh področjih otroko
ve osebnosti, predvsem pa na 
čustvenem, kar se kaže v poveča
ni agresivnosti, vedenjskih spre-



Na teren skupaj s patronažno sestro 
Poznate prijazne medicinske ses
tre, ki s svojim belim avtomobi
lom z modro luč jo na strehi , 
p rekr iža r i jo vso o b č i n o , tja do 
zadnjega, najbolj oddaljenega 
z a s e l k a . P a t r o n a ž n e sestre: 
Klavdi ja , Andreja, Nuša in Jan
ja , . . . katerih delo temelji na pre
ventivi in kurativi. To, da ima naša 
občina po prebivalstvu precej sta
rostnikov, se odraža tudi pri nji
hovem delu. Vel iko je nege, pre
vez ran in injekcij, zato pa pre
malo časa za preventivne obiske. 
Dejstvo pa je, da ljudje znajo ce
niti kurativo, medtem ko preven
tivni dejavnosti zdravstvenih del
avcev ne pripisujejo pravega po
mena. Čeprav: če bi l ljudje sami 
več naredili glede pravilne prehra
ne, preprečevanja bolezni, pre
prečevanje stresov, bi bilo boljše 
tako za občane kot za zdravstvo 
samo. 

Zato pa p a t r o n a ž n e sestre po 
večini obiskujejo ostare in one
mogle bolne občanov. In nemalo
krat do zelo osamljenih. 
To sem ugotovila, ko sem se ene
ga izmed delovnih popodnevov 
pr idruži la K lavd i j i Kastel ic . 
Najprej dva obiska na Grosup
ljem: boln ic i , ki boluje za mul -
tiplo sklerozo je b i lo potrebno 
dati injekcijo, nato pa je skrbno 
prisluhnila njeni pripovedi o že 
neka jdnevni p o v i š a n i te lesni 
temperaturi. Posvetovala se bo z 
njenim l e č e č i m z d r a v n i k o m . 
Treba je biti pozoren . . . 

Sledil je obisk pri starejši občan
k i ; potreben je bil odvzem vzor
ca krvi za kontrolo, saj sama ne 
more v zdravstveni dom.. ,S pog
ledom je skrbno premerila gospo 
in se že "ustavila" na oteklih no
gah - to ni dobro, vendar bolje, 
kot je bilo - je ugotovila. In že 
je videla modrice na rokah - pre
več dela, preveč pospravljanja za 
njena le ta , se j i je p r i j a zno 
nasmehnila... 
Zapus t i l i sva Grosupl je . Pred 
nama so bile vasice na obrobju. 
V prijaznem domu živita; očetu 
je 86 let, 16 let živi s srčnim vz-
podbujcvalccm; leta so prinesla 
svoje. B i l j e v bolnišnic i ; K l a v 
dija opravli , kar so mu predpi
sal i . M a t i , že dolgo sladkorni 
bolnik, potoži , kako je težko -
skuhala je, zdaj pa je obnemogla 
v postelji. Solze kar same teče
jo , roke se tresejo. Vendar se raz-
govorita in zdi se, da v tem vsaj 
malo pozabita na betežno starost. 
Druga, s tarejša pacientka - tu 
ima Klavdi ja opraviti z oskrbo
vanjem ran, je pozabila , da je 
sreda, ko pride "pa t ronažna" po
poldne pa je bila že kar nestrp
na. .. 

In potem naprej po dol in i ; ko v i 
d i jo avto z modro l u č j o , se 
pr idruž i še soseda; zanima jo , 
kako je z njenim pritiskom. Tu 
Klavdi ja oskrbuje rane, si skrb
no zabe lež i , kakšne recepte in 
preveze potrebujeta pacienta. Ob 
nasvetih deli še zvrhano mero 

dobre volje in optimizma. Toda 
kljub bo leč inam - več ljudi je v 
hiši, je druščina . . . 
Čisto drugače pa je na najini zad
nji postaji: 86-letna osamljena 
žena, ki zadnje leto žaluje za um
rl im m o ž e m , brez svojih otrok, 
pa zato zanjo skrb i jo sorod
niki,komaj čaka obiska patrona
žne sestre. Medtem, ko Klavdi ja 
oskrbuje rane na nogah, teče po
govor. N i težko ugotoviti, kako 
be težna je osamljenost in kako 
drž i rek, da starost n i n i k o l i 
sama... In da takšne in d rugačne 
življenjske tragedije spremljajo 
še socialni problemi, ko se eno z 
drugim povezuje v brezizhodni 
labirint. Tu so usode, s katerimi 
č u t i š , pa o s t a j a š na m n o g i h 
področj ih brez moč i . 
Mnogokrat pa je že prijazna bes
eda, kratek klepet (za kaj več ni 

Verbičev ata in Grosupeljski odmevi 
" A , od časopisa ste," se je raz-

govoril Verbičev ata z Lobčka . 
"Zakaj pa ni v zadnjega dr. Mer-
vič ničesar napisal?" je vprašal in 
pokaza l na skrbno shranjene 
Grosupeljske odmeve. 
Daje napisal, sem mu hotela po
kazati, kar je prezrl, vzela v roke 
časopis in presenečena ugotovi
la, daje ob notranjem robu skrb
no sešit na šivalni stroj. Kl jub 
svojim 86-im in bolezni, k i ga 
muči , je videl moje presenečenje 
in ni čakal na vprašanje, ampak 
dejal: "Veste, vsakega takole se-
šijem, da se mi ne bi slučajno kak
šen list zgubil! N a čevljarski ši
valni stroj. Svoje dni sem bi l čev
ljar in še pred dvema letoma sem 
naredil čevlje. E , kje so že tisti 
časi, ko sem imel po tri zaposle
ne v delavnic i ," je nos ta lg ično 
dejal in s težk imi koraki s po-

časa!) kot topli sončni žarek, k i 
posije skozi zastrta okna osaml
jenosti. 
Poznati d ruž ine in razmere, je 
eden izmed pogojev za dobro 
delo p a t r o n a ž n e sestre. Z n a t i 
mora poslušat i , svetovati in č im-
bolje opraviti svoje delo. 
Moje spremljanje delovnega dne 
je šlo h koncu. "Sama starost, 
kup be težnos t i . . . " sem razmišlja
la me lanho l i čno . Nekaj je manj
kalo tem obiskom; poživ i l bi j i h 
otroški jok, jok novoro jenčkov . 
Teh pa je vse manj. Prav te dni , 
je povedala K lavd i j a , ni na nje
nem terenu nobenega. 
Glede na to, da seje lani v obč i 
ni Grosuplje rodilo kar 13 manj 
otrok kot v letu 1997, nas bodo 
žal takšna in podobna dejstva še 
preseneča la . 

Alenka Adamič 

močjo bergel oddrsal ter ponosno 
pokazal na pospravljeno, pa še 
prav tako kot pred leti, opremlje
no delavnico. Stopil je k šival
nem stroju, rekoč: " N a temle stro
ju "š ivam Grosupeljske odmeve, 
potem pa j ih prebiram vse do nas
lednjih. . ." 

//V aR£DWŠJC£M 
ODBORU C1S-
PEŠND, PR/JET/VO 
Dffl M CV/ttmlA'J 
/VEPR{J£T/V/H 
rpemrm/ 



Start kraljevske etape v Grosupljem 
Velikokrat je slišati, daje Sloven
cem kolesarstvo pisano na kožo. 
Z a g n a n o s t , de l avnos t in 
vzdržlj ivost so lastnosti, ki j i h v 
naših krajin visoko cenimo, kole
sarstvo pa je ena tistih športnih 
zvrsti, v katerih si uspeha brez njih 
preprosto ni m o g o č e zamisli t i . 
Slovenski Tour bo obiskal našo 
obč ino v soboto, 8. maja 1999. 
Start verjetno odloči lne V. kral
j e v s k e etape je p r e d v i d e n v 
Grosupljem na avtobusni postaji 
ob 11. uri. Karavana kolesarjev bo 
iz Grosupljega nadaljevala pot 
proti Smarju-Sap, Škofljici in nato 
preko Vrhnike , Logatca, Idrije, 
Tolmina, Bovca in Trente, kjer se 
prične najvišji gorski vzpon na tej 
d i rk i na Vršič. Pred p r i če tkom 
predzadnje etape bo organizator 
s lavnostno pode l i l kolesarske 
majice najbol jš im vod i ln im do 
zadnje etape. Špor tna prireditev, 
kakršna je dirka Po Sloveniji , se
veda ni samo športni dogodek. 
P r e d v s e m se bo z njo tu j im 
gostom predstavila tudi naša obči
na. 

Poleg profesionalne dirke "Po 
Sloveni j i 99" pa organizacijski 

odbor, ki v letošnjem letu deluje 
pod okriljem Z Š O Grosuplje inje 
sestavljen iz predstavnikov vseh 
treh občin (Dobrepolje, Ivančna 
gorica in Grosuplje), pripravlja 
kolesarsko rekreativno prireditev 
maraton " T R E H O B Č I N " , ki bo 
na isti dan, to je v soboto, 8. maja 
1999. Start kolesarskega marat
ona bo ob 11.15 uri na avtobusni 
postaji v Grosupl jem. Dolž ina 
proge rekreativnega maratona 
znaša cca 70 km. Za družine in 
manj pripravljene kolesarje bo 
organiziran " D R U Ž I N S K I M A 
R A T O N " na relaciji Grosupljc-
Videm-Grosupljc (cca 30 km). 
Vsak udeleženec prejme priznan
je in topli obrok. Okrepčevalnice 
na progi bodo na V i d m u in v 
Ivančni Gor ic i . Za mladino do 14. 
leta je obvezna uporaba zaščitne 

čelade. Prijave zbira organizator 
na dan prireditve na štartnem pro
storu do pričetka maratona. Štart-
nina za odrasle znaša 1.000 SIT, 
za osnovnošolske otroke 500 SIT 

Torej, datum maratona: sobota, 8. maja 1999. 
Časovni potek maratona: prihod udeležencev - 9.30 do 10,45 ure 

Start V. etape Grosuplje - Vršič 
Start maratona treh občin 
Ci l j družinskega maratona 
Ci l j celotnega maratona 
Zaključek maratona 

- 11.00 uri 
- 11.15 uri 
-13,00 do 14,00 ure 
- 13,30 do 16,00 ure 
- do 20,00 ure. 

Bežno srečanje 
Ludvikovih 86 let in prav toli
ko spominov.. 
Davnega leta 1927 seje šel L U D 
V I K D R E M E L J iz Ponove vasi, 
danes živi v vasi Brezje, učit za 
strugarja, ko večina ljudi takrat še 
vedela ni , kaj je to - strugar. 
K o se je učil zadnje leto, je po
magal pri izdelavi P lečn ikov ih 
l u d i , k i še danes krasi jo Tro-
mostovje. Tiste, k i še prav tako 
danes ""razsvetl jujejo""Šuštarski 
most, pa je delal sam. 
Dobro je zaslužil in za prvi pri
varčevani denar si je kupil dir
kalno kolo - po naroči lu so mu 

ga naredili, saj mu je bilo kole
sarjenje velik hobi. Iz Ponove vasi 
seje vsak dan vozi l v Ljubljano. 
B i l pa je tudi fotograf-amater in 
se tako posvetil tehniki, daje fo
tografije celo p o v e č e v a l sam. 
Nobena slovesnost ni minila brez 
Ludvika in njegovega fotoapara
ta. 
K o je s lužboval na Jesenicah, je 
vzljubil tudi planine. Rad in vel i 
ko je plninaril, rad je smučal . Da
nes j ih ima 86, pa je še pred 10 
leti smučal na Vel ik i Planini. 
Po vojni je nekaj časa delal v to
varni Motvoz in platno in tu tudi 
naredil prvo gasilsko črpalko; še 
danes jo ima gasilska desetina na 
Udju. Potem pa je 30 let delal na 
železnici , kjer je naredil tudi v i 
soko kvalifikacijo. 
26 let je že v pokoju. Ludvika 
Dremeljna poznajo predvsem ga
s i lc i , saj je dolgo vrsto let 
obnavljal gasilske črpalke. Za 40 
društev, pravi, je delal. 
Vsega tistega, kar je delal včasih, 
danes ne zmore več. Toda, njego
va delavnica je tako urejena - vse 
je na svojem mestu, daje veselje 
pogledati vanjo. Tu se Ldvik od
lično počuti . Še je treba kdaj kaj 

postoriti! In takrat je, kot bi se leta 
skrila. 
Človeka kljub letom krepi delo in 
seveda prijetni spomini na ustvar
jalna leta. Teh pa imata Ludvik in 
njegova žena Mari ja veliko - od 

in za druž ine 2.000 sit ne glede 
na š tevi lo druž insk ih č lanov. 
Potek proge maratona treh občin: 
Grosuplje-V. Mlačevo - R a č n a -
Čušpe rk , Zdenska vas-Predstru-
ge-Videm-Zdenska vas, Hočev -
j e - K r k a - M u l j a v a - I v a n č n a G o r i -
ca -S t ična-Gr iže- lvančna Gor ica-
Višnja G o r a - P e š č e n i k - V . L o k a -
Ža lna -V .Mlačevo-Grosup le . 
Vabimo vse ljubitelje kolesarst
va in gledalce, da se nam prik
l jučijo pri n a š e m kolesarskem 
prazniku! 

tistih delavnih, do onih, kako so 
igrali pri rojaku režiserju Jožetu 
Gale tU. . .Ob spominih ostaja M a 
riji ljubezen do ročnega dela, obe
ma pa tudi ljubezen do rož in lepo 
urejenega vrta. A.A. 



Utrinki z izleta po Kočevskem 
Č l a n i c e in č lani S D S v obč in i 
Grosuplje se ne ukvarjamo samo 
s politiko, t emveč nam veliko po
menijo tudi druženje in medseboj
ni odnosi. V ta namen poleg raz
nih predavanj in športnih priredi
tev organiziramo tudi izlete, na 
katere so vabljeni vsi občani ne 
glede na strankarsko pripadnost. 
Zadnji tak izlet je bil v soboto, 13. 
marca, na Kočevsko . 
K o smo načrtovali pot, smo imeli 
kot g lavni ci l j obiskat i n e k o č 
zaprto območje Gotenice, želeli 
smo si ogledati tudi grad Kostel 
in spoznati zgodovino teh krajev. 
K o pa smo izvedeli , da imajo v 
gostilni Pri Grofu dobro hrano, je 
bila odloči tev dokončna . Seveda 
je b i lo pred iz le tom potrebno 
opraviti več priprav. Predvsem za 
Gotenico je bilo potrebno naslo
vit i prošnjo na kabinet ministra 
M N Z , za grad Kostel najti vodiča, 
pa tudi v gostilni seje bilo potreb
no dogovoriti za dobro kosilo po 
čimbolj ugodni ceni. Pri navezo
vanju teh stikov mi je pomagal 
Tone Krkovič . Avtobus in prijaz
nega voznika pa nam je preskrbel 
Jože Košir. 

D a je b i l cilj izleta pravilno iz
bran, so nam potrdile prijave, saj 
je b i l avtobus zelo hitro zaseden. 
V soboto, 13. marca, nas je priča
kalo sončno jutro, ki je obetalo lep 
in prijazen izlet, pa tudi "kačja 
s l ina" in bonbončk i , ki smo j ih 
namenili za dobrodoš l ico , so po
magali, da smo točno ob uri do
bre volje zapuščali Grosuplje. Po 
dobri uri vožnje smo prispeli v 
Gotenico, ki je bila nekoč zaprto 

območje , o katerem so še danes 
živa pričanja in govorice o tam
kajšnjem dogajanju od druge sve
tovne vojne pa do osamosvojitve. 
M e d nami so bi l i tudi udeleženci 
izleta, katerih starši so bil i tu zapr
ti in so seveda želeli č imveč .iz
vedeti o njih žalostni usodi. 
B i l i smo prijazno sprejeti in naš 
vodič nam je razložil zgodovino 
vasi od njenega nastanka dalje, 
pokazali so nam tudi notranjost 
lepo obnovljenih hiš ter zavrteli 
kratek film o kraju in okol ic i . 
Zal nismo mogli videti rovov, ker 
naj bi b i l sedaj v njih shranjen 
fi lmski arhiv Slovenije, zato so 
prostori k l imat iz i ran i in se ne 
smejo odpirati. Želeli smo videti 
vsaj vhod v podzemlje, pa nam je 
naš gostitelj prijazno razložil , da 
je v hribu še sneg in da je dostop 
zelo težak, zato je bolje, da tja ne 
hodimo. Pogrešali smo tudi mu
zej ali vsaj razstavo o delavnih 
taboriščih, ki so bi l i na tem ob
močju in so del slovenske zgodo
vine, ki ga ne bi smeli pozabiti. 
Kljub prijaznosti gostitelja smo 
Gotenico zapuščali z občutkom, 
daje to območje še vedno varo
vano in v e č i n o m a nedostopno 
skupaj z zgodovino, ki j o ti kraji 
imajo. Med potjo je bi l dan pred
log, da se ustavimo tudi v Kočev
ski R e k i in si ogledamo tam
kajšnjo cerkev. Ker je bila ta od
loč i t ev na hitro in n ismo b i l i 
najavljeni, je bi la cerkev zaprta, 
vendar so naši izletniki poiskali 
gospoda župnika, ki je cerkev pri
jazno odprl in si vzel čas, da nam 
je povedal del zgodovine, kot so 

UPiNA IZOBRAŽEVALNI CENTER 
Adamičeva c. 10, Grosuplje 

Informacije pon - sre - pet 
od 10. do 12. ure 

tel/faks : 127 20 83 

I N T E N Z I V N E I N S T R U K C I J E Z A O S IN S S 

INDIVIDUALNI P O U K Z A O D R A S L E 

* UČINKOVITE METODE 

* PRILAGODLJIV URNIK (TUDI DOPOLDAN) 

* PRIJETNO VZDUŠJE 

* ODLIČNI UČITELJI 

Pričakujemo vaš klic in se veselimo 

sodelovanja z vami! 

Grad Kaste/ 

jo doživljali tamkajšnji ljudje. 
Ob tej pr i l ik i bi se mu v imenu 
vseh u d e l e ž e n c e v še enkrat 
zahvalil. 
K o smo se približevali gradu 

Kostel , se je kljub temu, da je 
grad v ruševinah, že od daleč 
videlo in dalo slutiti, kako mo
gočen je moral biti ta grad v svo
j ih boljših časih in kakšno stra
teško točko je zavzemal na vzpe
tini sredi doline reke Kolpe . Tu 
nas je prijazno sprejel domačin 
in sosed gradu gospod J o ž e 
Skender, k i nas je popeljal na 
sam grad, od koder se razprosti
ra čudovit razgled nad celotno 
dolino Kolpe . Povedal nam je 
tudi zgodovino tega gradu, k i j e 
b i l neosvojljiv vse do začetka 
uporabe topov. Vel ika škoda je, 
daje ta zanimiv grad še vedno v 
ruševinah, čeprav ga obnavljajo 
že več deset let. V bližnji hiši 
smo lahko kupil i razglednice in 
spominke, pri avtobusu pa je po 

Foto: B. Preda/oč 

sestopu z gradu prijalo pivo ali 
ledeni čaj , za kar pa je skrbel na 
"kelnar" Drago Andročec . 
V t rebuščkih nam je že poš teno 
krulilo, zato smo pohiteli v gostil
no Pri Grofu na kosilo. N a vel iko 
veselje vseh je bila pos t režba h i 
tra in prijazna, hrana pa okusna, 
tako da smo se tudi sami prepriča
l i , da pohva le glede g o s t i š č a 
držijo. 
Po kosilu se nam je pridružil Tone 
Krkovič ; v sp roščenem pogovo
ru z njim se nismo mogli izogniti 
tudi aktualnim pol i t ičnim dogod
kom, ki nam j ih je poizkuša l raz
svetliti. Čas nam je kar prehitro 
mini l in morali smo se odpraviti 
proti domu. V Grosuplje smo se 
vrnil i tik pred mrakom rahlo ut
rujeni, a bogatejši za nova spoz
nanja in izkušnje. Skupna ugoto
vitev je bi la, da bo potrebno po
dobne izlete še večkrat organizi
rati. 

Bolo Predalič 



Včasih v življenju štejejo tudi naključja... 

Zdenka Cerar: Ne besede, ampak 
dejanja .. . 
V č a s i h v ž iv l jenju š tejejo tudi 
nakl juč ja . . . 
Telovadba je bi la tisto naključje, 
k i j e pripeljalo skupaj Zdenko in 
M i r a Cerarja. Oba uspešna telo
vadca. Z a M i r a najbrž ni treba 
ponavljati vrste uspehov in ko
lajn, manj znano pa nam je najbrž, 
daje bi la tudi Zdenka Cerarjeva 
v mladosti dvakrat državna prva
kinja v telovadbi. 
Po naključju so Cerarjevi postali 
Grosupel jčani . Želeli so si zgra
diti lasten dom, pa so v Grosup
ljem lahko kupi l i parcelo. 
Morda so bi la še naključja, go
tovo pa ni naključje, da so Zden
ko Cerar izvol i l i na mesto državne 
tožilke. Tudi prav nič po naključju 
ni sredi prijetnega sobotnega do
poldneva, še bolj prijetnega prav 
zaradi prijetnega klepeta, nastal 
pogovor, k i mu je b i lo vredno 
prisluhniti. 
Cerarjevi v Grosupljem živijo že 
26 let. K a k o Grosuplje doživlja 
ga. Zdenka Cerarjeva, dan za 
dnem razpeta med Grosupljem in 
Ljubljano? Kaj j i Grosuplje po
meni, kol iko ga pozna? 
Grosuplje je postalo naše mesto 
Ob mojih vprašanjih pa ga. Zden
ka to spregovori s toliko prijaz
nostjo in nekim notranjim navdu
šenjem, da ni , da bi spustila eno 
samo njeno toplo misel: 
"Grosuplje sem doživljala skozi 
vrtec, šolo , šport , sosede in prija
telje. Grosuplje je postal moj kraj 
in kraj mojih otrok. Lepe spomi
ne imam na vrtec, kjer smo se star
ši in otroci dobro počutil i . Grosu
peljska šola je bi la v primerjavi z 
ljubljansko, tudi najmlajši - Ves

ni , ki je danes tik pred maturo, 
prava idila. Zdaj pa imam že dva 
vnuka v šoli v Šmar ju-Sap ." 
Alenka in Mi ro , oba sta šla po poti 
svojih staršev, sta si že ustvarila 
svoje družine. Toda, dom je tisti, 
kamor se vračajo in kjer je vedno 
toplo. " K a r veliko nas je, kadar 
pridemo vsi skupaj," pritrdi gos
pa Zdenka z neprikritim veseljem 
na obrazu in še doda: " D a smo 
lahko še več skupaj, je pred dne
vi prišel v grosupeljski dom sta
rejših občanov tudi M i r o v oče ." 
Cerarjevi so vzljubili Grosuplje. 
"Kl jub temu, da se nisem pojavl
jala v družbenopol i t ičnem delo
vanju, ker je to nezdruž l j ivo s 
funkcijo, pa Grosuplje ves čas 
doživl jam zelo ljubiteljsko. V e l i 
ko sem sodelovala s turističnim 
d ruš tvom. Dobro poznam Gro
suplje in okolico in mnogo naših 
gostov iz tujine sem že pripeljala 
sem - v Županovo jamo in lepo 
okolico. Vedno poskrbim, da ima
jo lepe spomine na naše kraje." 
Grosuplje, kdo bo tebe ljubil, če 
te ne bomo sami? . . . 
se gospe Zdenki gotovo ni treba 
spraševati . S svojimi dejanji j e ž e 
davno dokaza la , da h o č e bi t i 
Grosupel jčanka, med ljudmi, do
mača. 

"Pred mnogimi leti je g. Ano Če-
ferinova začela z ljubiteljsko te
lovadbo za ženske in pridružila 
sem sej i . K sreči se je ta tradici
ja ohranila. Nekaj časa sem telo
vadbo vodila v Šmar ju-Sap. Še 
danes pa hodim k telovadbi v 
Grosupljem. Tu imam prijatelji
ce; dobro se počut imo. Kaj t i , po
leg s lužbe človek mora poskrbe
ti za telesno in duhovno zdravje. 
Poleg tega pa dobiš tudi svoj krog 

znancev. Tu se p o č u t i m enaka 
med enak imi . Tud i v soseski 
imam prijateljice, dobro se razu
memo in kljub večni stiski s ča
som si vzamemo čas za klepet ob 
kavici ali izlet na Magdalensko 
goro. Tudi prijatelji iz športnih 
vrst prihajajo k nam in imamo j i m 
kaj pokazati. V času županovanja 
g. Rometa sem občino kar dvakrat 
obiskala s skupinami tujih funk
cionarjev. Lepo nam je predsta
vil občino in sam kraj. . . 
Tako doživljam Grosuplje, imam 
ga rada in se v njem dobro po
č u t i m . " R a d a pa ima tudi svoje 
delo, čeprav pravi, je tož i l s tvo 
" težka stvar". 
Nove obveznosti, nove dolžnost i 

-Kaj Vam pomeni zau
pana funkcija državne toži lke? 
- v p r a š a n j e , zaradi katerega 
sem sploh prišla. 
" M e n i kot ženski je to velik kom
pliment. N a drugi strani pa huda 
obveznost in skrb, ali mi bo uspe
lo izkazati se vredno zaupanja. 
M i s l i m , daje to položaj , ki zah
teva veliko znanja, organizacij
skih in motivacijskih sposobnos
ti , da ti sodelavci prisluhnejo in 
pomagajo. Sicer si vrh brez pira
mide, ki sam ne more funkcioni
rati in še manj, uresničiti cilje. Če 
hočemo, da tožilstvo funkcionira 
na vseh nivojih, je važno, da so
delujemo vertikalno in horizontal
no. 

V času kandidacijskega postopka 
smo javnost seznanili z marsika
tero vsebino, ki bi sicer nikol i ne 
prišla med ljudi, pa tudi v javnost 
ne spada, ker je to delo, ki terja 
zaupnost." 

- M i lahko zaupate 
Vaše občutke tiste trenutke, ko 
se je o d l o č a l o med vami in 
gospo Brezigarjevo? -
"Koleg ic i sva. Najini odnosi so 
bili ves čas korektni in so taki tudi 
ostali. Vse skupaj je bilo kot boj, 
katerega rezultat so določil i dru
gi. Moje načelo pa je bilo tudi v 
tem času: starejši moramo dajati 
vzor, ponuditi roko, spregovori
t i . . . " pravi in se toplo nasmehne, 
češ da jemlje življenje takšno, kot 
je. Doda pa, da se nerada pojavl
ja v javnosti. In potem še pokaže 
na moža , rekoč: "On je s svojimi 
nastopi razveselil prav vse (ver
jetno misli na športne uspehe), jaz 
pa gotovo samo en del, drugi pa 
so bi l i nezadovoljni - ", toda tudi 
v teh besedah ni niti kančka sla
be volje. . . 

-Vsem komentarjem in 
razlagam navkljub - ostajate in 
prisegate na stroko. 
"Gotovo. Delo toži lcev je stro
kovno delo. Toži lska organizaci
j a pa seveda mora imeti dialog s 
pol i t iko . Tož i l s tvo je stroka in 
delamo strokovno v dobro države, 
ki j i je prav tako c i l j : strokovna 
obravnava problematike. Nače l 
no smo se tožilci dogovori l i , da 
se strankarsko ne bomo opredel
jeval i . Enako, mis l im, mora vel
jati za medije, ki morajo preds
tavljati interese vseh l judi . . . Jaz 
sicer na poli t ičnem parketu nisem 
prav spretna, se pa počut im doma 
v stroki," je prav prijetno odloč
na v odgovoru. 
Gospa Zdenka Cerarjeva, poleg 
službenih obveznosti in dolžnosti , 
za katere pravi: "Naredi dobro tis
to, kar moraš narediti, pa uspeh 
gotovo pride" - je žena in mati. 
Rada ima svojo družino, o kateri 
pravi: "Naša familija smo kar ve
seli ljudje. Iz vsake stvari poteg
nemo kaj veselega. Otrokom mo
ramo biti starši vzor. Znati se raz
dajati. Ka r otrok pri starših v id i , 
to bo vrni l . Če samo zahtevaš , 
potem si r azočaran!" 
Rojstva sprejemati z veseljem . . . 
Otroci je niso razočaral i . Z vesel
jem j ih pričakuje. Vsak od vnu
kov je prinesel novi žarek v pri
jeten dom na obronku gozda. 
"Naši državi pravzaprav nikol i ni 
prav, da imajo mladi otroke. E n 
krat so premladi, drugič je spet 
kaj drugega. Kako se v s lužbah 
" razvese l i jo" n o s e č e matere! 
Rojstva, pa naj bodo kadarkoli, 
bi morali sprejemati z veseljem in 
mladim pomagati, da kljub obvez
nostim in majhnim otrokom, us
pejo . . . " 

Veliko globokih resnic je ostalo 
nezapisanih; morda j i h bom še 
kdaj lahko uporabila. 
G o s p a Z d e n k a je prijetna so
govornica, zato je bi lo sobotno 
dopoldne neponovljivo. 
Beseda je tekla o gozdu, o Koš -
č a k o v e m h r i b u , k i so p l j u č a 
Grosupljega in ki bi ga vsekakor 
morali ohraniti, pa o Grosupeljča-
nih, ki tako radi zahajajo na M a g 
dalensko goro. 
In kadar le utegne, je med njimi 
tudi g. Zdenka Cerarjeva. Pravi -
enaka med enakimi. To jo razve
seljuje. 
Prav gotovo pa njena narava raz
veseljuje vse, k i so j i lahko bl izu . 

Alenka ADAMIČ 



Se nekaj novic iz 
Zdravstvenega doma Grosuplje 
Cenjene bralke in spoštovani bral
ci naše zdravnike rubrike, danes 
je pred vami zadnja številka ča
sopisa v taki obl ik i , kot ste jo pre
jemali zadnjih nekaj let. Prihod
nja številka bo najbrž izšla že iz
pod rok novega odgovornega 
urednika in ne ve se še, kaj bo z 
našo rubriko. Zato naj se v začet
ku mojega pisanja pr i s rčno za
hvalim dosedanji urednici A l e n 
ki A d a m i č , k i j e budno skrbela in 
me opozarjala in bodrila, da so 
moji članki zagledali " luč sveta" 
v Grosupeljskih odmevih. Naj j i 
gre res moja pr isrčna zahvala! 
Danes bi vam rad posredoval dru
gi primer kot višek neodgovorne
ga in brezobzirnega zlorabljanja 
zdravstvene s lužbe in zdravnika 
osebno: 
V telefonski centrali pozvoni te
lefon in nervozen glas na oni stra
ni telefonske žice prav ž ivčno in 
hister ično zahteva takojšen obisk 
zdravnika na dom, češ da sicer 
odrasla, vendar pa mlajša hčerka 
umira. Glas kar ni b i l zadovoljen, 

Črna kronika 

2.4.1999 ob 20.30 uri je dežurni 
Policijske postaje dobil obvesti
lo , da je na B e v k o v i u l i c i v 
Grosup l j em umorjena ž e n s k a . 
Policist i so pohiteli na kraj in pri
je l i osumljenega, ki seje ob are
taciji upiral, zaradi česar so ga 
obvladali s strokovnimi prijemi. 
Pri zbiranju obvestil pa je bi lo 
ugotovljeno, daje osumljeni pos
kušal umoriti svojo ženo z davl
jenjem. Pri davljenju je uporabljal 
pas za hlače, katerega j i je nadel 
okoli vratu in odvlekel v kopalni
co, kjer je imel v kopalni kadi 
na točeno vodo. Ker mu žene ni 
uspelo potisniti v vodo, je za kra
tek čas zapustil kopalnico. Ta čas 
je žena poskuša la pobegniti sko
zi okno, kar pa ji je mož preprečil. 
Tedaj pa so na vratih pozvonil i 
pol ic is t i in prepreč i l i najhujše . 
Osuml jenemu je b i l a odvzeta 
prostost za 48 ur inje bil nato pre
dan p r e i s k o v a l n e m u s o d n i k i 
Okrožnega sodišča v Ljubljani, ki 
je zanj odredil pripor. 
4.4.1999 ob 16.40 uri se je na 
avtocesti pri naselju M a l i vrh zgo
dila prometna nesreča zaradi ne
pravilnega spreminjanja promet
nega pasu , v ka te r i so b i l i 

ko je us lužbenec ob telefonski 
centrali zahteval naslov pacient
ke. K o pa je želel še rojstne po
datke, je oseba na oni strani tele
fonske žice podivjala in pričela 
grdo žaliti našega telefonista. Pri
dite že , zakaj vas pa plačujemo. 
Saj ste vendar zato plačani , da 
pridete. Moj komentar k temu: 
Naši zdravniki naredijo nekateri 
tudi dvakrat toliko, za kolikor so 
plačani. In še nekaj, niso plačani 
zdravniki za to, da bodo "letel i" 
na dom k bolniku, kadar se bo 
kdo spomnil, pač pa takrat, ko to 
zahteva ogroženo stanje pacien
ta. O tem sem že tolikokrat pisal, 
da sedaj ne bom ponavljal. In še 
to: Zakaj je za zdravnika po
membno, da izve za rojstne po
datke pacienta. To je važno zato, 
da v nekaj sekundah dobi pacien
tovo kartoteko in jo pogleda, kajti 
v njej lahko najde pomembne po
datke, ki mu bodo še kako dobro 
služili pri diagnostiki in zdravl
jenju obolelega pacienta. 
Vrnimo se k primeru, ki sem ga 

udeleženi štirje osebni avtomobi
l i . V nesreči je bila ena oseba lah
ko telesno poškodovana , na vo
zi l ih pa je nastala materialna ško
da. D o nesreče je priš lo, ko je 

načel . Kako se je končala stvar, 
ki seje začela z grožnjo, da smo 
zdravniki plačani, da priletimo na 
dom, kaj je sedaj važen rojstni 
datum, da nas bodo dali v "časo
pis" in ne vem več, kaj še vse dru
gega. Zdravnik in sestra sta se 
pripravila na najhuje, tu mis l im 
najmanj na reaniminacijo (oži-vl-
janje) pacientke. Vendar glej 
čudo! K o sta našla dom pacient
ke, je ta med tem časom menda 
kar "čudežno ozdravela" in nič 
kaj si ni želela zdravniškega preg
leda. Zdravnika in sestro je odsl
ovila z besedami, da bo že sama 
prišla v ordinacijo na pregled, če 
bo to potrebno. Poglejte, dragi 
bralci, zaradi tega primera je zd
ravnik zgubil dobro uro. Če bi v 
tem času kdo r e sn i čno zbole l , 
vzemimo za infarktom, bi lahko 
umrl prav zaradi tega, ker je zd
ravnik urgentno odšel na popol
noma nepotreben obisk in tako 
"zgubi l " celo uro. 
Pa še vesela novica. Že mesec dni 
opravljamo v grosupeljskem zd

ravstvenem domu tudi ul t razvoč
ne preiskave srca, pa tudi trebuha 
in raznih p o š k o d b , k i j i h lahko 
diagosticiramo z ultra zvokom. 
U l t r a z v o č n e preiskave oprav l 
jamo vsak petek popoldne, nanje 
se je potrebno naročit i na infor
macijah zdravstvenega doma, te
lefon št. 771-173, kjer vam bodo 
dali tudi vse informacije v zvezi s 
preiskavo. Žal še nimamo konce
sije, da bi opravljali ultrazvok na 
podlagi napotnice, smo pa konku
renčni, saj stane ul t razvočna prei
skava trebuha le 3.500 sit, pa še v 
Ljubljano ni potrebno i t i ! Upam, 
da se boste posluževal i te ugod
nosti, saj u l t razvočne preiskave 
opravljata dva odlična specialista, 
dr. Gorjupova in dr. Leban. 
Lepo se vam še zahvaljujem, ker 
ste tako redno prebirali te naše 
zdravniške vrstice, kako pa bo za 
naprej, pa je za enkrat še v "božjih 
rokah". 

Za danes pa lep pozdrav Vaš 
Janez MERVIČ, 

dr. med. 

r~ 
^kW mm 

Z d r a v o , a k t i v n o , 

p r i j e t n o , a v a r n o ! 

voznica Tojote zapeljala z des
nega prometnega pasu na pre-
hitevalnega, ne da bi se prepriča
la, če to lahko varno stori in tako 

zaprla pot vozniku Mazde, ki 
je umaknil v levo na bankino. 
Vozi lo je takrat pričelo zana
šati po vozišču, na kar je trči
lo v vozilo znamke Zastava. 
Nato je Mazdo odbilo v od
bojno ograjo, od tu pa nazaj 
na vozišče, kjer je trčilo še v 
vozilo znamke Renault. Voz
nica Tojote je s kraja nesreče 
odpeljala, ne da bi drugim 
udeležencem nudila podatke 
in izpolnila Evropsko poroči
lo, ter ne da bi nudila p o m o č 
ponesrečenki iz Zastave. 
10.4.1999 ob 14.00 uri so k r i 
minalisti iz Policijske postaje 
Grosuplje v bližini Grosuplje
ga prijeli dvainpetdesetletne-
ga občana iz Mozi r ja , k i je 
osumljen umora, ki je bi l stor
jen v noči na 26.3.1999 v L ju 
bljani. Osumljenemu je bi la 
odvzeta prostost in je b i l pre
dan preiskovalnemu sodniku 
Okrožnega sodišča v Ljublja
ni , ki je zanj odredil pripor. 
13.4.1999 - Zadnje dni mese

ca marca in prve dni aprila P o l i 
cijska postaja Grosuplje be lež i 
večje število vlomov v trgovine 
in p o č i t n i š k e h i š i c e v o k o l i c i 
Grosupljega. Dejanja so storjena 
v popoldanskem in n o č n e m času 
v različnih krajih, največ pa na 
območju obč ine Ivančna Gor ica . 
Delavci PP prosijo vse občane , da 
j i m posredujejo informaci je o 
sumljivih osebah in voz i l ih , k i se 
pojavljajo v bližini njihovih do
mov in to sporoči jo na telefon št. 
061 763-122. 
V aprilu, maju in juniju v vseh 
osnovnih šolah potekajo pripra
ve in izpit i za mlade kolesarje. 
Zato bo na cestah več kolesarjev. 
Poleg navedenega pa je pomlad 
privabila na ceste tudi druge ko
lesarje in motoriste. Voznike po
zivamo, da vozijo po predpisih in 
da so strpni tudi do ostalih ude
ležencev v prometu, pa če ravno 
bo kdo prekršil prometna pravi
la. S kulturnim obnašanjem v pro
metu bomo preprečil i marsikate
ro nesrečo in s tem tudi posledi
ce. 

POLICIJSKA 
POSTAJA 

GROSUPLJE 



Kotiček za kmetijce 

Občni zbor strojnega krožka 
Letos smo se č l a n i strojnega 
krožka Kmetovalec zbrali na red
nem o b č n e m zboru konec marca 
v Grosupljem. Kot se za takšno 
priložnost spodobi, smo se najprej 
pohvalno pa tudi krit ično ozrli na 
opravljeno delo v preteklem letu. 
Dosedanji, zelo delavni predsed
nik društva, Janez G rum je v svo
jem poroči lu zelo pohvali l del
avnost predvsem članov upravne
ga in nadzornega odbora in pa vse 
tiste, ki so v preteklem letu na raz
lične nač ine pripomogli k popu
larizaciji strojnega krožka. 
Člani S K Kmetovalec so se v pre
teklem letu ukvarjali z lastnim 
izobraževanjem: 
- V spomladanskem terminu seje 
strokovne ekskurzije na Bavarsko 
udeleži lo preko petdeset č lanov 
društva. Po ogledu instituta Grub 
in kmetije, kjer smo imel i p r i 
ložnost videti in slišati marsikaj 
o pocenitvi ž ivinorejske proizv
odnje, smo soglasno ugotavljali, 
da imamo tudi mi na tem področju 
še rezerve. Strojni krožek lahko 
prav na p o d r o č j u z n i ž e v a n j a 
s t roškov odigra veliko vlogo. 
- Skupaj z gozdarsko službo je S K 
za svoje č l ane organiz i ra l dva 
tečaja: v maju Varno delo z mo
torno žago in v oktobru Nega mla
dega gozda. Obeh tečajev se je 
udeleži lo preko petdeset zainte

resiranih " g o z d n i h " delavcev. 
Člani krožka in tudi ostali kmetje 
iz grosupeljskega območja so se 
udeležili tudi ocenjevanja pridel
kov s i lažne koruze semenarske 
hiše Pioneer. Sortni poskus je po
tekal na površinah koordinatorja 
S K Kmetovalec, g. Antona Per-
meta. 
- V jul i ju smo pripravili že tradi
cionalno predstavitev S K , tokrat 
v občini Dobrepolje. S to prire
ditvijo smo zaključili krog pred
stavitev po občinah, nikakor pa ne 
s prireditvami. Prizadevamo si, da 
bi v letošnjem letu organizirali 
prireditev v d rugačn i o b l i k i , z 
večjim poudarkom na praktičnem 
prikazu novih strojev : različni 
načini siliranja v cev ter še kak
šen test s stroji, k i so aktualni pri 
spravilu koruze in travinja. 
- V času spravila si lažne koruze 
so se člani krožka grosupeljske
ga območja organizirali in pova
bi l i k spravilu silaže g. Gr i l a z 
njegovim samohodnim silokom-
banjem. 
- Nenazadnje se lahko pohvalimo 
z opravljenimi strojnimi usluga
mi (dokumentiranimi), ki so bile 
podlaga za repub l i ško dotacijo 
društvu. Število članov vsako leto 
naraste pr ibl ižno za 10 % in vsi 
vemo , da so strojne s tor i tve 
opravljene kvalitetno. Še vedno 

Po Jurčičevi poti 
V soboto, 6. marca, je potekal v 
počastitev našega velikega pisatel
j a Josipa Jurčiča pohod iz Višnje 
Gore do Muljave, kjer stoji Jur
čičeva domačija. To je bil že šesti 
pohod po tej poti, k i sem se ga 
udeležila tudi jaz. 
Začetek pohoda je potekal od 7. 
do 10.30 ure izpred gostilne Še-
rek v Višnji G o r i , kjer smo vsi 
udeleženci dobil i prvi kontrolni 
žig. Pot je potekala skozi stari del 
mesta Višnja gora, mimo cerkve 
sv. Ane, osnovne šole, proti raz
valinam starega gradu gospodov 
Višnjegorskih iz 11. stoletja. O d tu 
naprej smo se pohodniki po gozd
ni poti podali proti vasi Pristava 
in Zavrtače, kjer je bila druga kon
trolna točka. D o m a č i n i so nam 
pripravili prijetno presenečenje in 
nam postregli s hrano in pijačo. Po 
kratkem postanku smo pot nadal
jevali do Polževega, mimo cerkve 

Sv. Duha in naprej do vasi Male 
Vrhe. O d tu nas je pot vodila do 
prekrasnega ribnika Laškovec, ki 
se je lesketalo v toplem pomlad
nem soncu in naprej po dolini skozi 
vas Kravjek in Oslico do Muljave. 
Na cilju smo pohodniki dobili tre
tji, zadnji kontrolni žig. Domačini 
so nam pripravili sprejem s kultur
nim programom. 
Pot je bila dolga 15 k m in pohod 
je brez večjih postankov, ob hitri 
hoji, trajal 3 ure. Najbolj vztrajni 
so se lahko podali naprej proti 
K r k i , kjer je Josip Jurčič obisko
val osnovno šolo. 
Kljub neugodni vremenski napo
vedi se je spominskega pohoda 
udeležilo preko 2.500 udeležencev 
iz vse Slovenije. Letos je bi l to že 
moj drugi pohod po tej poti in če 
bo le mogoče , se bom udeleževala 
tudi vseh naslednjih. 

Tina RUS, 4.r.OŠ Brinje 

pa se nam dogaja, da vsi le ne iz
pišejo računov za opravljeno sto
ritev, zato obveščam tudi vse upo
rabnike uslug, da imajo vso pra
vico zahtevati obračunski list za 
opravljeno delo. 
K a j je pred nami letos 
Zdaj pa še nekaj o tem, kar se bo 
oziroma se dogaja v le tošnjem 
letu: 
- člani S K Kmetovalec so poskr
beli za setev koruze na kmetiji, 
kjer je gospodar resno zbolel in 
dela ne morejo opraviti sami; 
- tečejo že priprave na letošnjo 
predstavitev dela s stroji, k i bo 
verjetno v mesecu septembru v 
Grosupljem; 
- ker je zaradi slabega vremena 
spomladi odpadel ogled sejma s 
kmetijsko mehanizacijo v Vero-
ni, člani društva lahko pričakuje
jo strokovno ekskurzijo v letošn
jem letu; 
- s sajenjem koruze se bo organi
zirano pričelo že v tednu po 25. 
aprilu; 
- vabimo zainteresirane kmetoval
ce, ki rabijo oz. ponujajo storit
ve, da se včlanijo v S K Kmetova
lec, saj bodo s tem pridobil i ra
zen amortizacijskih s t roškov še 
nekaj dodatnega dohodka. V skla
du s sklepom občnega zbora, so v 
članstvo vabljeni še posebej kme
tovalci iz območja občine Ivanč-

na Gorica , kjer je kmetijski po
tencial na jmočne jš i , č l ans tvo v 
društvu pa ne ravno zgledno. Z a 
dodatne informacije se lahko ka
darkoli obrnete na člane U O in No 
S K Kmetovalec in pa na predstav
nike svetovalne s lužbe v vaših 
enotah; 
- i zvo l i l i smo tudi novega pred
sednika S K Kmetovalec, g. A n 
tona Kastelica s Ceste 8, Videm 
Dobrepolje, ter podpredsednika 
g. R o k a J a k e t i č a i z Ž a l n e 25, 
Grosuplje. 
N a tem o b č n e m boru so b i l i v 
upravne organe S K Kmetovalec 
izvoljeni še naslednji člani: 
Dremelj Jože , Leskovec 1, Zadel 
Peter, Radohova vas, Č o ž Jože , 
Leskovec 23; Nučič Matija, Pod-
gorica 10, Javornik Janez, Pra-
proče 7, Menart Slavko, V ino 5, 
Vi ran t Franc, Ponova vas 46; 
Gorš ič Rudi , M a l a Ilova gora 12, 
Černič Janez, Sela 15, G r u m Ja
nez, Leskovec 1; Perme Anton, 
Praproče 1 in Dolinšek Janez, Peč 
6. 
Pri vsakem izmed teh č lanov bo
ste deležni prijaznega sprejema in 
lahko boste dobil i informacije, k i 
vas bodo v okviru dela S K zani
male. 

Za SK Kmetovalec: 
A. PAVČIČ in 

J. GRUM 

Kultura 

Silva G L A V A N 
NOVO v Sloveniji -

BARVNA ANALIZA 

I Svetova/ije pri izbiri barv oblačil, ličil, barve las, 
oblike in dolžine pričeske, ter stil oblačenja. 

V salonu vam nudimo tudi nego obraza in telesa 
z vrhunsko kozmetiko Thalgo, nadzorovano 
sončenje v solariju, ultra zvok pri celulitnih 

tretmanih, stimulacije mišic in lvmfno drenažo, 
' depilacijo, različna ličenja in 

ostale kozmetične 
usluge. 

Brezplačno svetovanje za nego problematične kože in 
prodaja negovalne kozmetike. 

Kozmetični salon Silva Glavan 
Brinje 1/47, Grosuplje, tel.: 061/ 762-132 



Kondorjev 
S K A V T S K O D O Ž I V E T J E V 
Č I L U 
Božič je bi l tik pred vrati in pred-
praznični duh seje poznal v zra
ku. Čutil gaje tudi kondor, k i j e 
na začetku poletja spremljal na 
poti po Čilu 5 skavtov - Andreja, 
Jožeta , Marka in Gregorja iz L o 
gatca ter Alenko iz Grosupljega. 
Skoraj mesec dni je spoznaval z 
njimi lepote države in ljudi, se
daj pa je čutil njihovo željo, da 
praznujejo božič v čilenski dru
žini. Hiteli so, spotoma pa je kon
dor uspel pozdravili pingvine in 
pelikane v parku Sladkega kruha 
(Pan de Azucar ) z ogromnomi 
morskimi valovi . 
Malo pred božičem so pripotovali 
do skavta Hectorja. "Hej , z njim 
smo si ogledali park s kokosi !" se 
je spomnil kondor. Odzval i so se 
Hectorjevemu vabi lu , da bož ič 
praznujejo mednarodno. N o č n a 
ž ivahna maša s pesmimi, polnimi 
ritma, in po lnočna večerja sta bi l i 
č i l ska običaja , slovensko pa je 
bilo petje božičnih pesmi in poti
ca. To je poskusil celo kondor, ko 
so imeli nekaj časa vrata odprta. 
"Sladka je ," se je obl izova l . V 
skavtih pa seje malce zbudil spo
min na domače . . . Še sreča, da so 
odhajali na jamboree (svetovno 
srečanje skavtov). Poslovi l i so se 
od prijazne d r u ž i n e in padli v 
množ ico skavtov, ki seje zbirala 
na kraju Picarquin. Kondorje pre
bral na vhodu: 19. svetovni jam
boree. 

In ime l je kaj v i d e t i ! O d 27. 
12.1998 do 6.1.1999 se je skoraj 
31.000-glava množica skavtov iz 
157 d r ž a v zgrn i l a ob v z n o ž j u 
Andov in zaživela v graditvi miru, 
kar je sporočal že 1. jamboree I. 
1920 v Londonu. 
Slovenija je bila z 79 skavti in 200 
taborniki na 17. mestu po številu 
udeležencev. 
Kondor je velikokrat ostal odpr
tega kljuna zaradi presenečenj -
toliko skavtov in vsi so se pozd
ravljali, kot da se od nekdaj poz
najo. Dan za dnem so obiskovali 
čez 600 delavnic - izdelovali so 
g l a s b i l a i z kak tusa in nak i t , 

Počakej me! 

let 
proučevali nebo, plesali, se ukvar
jal i s problemi begunstva, preiz
kušali fizikalne zakonitosti, opa
zoval i sonce in učinke njegove 
energije, plezali itd. Pomagali so 
ljudem v okolici (belili šolo, gra
dil i pločnike, vodovode). Kondor 
je letal nad prostorom in opazo
val navdušence , ki so se prebili 
po "progi preživetja", " z ida l i " iz 
vrvi in bambusovih palic (edina 
gradbena materiala na jamboree-
ju) , veselo klepetali o n o č n e m 
potepu sredi kaktusov, o izletu 
med domačine in lovljenju ovc na 
farmi. In vsi so bi l i tako mladi -
14 do 18 let. Kar je bilo starejših, 
so b i l i voditelji ali osebje. Sled
nji so skrbeli za vse, kar je pote
kalo na jamboreeju - za higieno, 
varnost, prodajanje, prevažanje 
rešilcev, vodenje izletov in delav
nic, popravila. Med osebjem je 
bilo veliko odraslih in ti so aktiv
ni voditelji v svojih državah. 
Živel i so v "mestu" iz šotorov, 
podtabori pa so imeli indijanska 
imena - npr. Chorotegas, Toltecas. 
V s i so s ponosom predstavljali 
svoje države v igri, plesu. Sloven
ci so imeli delavnico, kjer so skav
ti krasili lectova srca in s i j i h po
darili . " K a k o lepo darilo za prija
telja!" je premišljeval kondor, ki 
seje več inoma zadrževal v senci 
in se družil s tamkajšnjimi ptiči. 
Udeleženci so si sami kuhali in 
p o s k u š a l i mednarodno hrano. 
Različni so načini graditve miru. 
N a otvori tvi je vsak skavt ob
l j u b i l , d a si bo p r i zadeva l za 
mir:"Siempre contaras conmigo -
vedno računa j name!" K o l i k o 
mirovnikov, ki bodo uresničevali 
geslo " G r a d i m o mi r skupaj"! 
Duha strpnosti so se lahko učili 
že v pogovoru v mnogih jez ik ih , 
največkrat pa so se sporazumeli 
kar z rokami. Kondor se je čudil , 
kakšna prijateljstva so se spletla. 
Nič čudnega, da so ob praznov
anju novega leta vsi skakali ob 
petju himne. "Kakšen pogled na 
te mlade! Tu so temelji prihodnos
t i ! " je delal salte veselja kondor. 
Letel je v ritmu himne. 
Novo leto je bilo kar naenkrat. V 
vročini j ih je mnogo pozabilo, da 
je december. Pri 35oC so si slo
venski skavti voščili ob 20.00, ko 
SO praznovali v Sloveniji, in še ob 
24.00, kot vsi na jamboreeju. 
Zjutraj se je množica zbrala pri 
maši za mir in v ta namen so po
tekali obredi v religijskem centru 
pri vseh verstvih. Duhovnost je 

namreč del skavtstva, že sama 
narava vabi k duhovnosti. S tako 
močjo se lažje prenaša tudi vroči
no, ki po Južni Amer ik i povzroča 
sistem "manana". Ta č u d e ž n a 
španska beseda, ki sicer pomeni 
jutri, je sporočala skavtom, da se 
ne sekirati, bo že. Vse poteka bolj 
počasi , ampak je lepo. Vročina 
dela svoje, zato je izhlapelo tudi 
jezero ob taboru, skavti pa so se 
hladili z vodo iz pip in "siempre 
(vedno) Coca Co la" . 
Kondor je vedel, da bo nosil v 
spominu pisane barve plesnih 
oblek, ki so j ih vsak večer nosili 
plesalci narodnih plesov. Žal mu 
je bilo, da se ta dogodivščina zak
ljučuje. Obraz i skavtov so mu 
kazali, da se bodo pogrešali . Jam
boree se dogaja v srcih skavtov. 
"Vse te izkušnje j i m bodo vli le 
navdušenje, saj so videli , da se 27 
milijonov skavtov po vsem svetu 
trudi za podobno. Kako fino je, 
če pr ipadaš taki organizaciji," je 
kondor razmišljal in se počasi , a 
težko poslavljal od petorčkov, ki 
j ih je tako dolgo spremljal. 
Pozdravi in objemi skavtov so 
izražali željo, da se zopet vidijo, 
vsaj na naslednjem jamboreeju na 
Tajskem 1. 2003. Ostal bo prije
ten občutek , da so prijatelji na 

Po več kot 200-letnem premoru 
seje v Škofjo L o k o vrnila tradi
cija uprizarjanja Škofje loškega 
pasijona, najstarejšega ohranjene
ga dramskega besedila v slovens
kem jeziku. Peter Romuald M a -
rušič je leta 1721 priredil epoha-
len zgodovinski tekst, osnovan z 
religiozno motiviko, k i prezenti
ra biblijske podobe in simbole -
i zgon A d a m a i z raja, zadnjo 
večer jo , Kr i s tosov krvavi pot, 
smrt in v e č n o s t - t e r like tedanje
ga družbenega življenja - vojake 
in cehovske stanove. Spektakular
na prireditev seje odvijala na u l i 
cah in trgih starega mestnega 
jedra od 27. marca do 5. aprila, 
organizator pa jo je moral na željo 
obiskovalcev še podaljšati. Pobu
do k ponovnemu oživetju je dal 
župnik Igor Draksler in že novem
bra 1997 so stekle priprave na 
vehementni dogodek. Prebivalci 
Škofje Loke in okoliških krajev 
so se angažirali kot igralci, god
beniki, pevci, konjeniki, kostumo-
grafi in v dobrem letu oživili ne
pozaben spektakel. Preko 600 

Čilenci in Slovenci 

vseh koncih sveta. Petorčki so ves 
čas razmišljali o teh doživetj ih, 
čeprav so s Srečkom iz Postojne 
obiskali še Slovence v Mendozi 
(Argentina). Srečko je kot pred
stavnik slovenskih skavtov preds
tavljal le-te in Slovenci so navdu
šeno sprejeli šest obiskovalcev. 
M i s l i pa so ostajale na jamboree
ju. . . Tudi kondorju, ki je letel na 
jug. Vedel je, da se je pri njem 
veliko spremenilo. V srcu. " M o r 
da pa nekoč še enkrat v id im 5 Slo
vencev. Polni idej in navdušenja 
odhajajo, njihovi skavti bodo ču
tili spremembo. Verjetno niti vse
ga ne bodo mogl i opisati. Tudi 
sam imam prijatelje na drugem 
koncu Zemlje." D v i g n i l seje v i 
soko in ponosno zaokroži l med 
vrhovi Andov in nad morjem. 
Z a h v a l a s p o n z o r j e m : F O T O 
R O Z M A N , E K O T E C T E L L U X , 
R A D I O Z E L E N I V A L 

Alenka Oblak 

nastopajočih, od tega 80 konjeni
kov , je u p r i z o r i l o v e l i č a s t n o 
predstavo pasijonske procesije. 
Škofja L o k a se je odela s skriv
nostnimi tančicami , čas seje zav
rtel v preteklo zgodovino in pol
no zaživel v duhu baročne dobe. 
K temu so prispevali tudi prijazni 
domačin i , k i so gostom postregli 
z bogato izbiro preprostih, a slast
nih obrednih jedi iz prve po lovi 
ce 18. stoletja in s spominki cen
jenih kroparjev. Izreden dogodek, 
združen s krščanskim praznovan
jem Kristusovega vstajenja, ods-
likava bogato kulturno vedenje 
prednikov in ni le s imbolika ver
skega življenja, pač pa vsesloven
sko umetn i ško izroči lo. 

Barbara PANCE 

Postna katarza v Skofji Loki 



V soju repatice 

Nepremična kulturna 
Morda sem se v preteklih dveh 
člankih nekoliko preveč ustavil pri 
samem razumevanju in težavah 
varovanja kulturne dediščine, še 
preden smo spoznali, kaj to sploh 
je. Pred zače tkom predstavitve 
posameznih področij dediščine naj 
poudarim, da je nimam namena 
obdelovati strokovno in dosledno 
anali t ično, ampak predvsem po
ljudno z občasnimi nazornimi pri
kazi bolj znanih primerov iz naše
ga okolja. Trenutno uveljavljena 
razdelitev na posamezna področ
ja dediščine je taka: 
- Arheološka dediščina - naselbi
ne, gradišča, nagrobniki, gomile, 
grobišča, nekropole (mesta mrt
vih), ostanki cest, ostanki halštats-
kih peči za taljenje železove rude 
predmeti, orodja, orožje in dom
nevne arheološke lokalitete.. 
- Umetnostna dediščina - cerkve, 
kapele, tabori, gradovi, dvorci , 
ž u p n i š č a . . . 
- Etnološka in urbanistična dedišči
na - stanovanjske zgradbe, gospo
darska poslopja, ml in i , žage, vod
njaki, kapelice, križi, p i l i , značilni 
obrisi naselij (silhuete, gabariti), 
vaška jedra . . . 
- Memorialna dediščina - spomin
ske plošče , znamenja, grobnice, 
kipi - objekti in druge tvorbe, ki 
zlasti govorijo o politični, vojaški, 
socialni, gospodarski, prometni in 
drugi zgodovinski dediščini . . . 
- Tehnična dediščina - stare tovar
ne in obrati, stroji, komunalne 
naprave . . . 
Ugotavljam, da zgoraj nanizana 
področja v strokovnih krogih niso 
natančno razmejena, saj se veliko
krat prepletajo med seboj in daje 
vsa nepremična kulturna dedišči
na tudi zgodovinska ter je ni mo
goče deliti še posebej na to področ
je. Kar nekaj zgradb v našem pro

storu bi lahko naštel, ki so lahko 
umetnostna, etnološka in memori
alna hkrati (Tabor). Pri tehnični 
dediščini velikokrat posežemo tudi 
na umetnostno, etnološko in me-
morialno. In podobno . . . 
Poleg uradne razdelitve nekateri 
strokovnjaki zelo radi poudarjajo 
"svojo kulturno dediščino". Tako 
bomo ob splošno uveljavljenih in 
zakonsko sprejetih razdelitvah 
večkra t slišali za arhitekturno, 
gradbeno, pokrajinsko, poljedel
sko, sadjarsko, kulinarično, enolo
ško, gozdarsko, industrijsko, obrt
no, trgovsko, oblačilno, ž iv inore j 
sko, pravno dediščino in še vrsto 
drugih razvrstitev. Hkrati pa vsa 
dediščina govori tudi o naši gospo
darski in socialni zgodovini. 
Zaradi opisanih težav se vedno 
bolj nagibam k temu, daje dedišči
no (skoraj) nesmiselno deliti. Res 
pa je, dajo tako razdeljeno veliko 
lažje primerjamo med seboj. Z a 
zgled bom vzel eno od zadnjih 
občinskih evidenc, kije bila narej
ena kot s t rokovna podlaga za 
pripravo prostorskih ureditvenih 
pogojev v letih 1993 in 1995. E v i 
denca je sicer precej obširna, ven
dar se z nekaterimi strokovnimi 
deli kar precej razhaja. Razl iko 
lahko ugotovimo že , če pogle
damo obč insk i Zbornik iz leta 
1990. Če bi j ih primerjali še s st
rokovnimi podlagami iz sedemde
setih let, ki so bile narejene na 
začetku priprav starih in za tiste 
č a s e tudi dobr ih podatkov za 
potrebe urbanis t ičn ih redov, bi 
ugotovili, daj ih med seboj skoraj 
ni mogoče primerjati. Še veliko 
večjo razliko bi ugotovili, če bi 
j ih primerjali z. različnimi gradivi 
izpred druge svetovne vojne ali 
morda z arhivskimi zapisi iz ča
sov "rajnke Avstrije". 

V katero področje dedišč ine spada spominska plošča na bivanje 
Franceta Prešerna na Kopanju? (foto J . M.) 

Evidence bom v prihodnje po 
področjih primerjal tudi s svojim 
ljubiteljskim poznavanjem, ven
dar že zdaj lahko rečem, da bi se 

j i h s poenotenimi s t rokovnimi 
merili verjetno dalo še marsikje 
dopolniti . 

Jože Miklič 

Hvala za dosedanje sodelovanje 

Je stara lokomotiva tehnična, memoarna, prometna, gospodarska, 
zgodovinska ali katera druga dediščina? (foto J. M.) 

Oh koncu katerega koli sodelo
vanja smo vse premalo hvaležni 
drug drugemu. Divjanje enolič
nega sodobnega časa nam krade 
moči, da bi se ustavili, se ozrli 
okoli sebe v sedanjost in prete
klost in se ob snovanju novih nač
rtov naužili vsaj svežega zraka. 
Zato mi dovolite, da se zahvalim 
vsem, s katerimi sem v preteklih 
skoraj desetih letih (bolj ali manj 
uspešno) sodeloval. Med uspeš
nejša sodelovanja nedvomno sodi 
delo na kulturnem in turističnem 
področju. Vseh dosedanjih sodel
avcev pri tem niti ne hi znal več 
našteti. Poleg sproti navedenih v 
do zdaj objavljenih publicističnih 
delih pa hi se rad še posebej 
zahvalil: 
- uredništvu Grosupeljskih odme
vov in odgovorni urednici Alenk i 
Adamičevi , 
- nekdanjemu in sedanjemu ob
činskemu vodstvu, svetnikom in 
delavcem občinske uprave, 
- Knjižnici Grosuplje in njenemu 
prijaznemu osebju za pomoč pri 
iskanju dokaj zahtevnega gradi
va, 
- Geodetski upravi Republike Slo
venije - Geodetskemu dokumen
tacijskemu centru in Arh ivu Re
publike Slovenije za strokovno 
literaturo, načrte in karte, stare in 
nove zakone ter druge predpise in 
preostalo gradivo, 
- Julki Ah l inov i in Alo jzu Z r i m -
šku iz Zagradca, Jožetu Burnarju 

izGrosupl ja /Šentvida pri Stični in 
Milošu Mikol iču iz Ljubljane za 
stare razglednice in fotografije ter 
- Matjažu Kramarju iz Perovega 
za dokumente stare obč ine Gro
suplje in drugo gradivo. 
Posebna zahvala velja vsem, ki ste 
me opozarjali na napake (zanje se 
vam iskreno opravičujem!) in k i 
ste s tem želeli le, da bi bilo (naše) 
delo č im bolj objektivno, kljub 
temu da se vsi zavedamo, da je 
vsako delo lahko tudi subjektiv
no. Torej: i ščemo le to, kar nas 
združuje in ne tisto, kar nas razd
vaja! Enotni pa smo si , daje tre
ba "vel ike prazne l ise" vedenja o 
naših koreninah, prostoru in času 
izpolniti s tehtnimi preudarki in 
primernim iskanjem zgodovinske 
resnice s svoje sprednje in zad
nje strani. Zato menim, daje tre
ba poglobljeno pristopiti k varo
vanju (naravne in) kulturne de
diščine, da bi pred pozabo in pro
padanjem rešili nekatere dejav
nosti in objekte ter tako skušal i 
utrjevati z g o d o v i n s k o zavest 
med Grosupe l j čan i . 
Vsem se p r i p o r o č a m še za na
daljnje sodelovanje in hkrati va
bim vse, k i imate kak r šno ko l i 
gradivo v zvezi s kulturno de
dišč ino . Povabilo velja tako po
samezn ikom, d r u š t v o m kakor 
tudi drugim ustanovam v občin i 
Grosuplje. 

Drevo hrez korenin ne rasle! 
JOŽE MIKLIČ 



Naša prihodnost je čisto okolje 

Dan Zemlje -21. april 
L 1910 je Elzeard Bouffier v Al
pah v Franciji sredi puste, za
puščene pokrajine začel saditi 
drevesa. V pokrajini je bilo malo 
vode, veter je močno pihal, dežela 

je umirala. 
Elzeard je pasel ovce, ob tem pa 
je imel čas, daje izbiral najbolj
še želode in jih vsak dan posadil 
100. Dan za dnem, leta in leta. 
Po 3 letih so že odganjali prvi 
hrasti, ki so bili po prvi svetovni 
vojni že višji od odraslega člove
ka. Niso vzklili vsi želodi, a gozd 
je vztrajno rastel. Elzeard je do
dal še nekaj bukev in brez. Kaza
la so se že prva znamenja živ-ljen
ja. Veter je raznašal semena, rast
linje se je obnovilo, ljudje so se 
začeli priscljevati. Pokrajina seje 
spreminjala počasi, tako da ljud
je tega niso niti opazili. L. 1933 
je gozdar opozoril, da se ne sme 
kuriti ob gozdu, da "naravnega " 
gozda ne ho zajel požar. 
Elzeard je umrl l. 1974, v starosti 

87 let, ko je pokrajino že dolgo 
lepšal gozd in se je v bližino na
selilo 10.000 ljudi. 
Narava nas vabi, da se povežemo 
z njo. Ne smemo pozabiti, da člo
vek ni gospodar planeta, čeprav 
se obnaša tako. Včasih nas nara
va še spomni, da je ne moremo 
premagati - v snežnih metežih, ob 
potresu. A l i lahko morda človek 
povzroči , da spomladi ozelenita 
gozd in trava, da se zbujamo sre
di rož in ptic? 
B i vd ihn i l i umazano meglo ali 
dim iz avta? A l i bi mogoče jedli 
ribe iz zastrupljene reke? Verjet
no bi z lučjo ob belem dnevu is
kali takega, ki bi si to želel. V s i 
bi radi lepoto, kaj pa naredimo 
zato? 
"Tiho se sprehajaj v katerikoli 
smeri in okusi svobodo gornika... 
Povzpni se na gore in okusi nji
hove pozdrave. M i r narave se bo 
z l i l vate, kakor se sončna svetlo
ba zlije na drevesa. Vetrovi bodo 

dihnili vate svojo svežino, nevih
te svojo moč , tvoje skrbi pa bodo 
odpadle kakor jesensko listje. " 
(naravoslovec in varuh narave 
John Muir) 
Za doživet ja , ki nas nahranijo s 
hrano za telo in duha, moramo 
skrbeti sami. Z a č n i m o v svoji 
hiši. Loč imo odpadke (papir, ste
k l o , organske odpadke. . . ) , da 
ola jšamo odlaganje smeti in j i h 
morda tudi zman j šamo , pustimo 
star lonec, pralni stroj ali neupo
raben avto (npr. na koncu vasi 
Sp. Sl ivnica) na smet i šču , ne pa 
ob cesti, vrzimo papirček v koš 
(Smo jih že kdaj pobirali po u l i 
cah?). 
Varčevanje vode zmanjša naše 
s t roške, hkrati pa ohranja narav
ne vire, ki so ogroženi . Zakaj? 
Avtomobi l i in d imniki spuščajo 
v zrak strupene snovi, k i j i h "po
bere" dež in taka voda pride v re
zervate. Kaj pijete in s č im si 
umivate roke? Reši tev n i , da ku

p i m o p i tno vodo ( tudi te bo 
zmanjkalo). Tudi drevesa črpajo 
to vodo in začne jo propadati. Še 
sreča, da lahko narava sama pre
dela nekaj teh snovi. K a m teče 
vaša kanalizacija? Pa v v a š e m 
kraju, ste jo spustili kar v potok? 
Poslovite se od ž ival i , odhajajo, 
deže la pa potem z a č n e umirat i . 
" Divje ž ival i že od nekdaj po
menijo s imbol svobode. N ič j i h 
ne zadržu je , svobodno se giblje
jo . Zato, v id i š , brez njih še tako 
lepi pok ra j i n i nekaj man jka . 
Deže l a je prazna, le z n a v z o č 
nostjo ž iv ih bi t i j lahko po lno 
zacvet i . " (Dalaj lama i z Tibeta) 
N i nam treba vsak dan sadit i 
dreves, tudi d r u g a č e lahko po
skrbimo za lepoto in s v e ž zrak. 
Naj vam p o m l a d v l i j e n o v i h 
m o č i ! 

V i r c i t a t o v : J o s e p h C o r n e l l 
1998: Potovanje v srce narave. 
Celje: Mohor jeva d r u ž b a 

Alenka Oblak 

Za čisto in urejeno okolje 
Vsako leto praznuje svoj praznik 
tudi zemlja in sicer 22. aprila. 
Č i s to , zdravo in urejeno okolje, 
č is te vode in zrak so bogastvo, 
ki nam gaje poklonila narava, žal 
pa sami za urejenost in ohrani
tev okolja pogosto ne naredimo 
dovolj . 
N a s rečo se vse več ljudi zave
da, kako pomembno je urejeno 
okolje za kakovost življenja, zato 
se vedno več prebivalcev zavest
no in organizirano vkl jučuje v 
prizadevanje za čisto okolje. Ker 
pa žal naše okolje še vedno ni 
t akšno , kakršnega bi si želel i , bo 
v soboto, 17. aprila 1999, pote
kala širša akcija za čis to in ure-

prikl juči te se tej akciji v vašem 
kraju. 
Letošnje leto zahteva še večjo 
aktivnost, ker je obi l ica snega 
polomila veliko drevja okrog hiš 
in v gozdovih. Lastnike gozdov 
ob prometnih cestah in turis t ič
nih točkah vljudno prosimo, da 
to čiščenje opravijo tudi ob teh 
poteh. 
Popotnik, ki pride v naše kraje, 
bo tudi po tem sodil, kakšni ljud
je tu ž iv imo. Že l imo s i , da bi o 
nas imeli lepe vtise, zato poskrbi
mo in uredimo svoj kraj. 
Hvala vsem, k i boste po svojih 
močeh pripomogli očistiti in ure
diti svoje okolje. 

jeno okolje. Organizirajte se oz. TD Županova jama Grosuplje 

Obvestilo lastnikom gozdov 
Letošnja z ima je s težo zapadle
ga snega na določenih območj ih 
dodobra prizadela gozdne sesto
je. Poškodovano drevje ter vrhači 
ig lavcev predstavljajo idealna 

mesta za razvoj in prenamnoži tev 
podlubnikov in drugih škodljiv
cev. 
Naloga lastnikov gozdov je, da 
svoje gozdove pregledate, ter po 

predhodnem dogovoru s svojim 
revirnim gozdarjem v svojem 
gozdu izvedete sanacijo in druga 
preventivna varstvena dela. Panji 
iglavcev morajo biti obeljeni, veje 
in v rhač i iglavcev morajo bit i 
razžagani in zloženi v kupe, tako 
da prekrivajo svoje debelejše kon
ce. 
Preventivna varstvena dela (vz
postavljanje gozdne higiene, po
sek zaradi socialne funkcije -
ujma, lupljene in požiganje) sofi
nancira ali celo financira M i n i s 
trstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 

in prehrano, na podlagi izdane 
o d l o č b e , katero izda Z a v o d za 
gozdove Slovenije (revirni goz
dar). 
Rok za izvršitev omenjenih del je 
1.5.1999. 
V s a dodatna navodila in informa
cije dobite pri svojem revirnem 
gozdarju, ali na Krajevni enoti 
Škof l j ica-Grosupl je , M i j a v č e v a 
16, 1291 Škofljica, tel. 666-196 
ali 666-060. 

Vodja KE Škofljica-Grosuplje 
Milan PODLOGAH 

ing. gozd. 



Republika Slovenija 
MINISTRSTVO ZA OKOLJE IN PROSTOR 
UPRAVA RS ZA VARSTVO NARAVE 
Številka: 354-05-19/99 
Datum: 08.04.1999 

Ministrstvo za okolje in prostor, Uprava RS za varstvo narave izdaja 
na podlagi 11. č lena zakona o organizaciji in delovnem področju mi
nistrstev (Uradni list R S , št.. 71/94) in drugega odstavka 59. člena za
kona o varstvu okolja (Uradni list R S , št. 32/93 in 1/96) ter drugega 
odstavka 204. člena zakona o splošnem upravnem postopku (Uradni 
list S F R J , št. 47/86) na zahtevo Upravne enote Grosuplje, Kolodvorska 
2, 1290 Grosuplje št. 351-112/99 z dne 17.03.1999 in 01.04.1999 v 
zadevi izdaje okolje varstvenega soglasja k lokacijskemu dovoljenju za 
gradnjo deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina - I. faza investi
torjev Obč ine Grosuplje, Dobrepolje in Obč ine Ivančna Gor ica nas
lednje 

O K O L J E V A R S T V E N O S O G L A S J E 
Strankam Občini Grosuplje, Občini Dobrepolje in Občini Ivančna G o 
rica se daje okoljevarstveno soglasje k lokacijskemu dovoljenju za grad
njo deponije komunalnih odpadkov Spaja d o l i n a - 1 . faza na zemljiščih 
pare. št 854/1, 854/2, 855, 856, 857, 859/1, 859/2, 860, 861, 862,863/ 
1, 863/2 in 1699/2, vse k.o. Grosuplje ter na zamljiščih pare. št. 1323, 
1326, 1327, 1339/1, 1340, 1341/1, 1341/2, 1342, 1343 in 1344, vse 
k.o. Polica, pod naslednjimi pogoji: 
V fazi priprave projektne dokumentacije za pridobitev gradbenega 
dovoljenja, pri izvedbi posega in izvajanju dejavnosti mora investitor 
upoštevat i omilitvene ukrepe in druga okoljevarstveno priporočila, , 
navedena v Poročilu o vpl iv ih deponije komunalnih odpadkov Spaja 
dolina na okolje, ki gaje v decembru 1998 pod št. 192 izdelal O I K O S 
d.o.o., Svetovanje za okolje, Šaranovičeva 36 b, 1230 Domžale . 
Obraz lož i tev : 
Upravna enota Grosuplje, Kolodvorska 2, 1290 Grosuplje je z dopi
som št. 351 -112/99 z dne 17.3.19999 zahtevala od Ministrstva za okol
je in prostor, Uprave RS za varstvo narave okoljevarstveno soglasje k 
izdaji lokacijskega dovoljenja za gradnjo deponije komunalnih odpad
kov Spaja dolina -1 . faza strankam Občini Grosuplje, Občini Dobrep
olje in Občini Ivančna Gorica. 
V l o g i je bilo pr i loženo: 
1. V l o g a za izdajo lokacijskega dovoljenja za gradnjo deponije ko
munalnih odpadkov Spaja dolina —I. faza z dne 27.02.1999 investitor
jev Obč ine Grosuplje, Obč ine Dobrepolje in Občine Ivančna Gorica; 
2. 2. Izvleček iz ureditvenega načrta za pridobitev lokacijskega dov
oljenja za komunalno deponijo Spaja dolina, ki gaje 24.02.1999 pod 
št. 48/99 izdelal Urad za prostor pri Občini Grosuplje, Kolodvorska 2, 

R E P U B L I K A S L O V E N I J A U P R A V N A ENOTA G R O S U P L J E 
Kolodvorska 2 
1290 Grosuplje 
Številka: 351 - 112/99 
Datum: 9. 4. 1999 
Republika Slovenija, Upravna enota Grosuplje, izdaja na podlagi 1. odstav
ka 52. člena in 1. odstavka 54. člena Zakona o urejanju naselij in drugih 
posegov v prostor (Ur.l. SRS št. 18/84, 37/85, 29/86, R S 26/90, 18/93, 
47/93,71/93,29/95,44/97), Družbenega plana Občine Grosuplje za obd
obje 1986 - 1990 (Ur.l SRS št. 36/86,9/87,29/90, 3/93), Spremembah in 
dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega plana 
Občine Grosuplje (Ur.l. RS št. 3/97, 57/98, 70/98), Odloka o spremem
bah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega 
plana Občine Grosuplje in Dolgoročnega in srednjeročnega plana občine 
Litija, vse za obdobje 1986 - 2000, za območje Občine Ivančna Gorica 
(Ur. vestnik Občine Ivančna Gorica št. 5/98), Odloka o ureditvenem nač
rtu Komunalna deponija Spaja dolina (Ur.l. RS št. 70/98, 13/99, Ur. vest
nik občine Ivančna Gorica št. 6/98), v upravni zadevi izdaje lokacijskega 
dovoljenja za gradnjo deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina I. faza, 
investitorjem Občini Grosuplje, Občini Dobrepolje in Občini Ivančna 
Gorica, po poprejšnjem soglasju Zdravstvenega inšpektorata Republike 
Slovenije št. 526-142 z dne 8.3.1999, požarnem soglasju inšpektorata RS 

1290 Grosuplje; 
3. Poročilo o vpl ivih deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina na 
okolje, ki gaje v decembru 1998 pod št. 192 izdelal O I K O S d.o.o., 
Svetovanje za okolje, Šaranovičeva 36 b, Domža le ; 
4. Osnutek lokacijskega dovoljenja investitorjem Občini Grosuplje, 
Občini Dobrepolje in Občini Ivančna Gor ica št. 351-112/99 z dne 
12.3.1999; 
5. Javno naznanilo o javni predstavitvi in javni obravnavi osnutka lo
kacijskega dovoljenja in poročila o vpl iv ih na okolje, objavljeno v 
časopisu Delo dne 12.3.1999 ter oznanjeno na krajevno običajen način 
na oglasnih deskah Upravne enote Grosuplje, Krajevne skupnosti 
Višnja Gora in Javnega komunalnega podjetja Grosuplje. 
Po zaključeni javni predstavitvi in javni obravnavi z zasl išanjem nosil
ca posega je Upravna enota Grosuplje dne 2.4.1999 posredovala M i 
nistrstvu za okolje in prostor, Upravi RS za varstvo narave še s ledeče: 
6. Predlog lokacijskega dovoljenja investitorjem Občini Grosuplje, 
Občini Dobrepolje in Občini Ivančna Gor ica št. 351-112/99 z dne 
31.3.1999; 
7. Zapisnik o javni obravnavi in javnem zaslišanju nosilca posega v 
okolje v upravni zadevi izdaje lokacijskega dovoljenja za gradnjo de
ponije komunalnih odpadkov Spaja dolina - 1 . faza investitorjem Občini 
Grosuplje, Občini Dobrepolje in Občini Ivančna Gorica z dne 24.3.1999 
in 
8. Fotokopije pripomb iz Knj ig mnenj in pripomb na osnutek lokacij
skega dovoljenja za gradnjo deponije komunalnih odpadkov in na po
ročilo o vplivih deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina, ki sta 
bi l i odprti v Javnem komunalnem podjetju Grosuplje ter v Krajevni 
skupnosti Višnja Gora. 
Po 59. členu zakona o varstvu okolja (Ur. 1. RS , št. 32/93 in 1/96) je 
potrebno pridobiti okoljevarstveno soglasje za tiste posege v okolje, za 
katere je presoja vplivov na okolje obvezna, kar po točki H.6.3. č lena 
uredbe o vrstah posegov v okolje, za katere je obvezna presoja vpl ivov 
na okolje (Ur. l .RS, ŠT. 66/96) velja tudi za gradnjo deponije komu
nalnih odpadkov Spaja dolina - I. faza. 
Po pregledu vse zgoraj navedene dokumentacije in glede na sklepno 
oceno poročila o vplivih na okolje ter na podlagi zakl jučkov javne 
predstavitve in javne obravnave z zasl išanjem nosilca nameravanega 
posega v okolje je pristojni organ ugotovil, da ni zadržkov za izdajo 
okoljevarstvenega soglasja inje odloči l , kakor je navedeno v izreku. 
N a podlagi prvega odstavka 16. člena zakona o upravnih taksah je ta 
vloga takse prosta. 

Postopek vodil: Igor VUČER 
Pomočnik direktorja 

Tanja DOLENC, univ.dipl.itgr. 
Svetovalka vlade 

za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami izpostava Ljubljana št. 
4005-S-370-05-407/97-MP z dne 3.7.1998 in okoljevarstvenem soglasju 
Ministrstva za okolje in prostor, Uprave RS za varstvo narave št. 354-05-
19/99 z dne 8.4.1999, v upravni zadevi izdaje lokacijskega dovoljenja, 
naslednje 

L O K A C I J S K O D O V O L J E N J E 
1. Investitorjem Občini Grosuplje, Občini Dobrepolje in Občini Ivančna 
Gorica se izdaja lokacijsko dovoljenje za gradnjo deponije komunalnih 
odpadkov Spaja dolina I. faza - odlagalno polje, tesnenje dna do prvega 
pregradnega nasipa ter brežin do višine prve berme in gradnjo spremlja
jočih objektov in naprav v tej fazi, na zemljiščih pare.št. 854/1, 1669/2, 
854/2, 855, 856, 857, 859/1, 859/2, 860, 861, 862, 863/1, 863/2, vse k.o. 
Grosuplje in zemljiščih parc.št. 1341/2, 1341/1, 1342, 1343, 1344, 1340, 
1339/1, 1327, 1326, 1323, vse k.o. Polica, pod pogoji izvlečka iz uredit
venega načrta št. 48/99 z dne 24.2.1999 (v nadaljevanju izvleček), ki gaje 
izdelala Občina Grosuplje in Poročilu o vplivih deponije komunalnih od
padkov Spaja dolina na okolje, ki gaje izdelal O I K O S d.o.o. št. projekta 
192, december 1998 (v nadaljevanju Poročilo o vplivih na okolje) in sta 
sestavni del tega dovoljenja. 
2. Gradnja deponije komunalnih odpadkov I. faza po tem dovoljenju ob
sega naslednje posege: 
a./ Odlagalno polje, tesnitev dna do prvega pregradnega nasipa, ter brežin 



do višine prve berme. Zapolnitev te faze zagotavlja 118.152 m ' volu-
menskega prostora. 
b./ Gradnja spremljajočih objektov in naprav: gradnja dostopne ceste; 
notranjih transportnih poti, potrebnih za odlaganje odpadkov na deponijo 
I. faze; upravni objekt (lahko fazno), prebiralne ploščadi z izstresališčem; 
sortirnico in objekti - nadstrešnicami za odbrane odpadke; garaža za kom-
paktor na začasni lokaciji; plato za kompostiranje; pilotno odlagalno pol
je in depo odvisnega materiala; depo gline; odvodna jarka zalednih vod; 
zbirni bazen za meteorne vode na začasni lokaciji egalizacijski bazen in 
čistilna naprava; ograditev območja deponije in zasaditev drevja na stič
nem območju ter sanacija gozdnega roba; prestavitev tangiranih komu
nalnih naprav, ter komunalna oprema območja, potrebna za funkcioniran
je objektov 
3. K O M U N A L N E N A P R A V E IN N A P E L J A V E : 
- elektrika: Za oskrbo kompleksa z. električno energijo se izvede trafo 
postaja Spaja dolina, na betonskem drogu moči 280 kW, na lokaciji ob 
upravnem objektu. Vse omrežje znotraj kompleksa se predvidi v kabelski 
izvedbi. 
- vodovod: Deponija se oskrbuje iz vodovodnega omrežja Sp. Brezovo 
od rezervoarja na Brcah. Predvidena poraba vode je 10,5 l/s, vključno z 
zagotovitvijo požarne vode. Hidrantni sistem se izvede okoli deponije. 
- kanalizacija: Za odvod odpadnih vod iz upravnega objekta in garažnega 
objekta za kompaktor se izvede tekalna kanalizacija s priključitvijo na 
čistilno napravo. Meteorne vode s streh objektov, ter utrjenih površin ob 
upravnem objektu oz. na vstopnem delu območja se spelje preko meteor
ne kanalizacije v obodni jarek za zaledne meteorne vode. Meteorne vode 
s parkirišč in utrjenih površin je v meteorno kanalizacijo dovoljeno spel
jati le preko lovilca olj in maščob. 
- telefon: Telefonski optični kabel ob regionalni cesti Grosuplje -Višnja 
Gora je potrebno v območju urejanja deponije, pred pričetkom izgradnje 
le-te, prestaviti v soglasju z upravljavcem. Za potrebe sprejemnega ob
jekta, tehtnice, upravnega objekta, mehanične delavnice in objekta čistil
ne naprave se izvede interni, zemeljski razvod tk kabla. 
- dostop: Območje deponije se priključuje na regionalno cesto R 331 
Grosuplje - Višnja Gora. 
4. POGOJI Z A POSEGE, POTREBNI Z A U R E D I T E V DEPONIJE 
a./ 
Odlagalno polje: 
Samo odlagališče odpadkov bo urejeno v dveh etapah, ki bosta med seboj 
ločeni s pregradnimi nasipi (18). Pred vsako fazo se izvede tesnitev dna 
doline in drenažni sloji za zbiranje izcednih voda z vmesnimi kontrolnimi 
jaški (16). Površinski sloj, ki ga sestavljajo različno debeli sloji gline je 
potrebno v celoti odstraniti, ga začasno deponirati in ga kasneje uporabiti 
za izgradnjo tesnilnih slojev. Izkop dna in bokov deponije se mora izvesti 
do zdrave osnove kompaktnega dolomita, pri čemer je potrebno upošte
vati naslednje mejne kote nadmorskih višin: najvišjo koto dna (južnega 
roba) 426.40 m, koto na robu I.faze (sredine) 407,00 m. Dno deponije 
mora biti najmanj 1,00 m nad najvišjim nivojem podtalnice. Širina dna se 
prilagodi širini dolinskega profila, ki znaša od 20,0 do 30,0 m, nagib bo
kov pa zahtevam tehnične izvedbe tesnilnih slojev in naj bo v razmerju 
1:2 do 1:3,5. Površina deponijskega telesa se oblikuje z nakloni, ki zago
tavljajo učinkovito površinsko odvodnjo meteornih vod, z nagibi min. 3-
5 % do maksimalne kote 1453,00 m na južnem delu deponije. 
Tesnenje dna: 
Dno in brežine deponije morajo biti zato tesnjene večplastno, v kombina
ciji mineralnih slojev in umetnega tesnilnega sloja. 
Pregradni nasipi: 
Z a zagotovitev postopne širitve deponije se izvedejo pregradni nasipi, 
prečno na os doline. Pregradni nasip za I. fazo (18) je na zoženem delu 
doline. V pregrado je potrebno po plasteh 40-60 cm vgrajevati dolomitne 
materiale, zgoščene do 95 % Proctorske gostote po optimalni vlagi. Pre
gradni nasipi se oblikujejo v trapezno obliko s širino krone 3,0 m, naklo
nom zunanje brežine 1:2 in naklonom notranje brežine 1:2,5 ter višine od 
4,0 m do 5,0 m. Notranja brežina posamezne pregrade se tesni kot ostale 
brežine deponije. 
Prekrivni tesnilni sloj: 
Po zapolnitvi odlagališča se mora deponija prekriti z izravnalnim slojem 
iz drugih inertnih odpadkov v debelini 30 cm, s plinskim drenažnim slo
jem debeline 30 cm, nepropustnim mineralnim slojem, lahko je geokom-

pozit ali umetni material z enakimi lastnostmi, z drenažnim slojem za 
odvod meteorne vode debeline 20 cm ali drugim umetnim materialom ter 
rekultivacijsko plastjo debeline najmanj 40 cm. 
Površina deponije se oblikuje z nagibi brežin nad 3 % proti obodnim 
jarkom za izced površinske meteorne vode in drenirane vode iz površin
skega drenažnega sloja. Rekultivacija površine se izvaja postopno z av
tohtono lesno vegetacijo in zatravljanjem v skladu s končno namemb
nostjo površine. 
Sistem za odplinjevanje: 
Odplinjevanje deponijskega telesa se izvede z zajemom plinov preko mreže 
plinskih jaškov z medsebojno oddaljenostjo od 55 do 60 m. Pod prekriv-
nim tesnilnim slojem se plinski jaški horizontalno povežejo s cevnim sis
temom, ki vodi pline v izgorevanje na baklo. Za plinsko postrojenje je 
predvidena nadstrešnica velikosti cca 3,0 x 6,0 m ter bakla, vse znotraj 
posebne mrežne ograje, ki varuje dostop nepoklicanim osebam. 
Odvodni sistem za meteorne vode: 
Za zajem zalednih meteornih vodje potrebno izvesti obodne jarke v dveh 
etažah. To sta v I. fazi obodna jarka na prvi bermi, ki služita kot vznožna 
jarka zaključenega deponijskega telesa po prekritju in rekultivaciji. 
Odvodne jarke je potrebno speljati po pobočjih izven območja deponije 
proti severu lokacije in j ih tu združiti v enoten odvodnik do močvirja na 
severu oz. potoka, ki nastane v času srednjega vodostaja. 
Zajem podtalnih voda, ki bi se lahko pojavile po izkopu glinastega mate
riala, je potrebno zajeti in speljati pod odlagališčem, skladno z navodili 
hidrogeologa v času izgradnje. 
Drenažni sistem za izcedne vode: 
Izcedne vode se preko drenažnega sistema gravitacijsko odvajajo v zbirni 
(egalizacijski) bazen za izcedne vode. Sistem za zajem izcednih vod naj 
se sestoji iz filternega sloja debeline najmanj 40 cm, v katerega se položi 
primarni drenažni cevovod s padci od 5 % do 13 %. Cevovod naj bo 
premera 300 mm z 10 % perforacijo v obliki rež. Na lomih je potrebno 
izvesti revizijske jaške, ki bodo omogočali čiščenje cevovoda. N a primar
ni cevovod se priključujejo sesalci premera 200 mm. 
Drenažni sistem mora biti zaščiten pred zamuljevanjem s plastjo geotek-
stila. 
b./ 
Dostopna cesta: 
Dostopna cesta se izvede z regionalne ceste R-331 Grosuplje-Višnja Gora 
in sicer z oblikovanjem pravokotnega priključevanja in prilagoditvijo na 
obstoječo niveleto ceste. 
Dostopna cesta bo širine 2 x 2,50 m z bankinami 0,5 m. 
Od obračališča na glavni dostopni cesti se odcepi enosmerna cesta do 
objektov čiščenja, kije širine 3,0 m in zbankinama po 0,5 m; tudi ta cesta 
se zaključi z obračališčem. 
Za dostop do deponije odvisnega materiala in pilotnega deponijskega polja 
se rekonstruira tudi obstoječa gozdna pot, ki poteka na jugozahodnem 
delu območja urejanja. 
Notranje transportne poti: 
Notranje transportne poti naj bodo širine 4,00 m z obojestranskima ban-
kinama po 0.50 m. Urejale se bodo sproti, v skladu z izbrano faznostjo 
izgradnje. Bistveno je, da se zavarujejo tesnilni sloji pred poškodbami 
zaradi prevozov kamionov, še posebej pa pred goseničarji in j ež kompak-
torji. 
Notranje transportne poti imajo istočasno funkcijo požarne ceste. 
Upravni objekt (pisarne, laboratorij): 
Upravni objekt je predviden na vstopnem delu območja in gaje možno 
graditi fazno. 
Konstrukcija objekta bo klasična z A B vezmi in leseno strešno konstruk
cijo. 
- tloris: 17,00 x 8,00 m 
- gabarit: pritličje, višina etaže je 3,20 m, brez kolenčnega zidu 
- streha: simetrična dvokapnica z naklonom strešin 15°-20°, kritina zarez-
nik rdeče barve, smer slemena cea V - Z 
- okolica: ob objektu se uredi 5 parkirnih mest za zaposlene in obiskoval
ce, v primeru povečane potrebe pa še dodatnih 5 mest; parkirišče naj se 
asfaltira. Odtok meteornih vod iz parkirišča je speljati preko lovilca olj in 
maščob v ponikovalnico oziroma odvodni jarek. Za odtok odpadnih vod 
iz upravnega objekta naj se izvede fekalna kanalizacija s priključitvijo na 
čistilno napravo. 



Prebiralni ploščadi z izstresališčem, sortirnico in objekti - nadstrešni
ce za odbrane odpadke: 
Odpadki se bodo izstresali na asfaltirani ali betonski ploščadi (4b) na pov
ršini cca 8,00 x 15,00 m; ob tej ploščadi se izvedeta tudi objekta: sortirni-
ca tlorisnih dimenzij 12,00 x 4,70 + 6,00 x 10,00 m (4) ter skladišče za 
papir, plastiko, posebne odpadke ipd. (4a) tlorisnih dimenzij 20,00 x 8,00 
m. 
Na spodnjo ploščad se bodo dovažali kosovni odpadki; na tej ploščadi sta 
predvidena dva objekta (5 in 5a) tlorisnih dimenzij 24,00 x 7,00 m, ter 
30,00 x 7,00 m ter odprto skladišče za pločevino, steklo (5b). 
Objekti so predvidoma višine 4,50 m in z naklonom streh 15° do 20°. 
Konstrukcija je lahko montažna, kritina pločevina, rdeče ali temne barve. 
Objekti se priklopi]'« na električno omrežje. 
Odvodnjavanje z obeh ploščadi se izvede v deponijsko telo ali v bazen 
izcednih vod. 
Za premostitev višinske razlike med zgornjim platojem (kjerje predviden 
upravni objekt) ter spodnjima platojema se izvedejo oporni zidovi, na 
severni in severovzhodni strani pa se oblikuje brežina. 
Garaža za kompaktor: 
Garaža je v I. fazi predvidena na prostoru pred pregradnim zidom za I. 
fazo odlagalnega polja, kjerje tudi začasna lokacija bazena za meteorne 
vode (7 in 27). Garaža je lahko zidana alimontažna tlorisa 10,00 x 10,00 
m, svetle višine 4,50 m. Strešna konstrukcija je klasična, naklon strešin od 
22 do 25", kritina zareznik rdeče ali temne barve, streha simetrična dvo-
kapnica. Ob objektu se uredi pretakališče za gorivo, ki mora biti opreml
jeno z lovilno skledo za eventuelno razlito gorivo. 
Plato za kompostiranje: 
Pred spustom dostopne ceste na dno deponije se uredi ploščad za kom
postiranje (6), kamor se bodo odvažali ločeni biološki odpadki ter lesovi
na. Tlorisni gabarit je velikosti 25,00 x 35,00 in 20,00 x 35,00 m. 
Ploščad se asvaltira in obrobi z dvignjeni betonski robniki. Odvodnjavan
je se uredi s primernimi padci ploščadi z iztokom v zbirni bazen (26) 
velikosti 4,00 x 6.00 m (s kapaciteto do 50 m 1 izcednih vod). 
Pilotno odlagalno polje in depo odvisnega materiala: 
Deponiranje odvisnega prekrivnega materiala se izvaja na delu ploščadi 
za kompostiranje, se nato uredi na zgornjem delu, ob regionalni cesti (ta
koj za ograjo), kjer se uredi tudi pilotno odlagalno polje (30). 
Deponija gline: 
Za deponiranje glinastih materialov ob izgradnji deponije se izkoristi stran
ski krak manjše dolžine na vzhodnem boku tik ob zaključku deponije 
odpadkov, kjerje zaradi velike propustnosti površine te doline nastanek 
zalednih vod minimalen. Pred nasutjem glinastih materialov se izvedejo 
ponikovalnice za zaledne vode, pod dnom deponije pa drenažni jarek za 
odvajanje eventualnih podzemnih in površinskih vod z bokov. Nasipa-
vanje gline se mora izvajati po navodilih geomehanika oz. hidrogeologa. 
Gl ino se po ustrezni obdelavi uporabi za zgradbo tesnilnih slojev ali pa 
slojev za nadomestno tesnjenje. 
Odvodna jarka zalednih voda: 
Odvodna jarka v 1. fazi (13,21) se speljeta po pobočjih izven območja 
deponije proti severu, kjer se združita v enoten odvodnik do močvirja oz. 
potoka na severu deponije 
Zbirni bazen za meteorne vode na začasni lokaciji: 
Za zbiranje meteornih vod se izvede bazen za meteorne vode s kapaciteto 
zadrževanja 150 m \ Bazen je lahko zemeljski, tesnjen s folijo debeline 
najmanj 2,5 mm. 
Zbirni (egalizacijski) bazen: 
Z a zbiranje izcednih vod se pred čistilno napravo izvede zbirni bazen s 
kapaciteto zadrževanja do 300 m 1 izcednih vod. Bazen je tlorisne veli
kosti 10,0 x 20,0 m in globine 2,0 m, v armiranobetonski izvedbi. Pred 
vtokom v bazen je potrebni izvesti peskolov za grobo filtracijo trdnih 
delcev, prisotnih v izcednih vodah. Globina vode v bazenu je do 1,5 m. 
Čistilna naprava: 
Čistilna naprava (9) se z namestitvijo opreme izvede v samostojni zgrad
bi. Postrojenje mora zagotavljati čiščenje 150 m 1 vstopnih izcednih vod 
na dan. 
Čiščenje se izvede z biološko čistilno napravo z izpustom prečiščenih 
vod v podtalje z mešanjem z meteorno vodo, z rastlinsko čistilno napravo 
s sanitarnim močvirjem ali z reverzno osmozo z direktnim izpustom v 
podtalje. Izbrani tehnologiji se prilagodi tudi velikost čistilne naprave. 

S sistemom varovanja na čistilni napravi mora biti preprečen odtok ne-
prečiščenih vod. Do izgradnje čistilne naprave na deponiji se morajo iz
cedne vode redno odvažati na čiščenje na centralno čistilno napravo 
Grosuplje. 
Ograditev območja deponije: 
Celotna lokacija deponije se zavaruje z žično A l u Impol ograjo tip 18/3, 
višine 2,35 m, s čimer bo preprečen dostop nezaposlenim osebam. 
Na stičnem območju med regionalno cesto in ograjo deponije se varuje 
koridor za rekonstrukcijo ceste in ureditev odvodnjavanja. Med deponijo 
in regionalno cesto se ohranja še najmanj 10 m pas za vizualno bariero, ki 
sejo vzpostavi z visokoraslim avtohtonim drevjem ter leseno polno ogra
jo višine 2,35 m. V delih, kjerje vizualna odprtost lokacije največja, se 
izvede vzdolžni zemeljski nasip do višine 2 m. Žična ograja poteka po 
vrhu nasipa, na brežinah nasipa pa se izvede zasaditev z grmovno in 
visokoraslo vegetacijo. 
Stično območje med deponijo in regionalno cesto se zasadi z avtohtonim 
visokoraslim drevjem in grmovno vegetacijo, ter ob meji urejanja postavi 
ograjo v leseni izvedbi, ki bo predstavljala vizualno zaporo v času rasti 
drevja. 
Ob ograjenem območju deponije je potrebno zaradi nestrokovno izvede
nega goloseka nanovo oblikovati zaščitni pas gozdnega drevja ter gozdni 
rob preostalih sestojev, za kar se predhodno izdela sanacijski načrt. 
Ureditev dostopnosti do zalednih gozdnih parcel: 
Deponija bo presekala obstoječe gozdne poti in sicer s pare.št. 1660/2, 
1669/2 in 1326 k.o. Grosuplje, vendar imajo sosednja zemljišča možnost 
nadomestnih dostopov 
Začasen dostop pa je potrebno zagotoviti sedanjemu lastniku zemljišča 
pare. št. 858 k.o. Grosuplje. Dostop se omogoči z dostopne poti na depo
nijo, kjer se v najugodnejšem delu za dostop na parcelo izvedejo vrata v 
žični ograji. 
5. UKREPI Z A V A R S T V O O K O L J A 
Ukrepi za zmanjšanje vplivov na okolje in vplivi na okolje 
Samo deponiranje komunalnih odpadkov ima vplive na: zrak, vodo in tla. 
Negativni vplivi na okolje bodo odpravljeni z. ukrepi že pri sami izgradnji 
deponije in sicer: 
- tesnjenje in zajem izcednih vod ter njihovo čiščenje kot zaščita podtalni
ce, 
- vpliv na tla in spremembo reliefa se bo zagotavljalo preko lesnjenja dna 
deponije in rekultivacije ter oblikovanje zaključnega sloja, 
- vpliv na ozračje in vizualni izgled pa se sprotno sanira oziroma omejuje 
s postavitvijo polne ograje ob regionalni cesti in sprotnem prekrivanju 
odpadkov na posameznih predelih deponije. 
Ločevanje vrst voda se zagotavlja sprotno z izvedbo jarkov in izpustom 
teh voda na površine za deponijo, kontroliran izpust pa omogoča pre
prečitev havarij. 
Smrad se odpravlja sprotno preko prekrivanja, kar odpravlja tudi emisije 
prašnih delcev v zrak. Po izkušnjah ostalih deponij, ni predvidenih večjih 
emisij le teh in so v skladu z Uredbo o emisiji prašnih delcev 
Na deponiji se mora redno opravljati deratizacija in dezinfekcija, tako da 
ne pride do pojava glodalcev, višina mreže 2,35 m pa zagotavlja, da na 
deponiji ni možen dostop visoke in ostale divjadi. 
Varstvo zraka 
V s i izpusti zraka iz čistilne naprave in ostalih objektov ne smejo preseči 
mejnih vrednosti, predpisanih z Uredbo o emisiji snovi v zrak iz nepre
mičnih virov onesnaževanja (Ur.l. RS, št. 73/94), Uredbo o mejnih, opozo
rilnih in kritičnih imisijskih vrednostih snovi v zraku (Ur.l . RS št. 73/94) 
in Uredbo o emisiji snovi v zrak iz kurilnih naprav (Ur.l. RS št. 73/94). 
Odplinjevanje in sežig plinov mora biti urejen na način, da izpusti v zrak 
ne bodo presegli mejnih vrednosti, določenih s citiranimi uredbami. 
Varstvo voda 
Iztok iz čistilne naprave se izvede v površinski odvodnik, ki bo odvajal 
tudi meteorne vode z zaledja odlagališča. Izstopne vode morajo biti očišče
ne do stopnje, ki bo zagotavljala izpust odtoka v površinske vode skladno 
z Uredbo o emisiji snovi in toplote iz virov onesnaženja z vodo (Ur.l. RS 
št. 35/96) in Uredbo o emisiji snovi pri odvajanju odpadnih vod iz komu
nalnih čistilnih naprav (Ur.l. RS št. 35/96). 
Varstvo pred hrupom 
Ravni hrupa v območju urejanja ne smejo preseči mejnih dnevnih (70db) 
in nočnih ravni hrupa (60db), ki veljajo za IV. območje - industrijsko 



območje, skladno z Uredbo o hrupu v naravnem in življenjskem okolju 
(Ur.l. RS , št. 45/95 in 66/96). 
Varstvo pred požarom 
Požarno varstvo vseh objektov in same deponije odpadkov mora biti ure
jeno v skladu z veljavnimi požarno-varstvenimi predpisi, pri čemer se 
mora dodatno požarno varstvo zagotoviti s kontrolo celotne lokacije s 
strani v ta namen usposobljenega osebja. 
Notranje transportne poti omogočajo dostop do deponije z vseh strani, s 
čimer se zagotavlja dostop z vozili za intervencijo in za razmeščanje opreme 
za gasilce (v skladu z SIST D I N 14090, maj 1996), zazankano hidrantno 
omrežje pa mora zagotavljati zadostne količine požarne vode. 
Varovanje kmetijskih in gozdnih zemljišč 
Investitorji morajo plodno zemljo pred izkopom deponirati v delovnih 
pasovih v nasipu višine največ 2,00 m in ločeno od ostalega izkopa. Hu
mus se uporabi pri zunanjih ureditvah kompleksa na zaključnem sloju 
deponije. 
Na vzhodnem robu izven deponijske ograje se obstoječi gozd ohranja, na 
predelih kjer je bil gozd izsekan in ne bo izključne rabe deponije, se gozd 
zasadi nazaj. 
Ogroženost zaradi naravnih nesreč in vojne 
Pri načrtovanju novih objektov je potrebno upoštevati določila odredbe o 
dimenzioniranju in izvedbi gradbenih objektov v potresnih območjih (Ur.l. 
SRS št. 18/63) za območje seizmične intenzitete VII. stopnje lestvice Mer-
calli-Cancan- Seiberg. 
Zaklonišč, zaklonilnikov ali drugih zaščitnih objektov za zaščito pred pos
ledicami naravnih in drugih nesreč, ter pred vojnimi dejslvovanji glede na 
določbe Uredbe o graditvi in vzdrževanju zaklonišč (Ur.l. RS št. 57/96) ni 
potrebno predvideti. 
6. O C E N A V P L I V O V NA O K O L J E 
V skladu s Poročilom o vplivih deponije komunalnih odpadkov Spaja 
dolina na okolje, ki gaje izdelal O I K O S d.o.o. Domžale, št. projekta 192, 
december 1998 je glede na ugotovitve ogleda, investitorjeve informacije 
in podatke iz strokovnih študij ugotovljeno, daje sta izgradnja in obrato
vanja deponije odpadkov Spaja dolina ob upoštevanju omilitvenih ukrepov 
sprejemljiva. 
Omilitvene ukrepe so za investitorje obvezni. 
7. M O N I T O R I N G 
Za spremljanje vplivov deponije na okolje mora upravljavec deponije 
zagotoviti izvajanje monitoringa in sicer: 
1. vsak dan osnovne meritve izcednih vod iz deponije (barva, vonj, PH 
faktor); 
2. šestkrat letno meritve kakovosti izcedne vode; 
3. štirikrat letno biološko analizo vode po metodi E.B.I . v stalnem toku 
Duplice gorvodno od Skobčevega mlina; 
4. enkrat letno kemijske analize podtalnice v kontrolnih vrtinah, v izviru 
Duplice tik pod deponijo in v stalnem izviru Duplice na koncu Špaje do
line (353 m n.m.v.) ter na zajetjih Velika Loka in Sp. Brezovo; 
5. pet let po začetku obratovanja deponije meritve smradu v okolici de
ponije 
6. spremljati razvoj gozdnega roba v gozdu ob deponiji, skupaj z Zavo
dom za gozdove RS. 
Meritve lahko izvajajo le za to pooblaščene institucije. Obseg meritev se 
bo določil v Pravilniku o obratovanju deponije. 
8. T O L E R A N C E 
Odstopanja od določil ureditvenega načrta so dovoljena pri izbiri vrste 
tehnologije na čistilni napravi, pri čemer vsebnost snovi v izcednih vodah 
ne sme preseči mejnih vrednosti, določenih z odlokom. 
Odstopanja v tlorisnih gabaritih objektov so možna do + 15 %, dovoljena 
pa so tudi pri višinskih kotah, če se ob izdelavi projektne dokumentacije 
podajo racionalnejše rešitve. 
9. Investitorji morajo upoštevati pogoje soglasodajalcev in sicer: 
- Vodnogospodarskega mnenja Uprave RS za varstvo narave št. 355-07-
98/HV/Š.I z dne 30.6.1998 
- Zavoda za gozdove št. 271-70/98-1l/AV z dne 6.7.1998 
- Zavoda za ribištvo Ljubljana št. 04-2-93/2 z dne 6.7.1998 
- Od ločbe Direkcije RS za ceste št. 347-09-01-04-0841.1/98 z dne 
29.6.1998 
- J K P Grosuplje št. 6-263/98-K z dne 9.7.1998 
- J K P Grosuplje št. 6-263/98-V z dne 9.7.1998 

- Llcktro Ljubljana št. 3-915/98/Kol/To z dne 30.6.1998 
- Telekom Slovenije št. 02-7600/2-98/VŠ z dne 18.6.1998 
10. Pred pridobitvijo gradbenega dovoljenja morajo investitorji pridobiti 
soglasja h gradnji: 
- Llektroenergetsko soglasje 
- Upravljalca vodovoda 
- Upravljalca kanalizacije 
- Zavoda za gozdove 
- Telekom 
11. Investitorji morajo pridobiti vodnogospodarsko soglasje po 48. členu 
Zakona o vodah pri tukajšnji Upravni enoti, predhodno pa mnenje Upra
ve RS za varstvo narave, Izpostava Ljubljana, Slovenčeva 95. 
12. O zakoličenju je pridobiti zapisnik Območne geodetske uprave, iz
postava Grosuplje. 
13. Vlogi za izdajo gradbenega dovoljenja morajo investitorji priložiti 2 
izvoda ustrezno potrjenih projektov s podatki o koristni netto površini 
objekta (JUS U.C2.100) in vsemi soglasji h gradnji iz tega dovoljenja. 
14. Lokacijsko dovoljenje preneha veljati, če v enem letu po pravnomoč
nosti tega dovoljenja ni bila vložena zahteva za podaljšanje lokacijskega 
dovoljenja, ni bila vložena zahteva za gradbeno dovoljenje, če je zahteva 
za gradbeno dovoljenje pravnomočno zavrnjena, ali če je gradbeno dov
oljenje po zakonu prenehalo veljati. 
15. Pred izdajo gradbenega dovoljenja je priložiti dokazila o pravici razpo
laganja z zemljišči parc.št. 854/1, 1669/2, 854/2, 855, 856, 857, vse k.o. 
Grosuplje, ter parc.št. 1344, 1323, obe k.o. Polica. 
16. Pred izdajo uporabnega dovoljenja, je ukiniti del javne poti parc.št. 
1669/2 k.o. Grosuplje. 
17. Upoštevati pogoj okoljevarstvenega soglasja Uprave R S za varstvo 
narave št. 354-05-19/99 z dne 8.4.1999: 
- v fazi priprave projektne dokumenacije za pridobitev gradbenega dov
oljenja, pri izvedbi posega in izvajanju dejavnosti morajo investitorji upoš
tevati omilitvene ukrepe in druga okoljevarstvena poročila, navedena v 
Poročilu o vplivih deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina na okol
je-
Obrazložitev: 
Investitorji Občina Grosuplje, Občina Dobrepolje in Občina Ivančna G o 
rica so z vlogo dne 26.2.1999 zaprosili za izdajo lokacijskega dovoljenja, 
za gradnjo deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina I. faza - odlagal
no polje, tesnenje dna do prvega pregradnega nasipa, ter brežin do višine 
prve berme in gradnjo spremljajočih objektov in naprav v tej fazi, na 
zemljiščih po situaciji v k.o. Grosuplje in k.o. Polica in zahtevi priložili: 
- izvleček iz ureditvenih načrtov št. 48/99 z dne 24.2.1999, ki gaje izde
lala občina Grosuplje, z opisom nameravane gradnje in ustreznimi sogla
sji; 
- dokazila o razpolaganju z zemljišči v k.o. Grosuplje in k.o. Polica 

- poročilo o vplivih deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina na okol

je. 
Območje lokacije komunalne deponije Spaja dolina se nahaja na meji 
med občinama Ivančna Gorica in Grosuplje; območje leži ob regionalni 
cesti R-331 Grosuplje - Višnja Gora. Območje predvideno za komunalno 
deponijo obsega dva kraka zgornjega dela Špaje doline. Od centra Obči
ne Grosuplje je oddaljena cca 4,2 km, od Višnje Gore cca 2,4 km in od 
Ivančne Gorice 10 km. 
Lokacija gradnje komunalne deponije je v skladu s Spremembami in do
polnitvami prostorskih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega plana 
Občine Grosuplje in v skladu s Prostorskimi sestavinami dolgoročnega 
in srednjeročnega plana občine Ivančna Gorica in se ureja z ureditvenim 
načrtom za komunalno deponijo Spaja dolina v Občini Ivančna Gorica in 
Občini Grosuplje. 
Upravni organ je na podlagi javnega naznanila, ki je bilo objavljeno v 
časopisu Delo dne, 12.03.1999 in na krajevno običajen način oznanjeno 
na oglasni deski Upravne enote Grosuplje, Krajevne skupnosti Grosuplje, 
Krajevne skupnosti Višnja Gora in Javnemu komunalnemu podjetju 
Grosuplje izvedel javno predstavitev osnutka lokacijskega dovoljenja, 
Poročila o vplivih deponije komunalnih odpadkov Spaja dolina na okolje 
ter izvleček iz Ureditvenega načrta Spaja dolina dne, 24.03.1999 ter tudi 
zaslišal investitorje gradnje komunalne deponije Občine Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje. 
Na Upravni enoti Grosuplje in Javnemu komunalnemu podjetju je bila v 



času od 12.03.1999 do 29.03.1999 zagotovljena javna predstavitev osnutka 
lokacijskega dovoljenja, Poročila o vplivih deponije komunalnih odpad
kov Spaja dolina na okolje ter izvleček iz Ureditvenega načrta, medtem 
koje v K S Grosuplje bila ta predstavitev zagotovljena dne, 17.03.1999 in 
24.03.1999 ter v K S Višnja Gora dne, 18.3.1999 in 25.03.1999. 
Na javni predstavitvi so bile v knjigo pripomb podane naslednje pripom
be: 
V knjigi pripomb, ki sta se nahajali na Upravni enoti Grosuplje in Krajev
ni skupnsoti Grosuplje ni bilo danih nobenih pripomb. 
V knjigo pripomb, ki je bila na Javnem komunalnem podjetju sta vpisani 
dve pripombi, ki pa se ponovita v knjigi pripomb K S Višnja Gora. 
V knjigi pripomb, ki je bila na Krajevni skupnosti Višnja Gora pa so bile 
podane naslednje pripombe: 
V tč. 1 je dana pripomba, da je dokumentacija premalo predstavljena 
javnosti, daje prišla prepozno in bo na ogled eno samo uradno uro. V 
omenjeni krajevni skupnosti imajo uradne ure res samo enkrat na teden 
po eno uro, vendar je bila na vpogled dva četrtka, vseskozi pa je bila na 
razpolago tudi na sedežu Upravne enote Grosuplje in Javnega komunal
nega podjetja Grosuplje. 
V tč. 2 je omenjeno, daje poseg tudi na delu zemljišča pare.št. 1345 k.o. 
Polica in da ni pridobljeno lastništvo JKP-ja, Upravni organ ugotavlja, da 
na navedenem zemljišču ne bo potekala gradnja. 
V tč. 3 je navedena napačna oddaljenost deponije od Grosuplja oz. Višnje 
Gore, kar je v lokacijskem dovoljenju popravljeno. 
V tč. 4 je navedeno, da v Poročilu o vplivih na okolje ni naveden način 
ugotavljanja, čas in način povrnitve morebitne škode zaradi ocene ško
de na sosednjih zemljiščih, v tč. 5 pa izplačevanje prispevka za zmanj
šanje vrednosti bivalnega okolja, t.i. "rente". Vse to so odškodninske 
zadeve, ki se rešujejo posebej in ne v lokacijskem postopku. 
V tč. 6je postavljena zahteva po ureditvi obračališča, saj seje obračalo 
v stičišču obeh krakov Spaje doline pod pare.št. 1344 k.o. Polica, sedaj 
pa bo to zaradi ograje onemogočeno . Tudi po izgradnji deponije bo 
obračanje vozil o m o g o č e n o in sicer ob stičišču gozdnih poti med zeml
jišči pare.št. 1335 in 1346, obe k.o. Polica. 
V tč. 7 je zahtevana poleg lesene ograje z nasipom ob cesti št. 648 tudi 
zasaditev visokoraslega drevja, kar bo tudi izvedeno. Zaradi poseka je 
gozdni rob uničen, vendar je gozdni varovalni pas na zemljkiščih v lasti 
J K P inje oddaljen od sosednjih zemljišč tudi po več 10 m. 
V tč. 8 bo lastniku Premrl Vincenciju zaradi odkupa dela zemljišča pare.št. 
1327 k.o. Polica omogočen dostop za spravilo lesnih sortimentov iz 
njegovega zemljišča preko deponije in bo lahko uporabljal interne poti 
v dogovoru z upravljalcem deponije. V ograji se predvidijo vrata za 
prehod oz. spravilo lesa. 
V tč. 9 zahteva lastnik zemljišča 1344 k.o. Polica odškodnino za zmanj
šanje vrednosti parcele in prirastek gozdnih sortimentov. To zahtevo bo 
lastnik urejal pri reševanju premoženjskega stanja navedenega lastništ
va. 
V tč. 10 lastnik zemljišča 1344 k.o. Polica pripominja, da ne bo odgo
varjal za poškodbo zaščitne ograje pri sečnji. Sečnja lesa se pač mora 
izvajati tako, da le-ta ne ogroža interesov sosednjih lastnikov zemljišč. 
Zašči tna ograja pri komunalni deponiji bo tudi zaradi tega odmaknjena 
3 m od posestne meje, kar naj bi bilo dovolj za normalno rabo sosednjih 
zemljišč. 
V tč. 11 je postavljeno vprašanje glede glodalcev, ki bodo prisotni na 
deponiji in njihovo zatiranje tudi v okolici deponije. Upravljalec depo
nije mora pri obratovanju upoštevati vse sanitarno tehnične pogoje za 
delovanje deponije, med drugim tudi o zatiranju škodljivcev. 
V tč. 12 je postavljeno vprašanje izpuščanje izcednih voda in s tem 
povezana rekonstrukcija vodotoka. V I. fazi se izcedne vode zbirajo in 
odvažajo na čistilno napravo, v končni fazi pa bo na deponiji zgrajena 
lastna čistilna naprava, ki bo izcedne vode pred izpustom očistila na 
dovoljeno raven. 
Dne 24.03.1999 je bila sklicana v skladu z določili Zakona o splošnem 
upravnem postopku tudi javna obravnava, kjer je bilo osebno vabljenih 
37 strank, ki imajo zaradi varstva svojih pravic in pravnih koristi pravi
co sodelovati v postopku kot stranke. Obravnave seje udeležilo 12 strank. 
Iz zapisnika javne obravnave je razvidno, da Brčan Jože, Novak Franc 
in Jevnikar Emi l zahtevajo dostop preko komunalne deponije, za spra
vilo sečnih sortimentov do svojih parcel pare.št. 1326, oz. 1344 in 1345, 

vse k.o. Polica. Investitorji in upravljalec komunalne deponije so oblju
b i l i , da bodo v delu ograje vključena dvokrilna vrata za prehod, pri tem 
pa se bodo uporabljale interne poti deponije. 
Kozlevčar Franc in Marija, Rus Albina, Zaje Marija, Ribič Marija, Oma-
hen Ivan, Nada Kratovec in Zrnec Jožefa se ne strinjajo z izdajo lokacij
skega dovoljenja za deponijo, dokler ne bo asvaltirana asvaltirana glav
na cesta do deponije zobeh smeri. Okolico komunalne deponije je potreb
no očistiti odpadkov, ki so divje odloženi v bližnji in daljni okol ic i , tudi 
ob stari deponiji Stehan. Stranke je potrebno opozoriti, da je lastnik 
ceste R-331 (ki se je medtem preimenovala v regionalno cesto III. reda 
št. 646) Republika Slovenija, zato je vzdrževanje oz. modernizacija v 
lastnikovi pristojnosti. Občine Grosuplje, Ivančna gorica in Dobrcpolje 
so v marcu 1999 poslali zahtevek na Ministrstvo za promet in zveze, za 
modernizacijo odseka te ceste od Spodnjega Blata do Peščenika. V 
pripravi je tudi dopolnitev zahtevka z obrazložitvijo, da poteka po tem 
odseku ceste avtobusni promet. Predvideva se, da bo vloga ugodno reš
ena. Javno komunalno podjetje pa občasno po potrebi čisti okolico de
ponije, vse do nekdanjega odlagališča Stehan. To bo še intenzivneje 
počelo vse dotlej, dokler bo to potrebno, oziroma dokler se ljudje ne 
bodo navadili in odpadke vozil i na novo deponijo. 
Omahen Ivan zahteva ustrezno odškodnino v primeru vpliva deponije 
na škodo v gozdu, vendar je to stvar premoženjsko pravnih zadev in se 
tega lokacijskega dovoljenja ne tičejo. Zahteva tudi ureditev dostopa 
do njegove parcele pare.št. 669 k.o. Žalna tako, da dovoz ne bo moten. 
Dovoz do svoje parcele ima zagotovljen z regionalne ceste št. 646, sama 
deponija pa ne vpliva na njegov dostop. 
Zrnec Jožefa želi zaradi velikega prometa asvaltiranje dovozne poti na 
odlagališče. Po informaciji upravljalca deponije je prometa v deponijo 
malo, saj je na deponijo vsega skupaj devet voženj na dan. 
Čakš Lojzka zahteva po prestavitvi električnega kabla in poti v gozdu 
vzpostavitev zemljišča v prvotno stanje, kar bo tudi zagotovljeno. 
Upravni organ ugotavlja, da so bila vabljenim strankam vabila pravilno 
vročena, ter da so bile stranke v vabilu posebej opozorjene, da neudeležba 
na obravnavi pomeni, da se z nameravano gradnjo deponije komunalnih 
odpadkov Spaja dolina I. faza strinjajo in nanjo nimajo pripomb. 
Upravni organ je dne, 01.04.1999 po opravljeni javni obravnavi z. dopi
som št. 35 1-112/99 skladno z določbo 2. odst. 59. čl. Zakona o varstvu 
okolja poslal Ministrstvu za okolje in prostor, Upravi RS za varstvo 
narave tudi predlog lokacijskega dovoljenja. 

Ministrstvo za okolje in prostor, Uprava RS za varstvo narave je dne 
8.4.1999 predlogu lokacijskega dovoljenja za gradnjo deponije komu
nalnih odpadkov Spaja dolina I. faza izdala okoljevarstveno soglasje 
pod št. 354-05-19/99 iz katerega izhaja, da morajo investitorji v fazi 
priprave projektne dokumenacije za pridobitev gradbenega dovoljenja, 
pri izvedbi posega in izvajanju dejavnosti upoštevati omilitvene ukrepe 
in druga okoljevarstvena poročila, navedena v Poročilu o vplivih depo
nije komunalnih odpadkov Spaja dolina na okolje. 
Upravni organ ugotavlja, da so investitorji predložili vse potrebne listi
ne, ki so pogoj za izdajo lokacijskega dovoljenja ter je vloga za izdajo 
lokacijskega dovoljenja za gradnjo deponije komunalnih odpadkov Spaja 
dolina I. faza v skladu z veljavno urbanist ično zakonodajo. 
V postopku je upravni organ zaprosil Zdravstveni inšpektorat in Inšpek
torat RS za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami za poprejšnje 
soglasje k lokacijskemu dovoljenju, ki sta izdana brez pogojev, s čimer 
je dokazano, da so izpolnjeni vsi higijensko zdravstveni in požarno var
nostni pogoji. 
Iz navedenega sledi, daje lokacija v skladu z veljavno urbanist ično do
kumentacijo, sanitarno higienskimi, požarno varstvenimi in drugimi pred
pisanimi pogoji, zato je odločitev takšna, kot je navedeno v izreku tega 
dovoljenja. 
P O U K O P R A V N E M S R E D S T V U : Zoper to odločbo ima stranka pra
vico do pritožbe na Ministrstvo za okolje in prostor v Ljubljani v roku 
15 dni od dneva vročitve odločbe. Pritožba se vloži ustno na zapisnik 
pri tukajšnji upravni enoti, ali pošlje po pošti inje takse prosta. 
Takse prosto po 16. členu Zakona o upravnih taksah (Ur. 1. RS št. 1 8/90, 
30/90,44/90,9-1/91, 19/92,8/93, 16/94, 19/95,23/96, 22/97). 

UPRAVNE ENOTE GROSUPLJE 
mag. Ruf.a Tekavec, univ.dipl.oec. 
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lOMrarUeaiiPotpodnOJIt 
Za nami SO naporni praznični dne
v i , zdaj pa je čas, da se svojemu 
telesu nekoliko oddo lž imo za vse 
male pregrehe. Muhasti april nam 
lahko prinese kar nekaj deževnih 
dni , vendar sem prepr ičana , da 
nam bo poklonil tudi kaj lepega 
vremena. Gotovo ga bo dovolj 
tako za urejanje gredic, kot tudi 
za kakšen sprehod. Za vaše po
hajkovanje pa vam tudi tokrat 
predlagam eno izmed možnost i . 
Gotovo ste že slišali za zanimivo 
naravno znamenitost naših krajev 
- Radensko polje. Ta z an imiv 
pojav je prav gotovo vreden vaše 
pozornosti in vašega časa. Spre
hod po tem pol ju vam po leg 
sprostitve nudi tudi veliko mero 
užitkov. Težko boste namreč našli 
tako pestro in razgibano pokraji
no na tako majhnem področju . 
Kot najbrž že veste je Radensko 
polje kraško polje. Po njem teče
jo trije potoki, ki v deževnih obd
objih izdatno poplavljajo, v suš
nih pa skoraj popolnoma usah

nejo. Torej je to nekakšno presi-
hajočejezero, Tak pojav srečamo 
tudi pri Ce rkn i škem jezeru. Za 
prvi ogled Radenskega polja, naj 
bo izhodišče vas Zagradec pri 
Grosupljem. Pri kapelici zavije
mo v vas, pot nas pelje mimo ga
silnega doma, v križišču pa odi-
demo naravnost in se priključimo 
na kolovozno pot. Od tu naprej je 
veliko možnos t i . Če odidete na 
desno proti gradu Boštanj , boste 
prišli do enega najzanimivejših 
požiralnikov tega področja, ki pa 
je viden samo v sušni dobi. Če 
boste odšli naravnost, vas kolov
ozna pot pelje vse do Račne. Lah
ko pa se samo sprehajate po po
lju in si ogledujete njegove zani
mivosti (med drugim tudi črno 
odlagal išče smeti). Prav vam bo 
prišlo le nekaj namigov. Polje vse
kakor obiščite večkrat , v različ
nih obdobjih, saj boste le tako 
dobili pravi vtis o tem pojavu. Če 
boste tam hodili v deževnem ob
dobju se raje drž i te ustaljenih 

poti, saj se v nasprotnem primeru 
lahko kaj hitro znajdete sredi 
zamočvir jenega travnika. Tam je 
ponavadi zelo težko ohraniti suhe 
nogavice. Vaš sprehod po polju 
naj ne bo prehrupen, saj je tam 
ve l iko prebivalcev, predvsem 
ptičev, ki potrebujejo svoj mir. In 
še nekaj. Sprehajanje po dnu vr
tač je lahko zelo nevarno, saj je 
tam vel iko pož i r a ln ikov in lu
kenj, zato tega nikar ne počni te . 
Če vas o Radenskem polju zani

ma še kaj več , si o njem lahko 
preberete v knj ižici Lepote in 
zanimivosti Grosuplja in o k o l i 
ce. Kadar se peljete po cesti proti 
K r k i , si lahko z vasi P leš iv ica 
ogledate skoraj celotno polje. 
Razgled je zelo lep zalo si pri
vošči te ta uži tek. Z a vzbujanje 
skominov prilagam še fotografi
jo, k i j e bila posneta pred tednom 
dni. Torej pot pod noge in sreč
no pot. 

Tanja 

Odkrivanje narave in poglabljanje kulture 
Gorniški klub Limberk vabi na 
izlete v letošnjem letu. Vsebina 
iz le tov je zelo pestra in tako 
naravnana, da nam bo o m o g o č a 
la stik z, naravo in srečevanje s 
kulturo. 
Prevladujejo lažji in družinski iz
leti, vmes je tudi tr i t isočak, ki pa 
ni prezahteven za nekoliko bolj 
utrjene noge. 
N a š e geslo je: "Stor imo nekaj 
zase in o m o g o č i m o to tudi dru
gim". 

V programu smo zaradi boljše 
preglednosti delovanj našega klu
ba navedli tudi poti, ki smo j i h 
že opravili v prvih štirih mesecih 
letošnjega leta. Pr ičakujemo, da 
bo skoraj vsakdo lahko našel ne
kaj sebi primernega. 
Vse informacije za posamezne 
izlete bodo na voljo teden dni 
pred izletom na tel. 772 - 386 
(Marjan Pernic) ali 773 - 315 
(Špela Podržaj). 

Gorniški klub Limber 

Otroci za čisto okolje 
Naša čistilna akcija 
Z i m a seje poslovila od nas, posi
jalo je pomladno sonce in stopilo 
še zadnje kupe sivega snega ob 
cesti. Povsod je bila sama nesna
ga in pesek, zato smo se učenci in 
učiteljice naše šole v Št. Juriju od
ločili , da organiziramo čis t i lno 
akcijo. 
Zjutraj ob osmih smo se v šoli raz
deli l i v dve skupini. Jaz in še ne
kaj sošolk in sošolcev smo bi l i v 
prvi skupini. 
Skupaj smo se odpravili na par
kirni prostor, k i je pred šolo. ' lam 
so bile velike količine peska in 
drugih odpadkov. Vze l i smo met

le, ki smo jih prinesli s seboj in se 
lotili dela. Pometali smo in po
metali. Kmalu je prišla na vrsto 
druga skupina. O n i so delo, k i 
smo ga mi začeli , končali . Tretji 
razred je pometal igrišče, drugi 
razred je pospravil ob njem, prvi 
razred pa je pobral smeti ob ces
ti, ki vodi iz Št. Jurija proti M a l i 
vasi. 
Po čiščenju je bilo vse čisto, no 
ja, vsaj okolica šole. B i l i smo ve
seli, da smo storili nekaj lepega 
za naravo in tudi za nas same. 

Andreja TRONTEU 
Oš Št. Jurij 

P R O G R A M G O R N I S K I H T U R IN P R I R E D I T E V 
G K L I M B E R K Z A 

L E T O 1999 

02.01. Novoletni pohod na Roblekov dom (1657 m) in Be 

gunjščico (2060 m) 

08.02. Šmarna gora (669 m) kulturni praznik 

06.03. Pohod po Jurčičevi poti od Višnje Gore do Mul j 
ave in Krke (organiziran tradicionalni pohod) 

17.04. Boštanj - Radensko polje - Za točene jame - lovska 
koča (lažja družinska tura) 

08.05. Kolesarjenje po Kočevskem Rogu (start v Moz l ju -
cca 80 km) 

16.05. Goteniški Snežnik (1289 m) - Kočevska Reka 

22.05. Logarska dolina - Strelovec (1835 m) Robanov kot 
- Knezova domačija 

12.06. Kamniške Alpe - Repov kol 

27.7. - 15.8. Spominski tabor dr. Henrika Turne v dol ini Le 

peni (udeležba posameznih tur: Velika Črnelska špi 
ca, Triglav, Škrlatica, Zlatorogovc police, Loška ste 
na, Goličica, Rombon, Travnik 

28.8. Spodnja Sl ivnica - Limberk (687 m) - Stari grad 
(668m) (lažja družinska tura) 

September 04.09. Jezersko - Slegovnik (1692 m) (srednje zahtevna 
tura) 

Oktober 09.10 Seuleck (3085 m) Avstrija 

24. K). Gorjanci - kostanjeva nedelja 

Decemherl 8.12. Slavnik (1028 m) - v počast i tev praznika osamosvo 

jitve 

Januar 

Februar 

Marec 

April 

Maj 

Junij 

Avgust 



Želimo zdravi dočakati visoko starost 
Zaradi vojnega stanja v Bosni je 
mnogo prijavljenih odpovedalo 
izlet v R i m . Tako smo ta nadvse 
zanimiv in za naše društvo prvi 
večdnevni izlet v tujino predsta
v i l i na čas, ko bo prehodnost meja 
normalna in na nočnem nebu ne 
bo več letal z uničujočim tovo
rom; upamo, da bo to letošnjo je
sen. 
N a rednem letnem občnem zboru 
č lans tva , 20. aprila popoldne v 
D r u ž b e n e m domu, samo poleg 
poročil o delu društva v preteklem 
letu in predstavitvi delovnega pro
grama za t ekoče leto, spoznali 
koristno zanimivost: svoje pravi
ce iz rednega in dodatnega zd
ravstvenega zavarovanja, predsta
vi la j i h je vodja izpostave Zavo
da za zdravstveno zavarovanje 
gospa Jožica Zupanč ič . 
Letos je v o k v i r u svetovnega 
D N E V A Z D R A V J A - 7. aprila -
Slovenski institut za varovanje 
zdravja, skupaj z Ministrstvom za 
zdravstvo, zdravniškim druš tvom 
in Zbornico za zdravstveno nego 
ter gerontološkim društvom orga
niziralo posvet in okroglo mizo na 
temo: "Bodimo dejavni v tretjem 
življenjskem obdobju". 

Posebna pozornost bo v vseh in
stitucijah p o s v e č e n a s tare jš im, 
zato tudi v našem D U spodbu
jamo člane, da izkoristijo z zako
nom zagotovljene možnost i in se 
za začetek prijavijo na temeljit 
preventivni pregled pri svojem 
osebnem zdravniku, posebej po
membno pa je, da se vsi dodatno 
zd ravs tveno zava ru jemo , da 
bomo lahko v primeru dolgotraj
nejše bolezni de ležn i popolne 
oskrbe brez plačila. 
Za praznik žensk je skupina za 
kulturo tudi letos pripravila kra
tek program za naše starejše, ki 
živijo v domu starejših občanov. 
Prisrčen klepet, skupna pesem, 
mnoge podobne življenjske zgod
be, ki se odpirajo ob s srcem po
darjenih dobrotah, k i j i h skupina 
prinese kar s seboj, in vsakokra
ten prijazen sprejem tudi od ose
bja, potem pa zahvalna pisma, nas 
zbližujejo in pomagajo pri prema
govanju mnogih predsodkov in 
strahu pred lastnim odhodom v 
dom. 

Zanimiva novost, ki smo jo do
živeli ob praznovanju materinske
ga dne, je bilo povabilo iz. krajev
ne skupnosti Žalna in tamkajšnje 

organizatorke tega praznovanja, 
gospe Mojce Potokar. Naš ženski 
pevski zborček - imenovan za to 
pri ložnost "Zbor babic", je nas
topil skupaj z najmlajšimi otroki 
iz male šole, osnovnošolci in mla
dinci. Lepo nam je bilo, saj smo 
lahko pokazali , da znamo lepo 
zapeti; seveda smo peli slovenske 
narodne pesmi. Po proslavi smo 
se nastopajoči igrali: eno narod
no pojoče babice, drugo, sodob
no mladi, in tako smo prepevali 
kar nekaj časa. B i lo je prijetno in 
zagotovo ne bo to edini skupni 
nastop. V letošnjem mednarod
nem letu starejših smo tako tudi 
prakt ično udejanili delček gesla 
" N a poti k družbi za vse staros
t i . " 
Marca smo se poslovil i od naše 
n a j s t a r e j š e č l a n i c e - 96 letne 
K a r o l i n e B o h . K e r je gospa 
preživela vse svojce, je slovo or
ganizirala vodja komisije za zd
ravstveno in socialno delo pri na
šem društvu. Zahvaljujemo se šte
vi lnim Cirosupeljčanom in pose
bej članicam društvenega pevske
ga izbora in gospe Lojzki Potrpin. 
Zdrav duh v zdravem telesu! 
Vodja komisije za športno in re
kreacijsko dejavnost v D U , go
spod Jože Smolej (82 let ima), 
z ekipo kapetanov petih športnih 

panog takole vabi starejše: 
* Naša želja je, da bi bi l i dolgo 
zdravi, čili in dobre volje ter da 
bi zdravi dočakal i visoko starost. 
Vključite se v eno od panog, ki 
so organizirane pri društvu upo
kojencev! 
* Balinanje je zdrava in priljublje
na panoga med starejšimi, mno
ga društva imajo moške in ženske 
ekipe. Vabimo predvsem ženske. 
* Pikado je zdrava in prijetna re
kreacija. Za m o š k e in ž e n s k e . 
Aparat je nameščen v klubskem 
prostoru, vadba je zato m o ž n a 
pogosteje. 
* Streljanje z zračno puško je prav 
tako prijetna in koristna aktivnost 
za oba spola. Ekip i dosegata od
lične rezultate, zato se pridružite! 
* Na kegljanje vabimo še ženske . 
Vadbišče je sicer v Ljubljani, ven
dar so kegljači dobro organizira
ni, radi bi ustanovili še žensko 
ekipo. 
* Za šah - ta kraljevski šport za 
vadbo možganov - je potrebno 
priti le v klubski prostor, dobiti 
soigralca oz. soigralko in igrati. 
Šahovskih desk in ur imamo dov
olj. N i boljšega za ohranjanje bi-
strosti v glavi! Prijavite se lahko 
vsak dan v klubski pisarni. Dobro
došli! 

Marta URO VAT IN C # T l f d.o.o. 

V R T N A R S T V O IN UREJANJE P ^ l f a v 
Ponora vas 6 B, 1290 Grosuplje 

Tel &faks:061 763-630 

D a b i tudi vi v a š e m u domu iu urejeni okolici 
dahnili pomladno v z d u š j e s cvetjem iu okrasnim 

g r m i č e v j e m , 

V A M N U D I M O : 
Veliko izbiro h r š l a n k , pclargouij, sni iiuij. 

fuksij, nageljnov, moljevk, hidensov, vodeuk iu 
ostalega lepega balkonskega cvetja. 

I*ri nas dobite- (udi sadike z zasaditev parkov, 
grobov, vrtov - kot so vrbeua, tagetes, 

S a l v i j a , hcgouija, agcratuiii. 
Izberete si lahko sadike trajnic za vrtove in 

sa«lil»«. okrasnega g r m i č e v j a iu grmovuic. 
I.cpo nam uspevajo t u d i sadike povrtuiu: 

p a r a d i ž n i k , paprika, zelje, solata ... 
\ e skrbite, vse kar potrebujete 

zgodaj spomladi, da boste zadovoljni tja do 
jeseni - dobil«, pr i nas! 

PO / T l d l VAM K O R I T A TITIH ZASAOI.MO. 
PRIPOROČAMO SE ZA VAS OltlSli! 
.Vaj cvetje krasi v a š dom in o k o l i c « « , 

zato - oglasite se pr i nas! 

Vreden si lepega življenja 
Vreden si lepega življenja! 
Dvigati , pobirati se moraš sam! 
Sam, dokler ukazuješ še nogam 
in veseli se, za nočjo pride novi dan! 

K o te zjutraj zarja zbudi, 
ko se sveži zrak v sobo spusti, 
prisluhni petju ptic z vrta, gozdov 
in srečen boš čakal na dan spet nov. 

Če le moreš , stopi v naravo, 
da si zbistriš telo in glavo! 
Zaupaj poš tenemu, iskrenemu 
vse skrivnosti, 
da smo v duši čisti in prosti. 

Obišči poštene, dobre ljudi, 
povej j i m , kaj te teži. 
Radi te bodo poslušali 
in ko padeš , še pomagali. 

K o te že večerni hlad omamlja, 
v noč te z neba nad tisoče 
zvezdic še pozdravlja 
in podarjena ti bo mirna noč, 
srečen dan in dovolj spanja. 

Kaolinu ZAKRAJŠEK 
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Mama, odšla si... 
A V srcih ostajaš. 
Ostaja nam bolečina 
In sila dragega spomina ... 
Ob smrti naše drage žene, mame, babice in sestre 

ANE ZUPANČIČ, 
rojene Drobnič , z Gatine, 
se iskreno zahvaljujemo vsem vašeanom z Gatine za pomoč , darove 
cerkvi, sveče in prelepo cvelje. Se posebej iskrena hvala za nesebič
no p o m o č našim najbližjim sosedom. Hvala vsem sorodnikom, prija
teljem in znancem, ki ste se prišli poslovit od naše drage mame, dar
ovali cvetje ali sveče in darove cerkvi. 
Hvala g. župniku dr. Šuštarju za lepo opravljen pogrebni obred in 
čuteče besede zadnjega slovesa. Hvala pevcem zbora Samorastnik iz 
Žalne . S prelepim petjem ste pospremili našo mamo v poslednji dom. 
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste se nas in naše mame spomnili 
v za nas najtežjih dneh. 

Njeni: mož. Jože, hčerki Jožica in Anka z družinama, 
njena sestra Angelca ter brata Franc in Ivan 

Utihnil je mamice glas 
obstalo je zlato srce 
ostali so sledovi pridnih rok 
odšla je ljubezen, dobrota 
tiho, brez slovesa, 
odšla je v večni dom. 
Kljub upanju in močni volji je mnogo prezgodaj sklenila življenjsko 
pot naša skrbna žena, mamica, babi, sestra in tašča 

EL1ZABEIA TRONTELJ 
iz. Grosupljega. 
Z boleč ino v srcu se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prija
teljem in sosedom za izkazano sočutje, darovano cvetje, sveče, svete 
maše ter za ustno in pisno izražena sožalja. 
Prisrčna hvala ga. Fani Hren, Fani Kralj in ga. Jelki Kastelic za pri
jazno pomoč in trud. 
Zahvaljujemo se prav tako dr. Barbari Merše in osebju Doma starej
ših občanov Grosuplje za skrb in nego. Iskrena hvala tudi g. župniku 
dr. Francu Šuštarju in g. kaplanu Zdravku Žagarju za ganljivo oprav
ljen obred slovesa ter pevcem župnije Grosuplje in Šentjurskemu 
oktetu. Hvaležni smo ga. Stanki A h l i n za presunljive poslovilne be
sede in članicam A P Ž Sončnica, ki ste jo imele rade in jo boste po
grešale . 
Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste nam kakorkoli nudili pomoč in 
tolažbo, še posebej kolektivu drogerije Pariz. 
Ohranite jo v lepem spominu vsi, ki ste jo spoštovali in imeli radi! 
Žalujoči in hvaležni: mož. Vlado, hčerki Vladka in Darja z možem 

Aleksandrom in vnukinja Loti ter brata z družinama. 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega ata 

JOŽETA KRALJA 
iz. Velike Loke pri Žalni , se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in sosedom, ki so nam pomagali in stali ob strani v teh 
težkih trenutkih. Hvala tudi vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, daro
ve za cerkev in svete maše ter za izrečeno sožalje. 
Posebno se zahvaljujemo dr. Golobu, ki mu je pomagal pri bolezni, 
gospodu župniku Andreju Sinku za lepo opravljen pogrebni obred, 
pevcem M P Z Samorastnik za lepo zapete pesmi, Gasilskemu društvu 
Velika Loka za lepe poslovilne besede ob njegovem grobu in ostalim 
gasilskim druš tvom ter Društvu upokojencev Grosuplje. 
I Ivala vsem, ki ste se prišli od njega poslovit v tako velikem številu in 
ste ga spremljali na njegovi poslednji poti. 

Žalujoči: žena Ana, sin Jože, hčerki Ani, 
Joža, Tatjana z družinami in teta Marija 

Naši Beti v spomin 
Za vedno nas je zapustila članica D P Ž Sončnica Grosuplje, gospa 
Beti Trontelj, ki smo jo bližnji poznali kot pravo umetnico predvsem 
na področju ročnih del. 
Draga Beti! K o smo za materinski dan članice D P Ž Sončnica z našo 
svetovalko gospo Irmo Lekan in D P Ž Ivančna Gorica , organizirali 
praznični izlet v Kamnik, so članice sosednjih društev spraševale po 
naši dragi Beti. Kar težko j i m je bilo povedati kruto in neusmiljeno 
resnico. 
Ogledale smo si zanimivosti Kamnika in vsak trenutek, ko smo sprem
ljale njegovo zgodovino, so bile vse naše misli tudi pri tebi, naša 
draga Beti. Ob tvoji izgubi sem trdno sklenila, da eno leto ne bom 
več raztegnila harmonika. A izkazalo se je drugače . Svetovalka in 
gospodar hiše Kmečkega turizma Dobeno, gospod Blaž, kjer smo 
imele praznično kosilo, so me navdušili in zaigrala sem tvojo najljub
šo pesem is tvoje kasete. Čutila sem, kot da si z menoj, draga Beti in 
zaigrala sem jo zate! 
N a cvetno nedeljo smo članice D P Ž Sončnica v avli šole pripravile 
razstavo vel ikonočnih dobrot. Tudi tukaj si bila z nami, draga Beti . 
Kot velika vrzel so na našem razstavnem prostoru manjkali tvoji prav 
umetniški izdelki: jagenjček, kokoške , pisanice. Pa tudi na ostalih 
razstavnih mizah ni bilo jagenjčkov, simbola velike noči. Prav, kot da 
so vsa vel ikonočna jagnjeta umrla s teboj, naša draga Bet i . K l jub 
veliki vrzeli , ki je nastala v naših vrstah, pa ostajaš z nami. Preveč je 
svetlih in lepih spominov, da bi j ih bilo - in seveda tebe z njimi, mo
goče pozabiti. 

Za teboj. Beti, žalujemo vse članice DPŽ Sončnica. 
Utrinek 
Že večerne temne sence 
v bregove jezera 
zajedajo obraz, 
a moje sanje 
sreče obetavne 
razblinjajo se 
v groba kruti mraz. 

Stanka AHLIN 

Naravo si ljubil, 
se z delom bodril, 
v ljubljenem gozdu - življenje izgubil. 

Pretreseni smo obstali, ko smo v iztekajočem marcu, mesecu pomla
di, sredi dela in načrtov izgubili našega dragega brata, strica, bratranca 
in nečaka 

FRANCIJA ROZMANA 
iz Velikega Mlačevega 13. 
Iskreno se zahvaljujemo vaščanom vasi Prcdole, ki so prvi prišli na 
pomoč in pomagali, da smo našega Francija rešili iz objema orjaške
ga drevesa. Čeprav žal, prepozno. 
Zahvaljujemo se vsem sosedom in sovaščanom za vso pomoč , izrečena 
sožalja in darovano cvetje ter sveče. 
Iskrena hvala pevskemu zboru Samorastnik za zapete žalos t inke v 
cerkvi in pevskemu zboru Graf ika č a s o p i s n e h iše " D e l o " pod 
vodstvom g. Jožeta Jesenovca, hvala Gasilskemu društvu Mlačevo 
za organizacijo pogreba, hvala g. Jerebu za občutene besede slovesa 
in nenazadnje naša iskrena zahvala župniku g. Andreju Sinku za lepo 
opravljen pogrebni obred. 
Zahvaljujemo se Francijevim sodelavcem Tiskarne Delo, sodelav
cem Montaže in kopirnice, Sindikatu Pergam, ki ste mu z darovanim 
cvetjem in slovesom izkazali še zadnje prijateljstvo. 
Vsem, ki ste darovali za cerkev in svete maše ter vsem sorodnikom, 
ki ste se poslovili od našega dragega Francija - iskreno smo Vam 
hvaležni z mislijo, da v bolečini nismo ostali sami! 

V žalosti: brat Jože z družino 
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Utihnil je tvoj glas, 
obstalo je tvoje srce, 
ostali so sledovi pridnih rok 
in kruto spoznanje, 
da se ne vrneš več. 
Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame, tašče, sestre in tete 

ANGELE SEME 
iz Luč št. 30, se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste j i s svojo prisotnostjo na njeni zadnji 
poti izkazali spoštovanje , prijateljstvo in ljubezen. Vsem se zahvalju
jemo za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče, darove za cerkev 
in svete maše . Iskrena hvala tudi vsem, ki ste nam ob najtežjih trenut
kih pomagali. 
Zahvala velja tudi gospodu župniku Andreju Sinku za lepo opravlje
ni obred in pevskemu zboru Samorastnik za lepo zapete pesmi. 
Hvala tudi vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste ohranili v lepem spo
minu. 

Vsi njeni 

V spomin 

Mariji Pavlin 
3. marca smo se na pokopal išču v Grosupljem poslovili od umrle 
borke, invalidke in članice Društva vojnih invalidov in borcev N O B 
Marije Pavlin, rojene Brodnik, leta 1925 v Dobrepolju. B i l a je akti
vistka na terenu, 1.9.1943 pa je postala borka Levstikove brigade, 
kjer je bila vodnik in politkomisar voda in čete. Ker je bila večkrat 
ranjena, je postala vojaški vojni invalid. Prejela je več odlikovanj. 
B i l a je družbeno zelo delovna in vedno je rada pomagala soborcem 
vojaškim invalidom. Več let je bila tajnica združenja vojaških vojnih 
invalidov Ivančna Gorica , od 1997. leta pa O b m o č n e g a društva voj
nih invalidov Grosuplje. 

Organizacija VVI in ZZli NOV 
Grosuplje 

ATU.. 
Ob tvoji poti ni nič več postaj. 
Samo še tale je in tu ostaneš. 
Ves čas premišljam: Kakšen je ta kraj? 
Tako je miren in na samem. 

Ob smrti dragega ala, dedka, pradedka in brata 

ANTONA VIRANTA 
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, znancem in sosedom za daro
vano prelepo cvetje, darove cerkvi in podarjene sveče. Iskrena hvala 
gospodu župniku dr. Šuštarju za izrečene besede, dr. Golobu za vse, 
kar je storil ob njegovi bolezni, patronažni sestri ga. Janji, socialni 
službi za pomoč na domu, ga. Bernardi in ga. Olgi ter vsem, ki ste ga 
obiskali in izkazali vso č loveško dobroto in globino srca! 
Hvala vsem, ki ste se poslovili in poklonil i njegovemu spominu in 
posebna hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti. 
Hvala žalskim pevcem in grosupeljskim pogrebcem za lep pogrebni 
obred, posebna hvala gospe Fani za iskrene poslovilne besede. 

Žalujoči vsi njegovi 

Ostala je tiha žalost 
in nepozaben spomin na skupaj prehojeno pot... 
ob izgubi naše mame, stare mame in prababice 

MARIJE GRUDEN, roj. Novak, 
GREGORJEVE MAME iz Sp. Slivnice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sovaščanom in 
vsem, ki ste izrazili sožalje, darovali cvetje in sveče, darovali za cer
kev in vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poli . Iskrena hvala osebju 
Z D Grosuplje - dr. Grabljevčevi , pa t ronažnima sestrama Andreji in 
Janji, hvala tudi sosedama A n i in Ivi za pomoč . Hvala g. kaplanu za 
lepo opravljen pogrebni obred, pogrebcem, pevcem iz. Žalne , g. Sta
netu za zaigrane žalost inke. 

Vsem iskrena hvala! 

Mandat se 
Povabilu ga. Alenke A d a m i č , da 
sodelujem pri delu uredniškega 
odbora lokalnega časopisa sem se 
odzval z željo, da bi po svojih naj
boljših močeh in znanju prispe
val, da bo lokalni časopis zanimiv 
in predvsem informativen. To je 
bi la tudi programska usmeritev 
urednice in s tem jasno tudi čla
nov uredniškega odbora, ter pos
redno tudi občinskega sveta obči
ne v prejšnji sestavi. Obdobje 
našega dela se sedaj zaključuje. 
Ob koncu te skupne poti pa je 

zaključuje 
vendarle potrebno ozreti se v pre
teklost in ugotoviti, kaj smo kot 
ekipa, ki je skrbela za podobo 
časopisa, naredili. Prepričan sem, 
da so mnenja o časopisu deljena. 
Tako je bilo med bralci slišati, da 
je predrag, preveč polit ičen, ved
no se pojavljajo eni in isti avtorji, 
slabo oblikovanje časopisa in še 
marsikaj. Žal pa je bilo mnenja o 
vsebini prispevkov že težje dobi
ti. Lokalni časopis bo vedno imel 
zagovornike in nasprotnike, to je 
nekaj normalnega za demokrat ič

no družbo, in če bo še tako lepo 
oblikovan (profesionalne fotogra
fije, stilsko urejeno), se bo še ved
no našel kdo, ki ga bo motilo to 
ali ono, ali pa bo dejal: "Zakaj pa 
meni niste objavili?, urednik je pa 
od te stranke, urednik ima pa cen
zuro . . . " 
Ne glede na vse, kar je o tem ča
sopisu že bilo povedano, sam do
dajam, da smo občani in občan
ke imeli možnost , da sami piše
mo prispevke in se odzovemo na 
aktualno dogajanje v občini ali 

krajevni skupnost i . Ža l je š lo 
večkrat mimo nas marsikaj aktu
alnega, ki ni doživelo kri t ičnega 
pogleda iz strani bralcev. 
Novemu uredniku in uredniškemu 
odboru žel im uspešno , ustvarjal
no in kvalitetno delo, da bo naš 
časopis zgled tudi drugim občin
skim časopisom. 

Praznik mamic 
V četrtek smo za praznik mamic učenci šole Št. Jurij priredili predsta
vo. Pripravljali smo se kar tri tedne. 
Kot bi trenil, je bi l tu četrtek V s i smo imeli veliko treme. Nekateri 
smo peli, drugi recitirali. Kmalu sem bila na vrsti jaz in na odru se mi 
je kar jezik zatikal. A sem vseeno preživela. Moja sošolka Andreja 
Trontelj je igrala na citre, tudi ona je imela veliko mero treme. Z odra 
je prišla čisto rdeča. Mateja Trontelj je igrala na sintisaizer. A ona je 
teh nastopov že vajena. M i s l i m , da sploh nikoli nima treme. Proslava 
je stekla kot po maslu. 
Moja mamica je bila zelo zadovoljna z njo. 

Nastja MARINČIČ 
OŠŠUurij 

Učenci šole s prilagojenim učnim programom večkrat razstavljajo 
svoje izdelke v izložbenem oknu trgovine Zdenka v Grosupjem. 
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Suzana Bricelj in njen Martin Krpan 
Suzana Bricelj in njen Martin 
Krpan 
Koje bila majhna, je rada prebi
rala pravljice, potem vso litera
turo, rada je plesala. Ljubo ji je 
bilo vse, "kar je dišalo po kul
turi". Izhaja iz "nekoliko umet
niške " družine: mama ljubi gle
dališče in uči zgodovino in dramo 
v tujem, jeziku v Ljubljani (otroke 
tujcev, ki živijo pri nas), oče. si
cer gradbeni inženir, je slikar sa
mouk, sestra študira arheologi
jo-
Postaje njenega življenja: Novo 
mesto, Ljubljana, v Šmarju-Sap 
so dolgo vrsto let gradili hišo. Tu 
živi šesto leto in prepričana je, da 
je Šmarčanka. Dolenjka. Dolenj
ska pokrajina, tako prijetno top
la, se odraža tudi v njenih delih. 
Predvsem v Martinu Krpanu, ki 
ga je ilustrirala za diplomsko 
nalogo na Akademiji za likovno 
umetnost in zanj lani prejela dve 
odlični nagradi: 
Zlato ptico, ki jo podeljuje Libe
ralna akademija (Ministrstvo za 
kulturo) za dosežke mladih na kul
turnem področju (podeljenih je 
bilo 5 nagrad) in Prešernovo 
nagrado univerze. 
27- letna S U Z A N A B R I C E L J . 
Mlada dolgolaska, ki s svojim ja
zom izžareva notranji mir in lju
bezen do vsega lepega. 
Po končani srednji šoli za obliko
vanje je na Akademiji za l ikovno 
umetnost vpisala študij vizualne 
komunikacije. V okviru izmenja
ve študentov fakultet seje 4 me
sece izpopolnjevala v Bratislavi. 
Posvečala seje ilustraciji. 
Pri izbiri diplomske naloge je kot 
velik i zz iv sprejela ilustracijo 
Levstikovega dela Martin Krpan. 
"PoTonetu Kralju (I. 1954) ni bilo 
več tako bogate ilustracije, kot jo 
delo zasluži . Časi pa so sc spre
menili in močna ljudska, dinamič
na zgodba, duhovita in humorna 
hkrati, za katero ni čudno , da so 

jo otroci "vzel i za svojo", je k l i 
cala po novi ilustraciji," pripo
veduje živahno, kot da podoži vija 
vse tiste trenutke priprav, ko je 
bilo treba preštudirati vsak sta
vek, vsako misel. Hotela je pou
dariti vse vrednote junaka Mar t i ; 
na Krpana: zaupanje vase, spretn
ost, fizično moč . Dela seje lotila 
premišl jeno in z veliko ljubezni
jo , potem ko je v sebi ustvarila 
potrebno bazo informacij. Za teh
niko ilustracije je izbrala pastel 
(risanje s kredo) in risala v vel i 
kosti 360 mm x 720 mm. Delo je 
naslajalo dve leti; za zakl jučno 
fazo pa s o j i v poletnih mesecih 
na akademiji odstopili prostoren 
atelje; tako se je " r o d i l " novi 
Martin Krpan v 28 slikah. Suza
na pa je bila pod vodstvom treh 
mentorjev: Zdenka Papiča, Ran
ka Novaka in dr.Stancta Bemika 
-obl ikovalka in ilustratorica Levs
tikovega Martina Krpana, saj je v 
ilustracije vgrad i la tudi tekst. 
"Tekst ostaja neokrnjen, točno 
Levstikov," poudari in pove, da 
pa je vzporedno naredila še knji
go z ilustracijami v črno beli teh
nik i , kjer Levstikovega Krpana 
prikaže skozi bolj satir ično per
spektivo - za odrasle bralce. N a 
fakulteti je imela vso podporo in 
ko so ilustracije razstavili v pro
storih Ljubljanske banke v Lju
bl jani , so le te d o ž i v e l e pravi 
"medijski bum". Prav tako ne po
zabi omeniti pomoči Društva obli
kovalcev. 

N a uspešno Suzanino delo prav 
gotovo kaže tudi dejstvo, da je 
bilo kar nekaj za ložb zainteresi
ranih za izdajo priljubljenega 
Martina Krpana. Kdo bo izdaja
telj, pa je za sedaj še poslovna 
skrivnost. 
In kaj Suzani pomenita nagra
di in navsezadnje tudi interesi 
za ložnikov? 
"Najprej je to potrditev, da sem 
delo dobro opravila, kajti vedno 

me ob ustvarjanju spremlja tudi 
nek notranji dvom. Priznanje pa 
je tisto, ki mi daje nove energije 
in veselje do nadaljnjega dela:" 
Sicer pa je Suzana že po konča
nem 4. letniku na akademiji pre
jela študentsko Prešernovo nagra
do za predstavitev celostne podo
be razstave R O M A N C I E S L E -
V V I E C Z . Torej - vedno nova 
potrjevanja mladi umetnici. 
Potrjevanje z delom 
Suzana je skromno dekle, ki vel i 
ko dela. Sreča je, pravi, daje na 
tem področju toliko dela. Žal pa 
so roki tako kratki, kot da naroč
niki ne vedo, da seje treba v tak
šna dela poglobiti, j i m "vdahniti 
dušo" , če hočemo z njimi uspeti. 
Suzana Bricelj je avtorica "vre
menskega kot ička" v zgornjem 
desnem kotu naslovnice "Dela" , 
oblikovala je plakat za Ljubljan
sko banko "Poženi te korenine", 
izdelala ilustracije za Pekarno 
Grosupl je ("Za dobra d o m a č a 
podjetja je še posebej lepo delati. 
Prijetno je delati dizajn za dober 
izdelek!" - pravi), ilustrirala kn
j i g o M R M R A Č K I , na i z i d pa 
čaka " Z L A T O K R A L J A M A 
T J A Ž A " - v njeni ilustraciji v 
zbirki Čebel ica . 

" D o b r o se s p o m n i m , k o l i k o 
lepega, ko l iko uži tkov, so meni 
v o t r o š t v u prinesle s l ikan ice! 
Vsaj v duši moraš ostati še malo 
otroka, potem lahko delaš tako, 
daje všeč otrokom!" je prepr ič l 
j i va Suzana. 
"Sedaj delam učbenik za sloven

ski jezik za 7. razred. Tokrat sem 
se poglobila v slovnico. M o j cilj 
pa je, narediti učbenik tako, da 
bodo učenci tudi s lovnico spre
je l i kot nekaj prijetnega!" 
"Hura , Suzana" bi morda, če bi 
se malo spustili na nivo mladež i , 
vzk l ikn i l i tudi naši slavisti! 
" V tem delu u ž i v a m ! Č e ne 
už ivaš , potem ne m o r e š dobro 
delati. Sto procentov m o r a š ver
jeti v to, kar počenjaš . To so po
vedali že stari mojstri ilustracije 
in to oč i tno d r ž i ! " pravi Suzana. 
In ob vsem tem gotovo drži tudi 
to, da talent za uspehe ni dovolj . 
Č e h o č e š uspeti, m o r a š ve l iko 
delati. M o r a š sc razvijati, zani
mati te mora vrsta različnih stvari 

Suzana sledi tem n a č e l o m . Zad
njih pet let se, pravi , z delom 
sama preživl ja . Skromno sicer, a 
vc, da s svojim delom ne bo rav
no obogatela. Toda, saj so v tem 
druge vrednote, ki j i pomenijo 
več. Čaka na priznani uradni sta
tus svobodnega umetnika in ust
varja, ustvarja . . . O b tem pa v 
njej zori tiha želja o šolanju ilust
racije v tujini. 
" N e moreš biti dober ilustrator, 
če ne širiš svojega obzorja!" raz
mišlja s impatična Suzana na svo
j i h poteh. Tudi takrat, kadar se 
doma iztrga ateljeju in se odpra
vi v naravo, kjer je izvi r novih in 
novih inspiraci j . . . 
Uspešno pot v mlado pomlad, v 
ustvarjanje. Suzana! 

Alenka ADAMIČ 



Kriminal v Grosuplju? 
Žal, a res. Ta temna stran res
ničnosti je segla tudi v naš kraj 
in kljub njegovi majhnosti ima 
svojo burno plat. 
Kakor k a ž e j o statistike pri 
grosupeljski policiji, seje glede 
na preteklo leto število kaznivih 
dejanj vidno povečalo . V samo 
dveh mesecih tega leta so obrav
navali kar 56 kaznivih dejanj, 
od tega je največ tatvin, sledijo 
poškodbe tuje lastnine, vlomi in 
tatvine vozil. 
Poleg kaznivih dejanj je v dveh 
mesecih tega leta bilo zabeleženih 
še 115 prekrškov s področja pred
pisov javnega reda in miru. To je 
v primerjavi s podatki z enakim 
obdobjem perteklega leta le mi 
nimalna porast. Ti prekrški so naj
pogosteje storjeni v zasebnih pro
storih, sledijo pa kršitve na jav
nem redu. Kar zadeva mamila je 
policijska postaja v že prej obrav
navanem obdobju obravnavala 
eno kršitev. 

V dveh mesecih tega leta je bilo 
zabeleženih 65 prometnih nesreč, 
glede na preteklo leto je to padec 
za 7% in od tega je bila kot pos
ledica ena oseba mrtva, dve ose
bi sta bi l i huje ranjeni in pet oseb 
je bilo lažje poškodovanih . 
Kako preprečiti tovrstni krimi
nal in kako zaščititi morebitne 
žrtve? 
Pravzaprav takšnega ali drugač
nega kriminala v današnjem sve
tu ni mogoče preprečit i , lahko ga 
le poskušamo zmanjšati . A, da bi 
to u spešno opravljal i , moramo 
sprva odkriti vzroke in morebit
ne storilce teh dejanj. 
Glede na anketo, ki smo jih 
opravljali po šolah in grosupelj
skih ulicah, se večina strinja, da 
hi bili ti storilci kaznivih dejanj 
predvsem mladoletniki: 
Kar pa se tiče vprašanja, zakaj 
se Grosupeljčani podajajo v kri
minal, pa se mnenja razlikujejo. 
Veronika, 12 let: 

" M e n i m , da lahko na posamezni
ka sama z d r u ž b a , v kateri se 
zadržuje, vpliva negativno." 
Bojan Vaupotič, učitelj na OŠ 
Brinje: 
"Zdolgočasen in energičen mla
denič se kaj kmalu domisli kakš
ne traparje, in da bi to preprečili 
so v šolstvu in športu organizirali 
razne dejavnosti, ki pomagajo pri 
krepitvi zdravja in telesa ter pri 
sproščanju energije in kreativnos
t i . " 
Andreja, 18 let: 
" N a mlade vpliva predvsem želja, 
da so del neke družbe in da pač 
nekam spadajo, kamorkoli samo, 
da niso sami in prav ta družba j ih 
pogosto potisne v nekaj nezako
nitega in verjetno v nekaj česar 
tudi ne želijo narediti. Sama paje 
prav tako p repr ičana , da na to 
vpliva tudi javnost in televizija in 
pa predvsem čustvene težave po
samezn ikov , t e ž a v e v šo l i in 
doma, depresija, nesreča.. . vse to 

je lahko povod, da se mladolet
nik zateče h kriminalu, mamilom 
in v hujših primerih celo k samo
moru." 
Kako pa je sploh s temi mami
li? 
Mami la v Grosuplju kakor kaže 
zaenkrat še niso tako krit ično raz
širjena, seveda, če kriterij primer
jamo z. bljižnimi kraji in okolico. 
Procenti in številke še niso zasra-
šujoče, a vseeno moramo tovrsten 
kriminal , kot je uživanje in pre
prodaja droge, poskuašti zatreti že 
v rasti. 
In kaj nam je storiti? 
Pol ic i j a se trudi po na jbol j š ih 
močeh, nam paje treba, kot je v 
anketi dejal Rudi , le reči N E ! 
Radi bi se zahvalil i vsem, ki so 
sodelovali v anketah in b i l i tako 
prijazni, da so odgovarjali na naša 
vprašanja ter pa seveda še poseb
na zahvala, ki gre policijski posta
j i Grosuplje za dane podatke. 
Smilja Spasenič , 6.a, O Š Brinje 

Grosuplje, kdo bo tebe ljubil? t t m h »ailcey 
(Osebno razmišl janje XII) 
Grosupeljsko gospodarstvo, po
sebno velike družbe so sorazmer
no uspešne , tako da nimamo 
vel ikih pretresov s stečaji, oziro
ma likvidacijami. Lahko ugotovi
mo, da tudi 
velikega napredka na področju 

vel ikih družb pri nas ni. N i novih 
investicij, ni novih zaposlitev. 
Kaj je temu vzrok? 
K o pregledamo vodilne in vodst
vene kadre v gospodarstvu in v 
državni upravi obč ine , ugotovi
mo, da je veliko ljudi, ki vodijo 

te družbe , od drugod, npr. iz Lju
bljane. Kje je vzrok, da nimamo 
domačih vodstvenih in vodilnih 
kadrov? Naši strokovnjaki pa se 
vozijo v Ljubljano in v druge kra
je-
To je sicer normalna situacija po 
vsem svetu. Toda vodilni in vodst
veni ljudje - prav domačini so še 
kako pomembni za manjše in raz
vijajoče se kraje. 
To se kaže tudi ob različni pro
slavah, športnih prireditvah, ko 
ugotavljam, daje vse premalo ta
kih ljudi angaži ranih v takšnih 

združenjih, kjer bi s svojim znan
jem in izkušnjami ustvarjali po
zitivno kl imo za razvoj kraja in 
širše okolice. S svojimi zgledi bi 
pritegnili še druge k delu. 
Mcnedžcrj i , ki prihajajo v Gro
suplje iz drugih krajev, se ne mo
rejo aktivno vključevati v druž
beno dogajanje v kraju, saj ne 
ž iv i jo tu s svoj imi d r u ž i n a m i . 
Ponavadi ti pripeljejo za svoje 
najožje sodelavce tudi svoje znan
ce in strokovnjake, ki niso doma v 
kraju in zato na kraj niso čustveno 
navezani. 

Mladi intelektualci, prav je, da si 
želite delati in pridobivati izkušn
je v podjetjih v Ljubljani in dru
god, toda prav je, da bi delček teh 
izkušenj prenesli s svojim delovan
jem v raznih društvih 
in organizacijah tudi v domači kraj 
za vaše in naše zadovoljstvo. 
Ne bojte se, kajti, dokler v sebi 
nosite strah in samo negativne 
misli, ne boste nikoli zadovoljni in 
nikoli ne boste zmagali - predvsem 
nad samim seboj! 
Pa brez. zamere, prosim! 

Anton ŽITNIK 

Zakaj je svet taksen? 
To je vprašanje, ki se vedno zno
va pojavlja v srcu nas, mladih. 
O njem pišem, ker imam mnogo 
želja, kakšen naj bi bil ta svet in o 
njem tudi veliko razmišljam. 
Svet ni lep. Mogoče za nekatere 
lepši kot za druge. V njem je pol
no razočaranj. K o misliš, da boš 
uspel, se vedno najde kdo, ki te 
postavi na realna tla. Vse več je 
nasilja, ljudje so nevoščl j ivi in 
pohlepni, ne zmenijo se za druge. 
In kose znajdeš med temi ljudmi, 
ves osamljen in zapuščen, ni roke, 
ki bi ti pomagala. Mnogo se j ih 
zato zateka k drogam in alkoholu. 
V takšnem stanju pozabiš na sla
bo oceno, nesrečno ljubezen ali na 

prepir s starši. A kaj, ko so proble
mi, ko se strezniš, še vedno ob tebi. 
Vendar vse tudi ni tako kruto, kot 
se zdi . So tudi ljudje, ki j i m ni 
vseeno zate in te imajo radi. Inje 
že tako, da se po nekem času zbu
diš iz potrtosti in se zaveš, da si bil 
neumen, ker si zaradi enega spo
drsljaja zavrgel vse, kar ti je na 
svetu tako všeč. Spomniš se, da 
imaš prijatelje, ki ti stojijo ob stra
ni tudi v stiski. Tudi deževati neha, 
posije sonce, narav se prebudi. 
Takrat si pravim: 
" Svet je lep!" 

Želim, da vsi spoznajo, da za njih 
tudi obstaja upanje, kakor obstaja 
za žejno in utrujeno kamelo, da 

sredi enolične puščave najde oazo. 
Vedeti pa moraš, da si srečo lahko 
le sam ustvariš in da ti te sreče ni
hče ne more vzeti. 

Če se združimo, lahko spremeni
mo svet! 

Andreja Medved, H.e, OŠ 
Louisa Adamiča 



Iz moje porumenele spominske knjige... 
Z a u p a j , a g l e j k o m u . . . 
Oni dan mi je čisto po naključju 
prišla v roke moja stara spomins
ka knjiga. Spomin na rana mla
dostniška, bolje, najstniška leta. 
Tedaj nam je spominska knjiga 
veliko pomeni la. Se osmošolci 
smo si jih izmenjavali in naravn
ost tekmovali med seboj, kdo bo 
v njej pustil prijatelju lepši spo
min. Mnogokrat smo prepisovali 
globoke misli, pa jih niti nismo 
razumeli . Zdele pa so se nam 
naravnost imenitne. 
Po mnogih letih, nekaj desetlet
jih, listam to mojo staro spomins
ko knjigo... 
N a porumenelem listu mi obsta
nejo oči: mojstrsko narisana suli
ca , pod njo solze in nato bese
de: zaupaj , a glej, komu! ...in čis
to v kotu lista nekaj sončnih 
žarkov. Kako bi pri štirinajstih 

razumela globino mislil? 
Grenko se nasmehnem. Kakšna 
škoda, da nisem moje stare spo
minske knjige našla prej! Skoda, 
da so se naše poti razšle, da ne 
vem, kje je prijateljica, ki mi je 
poklonila ta spomin. 
In vendar na orumenelem listu 
še vedno ostajajo tudi drobni 
sončni žarki ... 
Vsaka pot v življenju se nekoč 
konča. Ko delaš obračun sam s 
seboj, tehtaš dobro in slabo, kar 
je ostalo s te poti. 
Nekaj več kot štiri leta smo se, 
spoštovane občanke in občani, 
srečevali na straneh Grosupelj
skih odmevov... Štiri dolga leta 
smo se srečevali, ko sem nabira
la snovi za naš časopis. Hvala 
vam, bili ste prijetni sogovorniki! 
Hvala tudi vsem mojim sodelav
cem za pomoč, za vse prispev

ke, ki ste jih napisali v želji, da bi 
našim občanom posredovali čim
več zanimivih informacij. 
Kljub temu, da je po prehojeni 
poti štirih let ostalo tudi nekaj tem
nih senc, in kljub temu, da še ved
no ostaja popisan orumenel list 
v moji stari spominski knjigi - lepo 
je bilo z vamil 
Kljub mnogokterim težavam - lepo 
je bilo "ustvarjati" naš časopis! 
Skupaj s sodelavkami in sodelav
ci smo ga snovali z mislijo, da pri
haja tudi v najbolj oddaljeno hišo 
v naši občini, k občanom, ki jim 
betežnost let ne dopušča več poti 
v Grosuplje ali druge centre. Sno
vali smo ga v želji, da tudi v tistih 
občanih, ki so Grosupeljčani šele 
postali, poženejo korenine ljubez
ni do svojega kraja. 
Koliko nam je uspelo, prepuščam 
oceno vam, spoštovani bralci! 

Misli in ocene bodo seveda raz
lične. Tako je prav! Toda ob vsem 
tem bi rada povedala še nekaj: 
bila so pisma, bili so moji odgovo
ri, napisani s težo peresa. Toda -
moje vodilo je bil Zakon o javnem 
obveščanju in pa seveda Novinar
ski kodeks ter tisti stari rek, da se 
izrečena beseda še morda kdaj 
pozabi , napisana pa nikolil 
Kl jub vsemu - b i la je b o g a t a 
življenjska izkušnja, mnoga spoz
nanja , ki jih ne bo izbrisal čas! 
Hvala vam vsem, s katerimi smo 
se srečevali na poteh našega 
dela, hvala vam še enkrat, moji 
zvesti sodelavci! Ostala so mno
ga prijetna znanstva in prijateljst
va in ko se bomo srečevali na uli
cah našega vsakdana, bo prijet
no poklepetati z vami! 

Odgovorna urednica 

Kako smo se (upo)gibali štiri leta 
Ob zaključku dela pri občinskem 
časopisu so mi naročili, naj napišem 
nekaj vrstic o našem štiriletnem 
mandatu. Že od začetka pa so se mi 
mešali občutki, naj napišem tisto, 
kar seje v "zakulisju uredništva" res 
dogajalo, ali pa naj napišem le ne
kaj poslovilnih vrstic. Mogoče je 
mešanica obojega najboljša resni
ca. 
Pri občinskem časopisu sem začela 
sodelovati pred šestimi leti, pri 
takratni urednici Sandi Zalar, časo
pis seje takrat imenoval Naša skup
nost. Ker sem takrat začela s študi
jem novinarstva, meje zanimala tudi 
uredniška politika. Veliko sem so
delovala pri postavljanju časopisa 
in stala ob telefonu, ko so"razni večji 

ali manjši funkcionarji" nadirali 
urednico ali pa j i celo grozil i z 
odstranitvijo. Z zamenjavo uredni
ce in novo občino pa sem pričako
vala mogoče malo drugačen pris
top... 
Zmotila sem se. Zopet sem sodelo
vala pri oblikovanju časopisa. Ime
la sem mesto v uredniškem odboru 
in skupaj s kolegicama hodila na 
sestanke, ki j ih je sklicevala uredni
ca. Na zadnji strani je bilo sicer na
pisanih več članov uredniškega od
bora, toda, malokdaj so vsi utegnili 
priti... 
Ker je bilo večkrat slišati kritike na 
račun časopisa, smo se trudili delati 
boljše, pokrivali smo vse krajevne 
skupnosti, aktualne dogodke, pris-

Zakaj človek izgubi voljo... 
Polna entuziazma sem pred štirimi leti, skupaj z ostalimi člani, "krsti
la" na novo formirano podobo občinske publikacije z željo, da bi pris
pevala delež k sp lošnemu obveščanju javnosti. 
Zanos in delovne ambicije pa sem kaj hitro pokopala. Zakaj, se vpraša
te?! 
C A U S A E F F E C I E N S oz. omejevanje novinarske svobode - so bi l i kra-
t i lci časopisne integritete in so dopustili razmišljanje, da ga obvladuje 
poli t ična ideologija. Konceptiran kot ljudski informatorje na poti izro
ditve v politični bilten. 
Nujna je reforma časopisne politike, nujen je preobrat v družbeno-kul-
turno sfero. 
Urednici A l e n k i A d a m i č pa se zahvaljujem za mnogokrat nezavidljivo 
in potrpežlj ivo delo. Ničkolikokrat deležna negativnih kritik in patetič
nih očitkov, je molče in trmasto nadaljevala z delom, nihče pa ni po
mis l i l na obremenitve in mnogotere detajle, s katerimi je ustvarjala ce
loto. <r-i 

luhnili pismom bralcev. Bile so si
cer kritike, nikoli pa ni nihče od tis
tih, ki so vedno videli le negativne 
predznake, predlagal, kaj naj bi še 
dodali, kaj spremenili. 
Spominjam pa se, kako sem neko 
sredo prišla na občinski svet. Rav
no se je veliko govorilo o romski 
problematiki...Poleg urednice je bila 
ena od "svetniških funkcionark" in 
z zvišano frekvenco glasu dopove
dovala, da nas bo vse razformirala, 
če se bo to še dogajalo... Vedela sem 
- šlo naj bi za neko neobjavo član
ka. Takrat sem se vprašala, ali je to 
sploh časopis občanov. Delali smo 
dalje in ugotovili, da takrat, ko tele
foni molčijo, delamo dobro. 
Na razpis za novega urednika sem 
se prijavila. Moja prijava je vsebo

vala tudi način dela pri časopisu. 
Medtem pa so že potekali razgovo
ri s komisijo, ki se je odločala za 
novega urednika. Mene na razgovor 
s komisijo niso poklicali. Kasneje 
sem od člana komisije izvedela, da 
sem bila "vprašljiva" zato, ker pi
šem za časopis Dnevnik in to z be
sedami: "Saj veste, Dnevnik je pa 
za tisto stran! ..." Kasneje me je 
vseeno doletela čast, da sem imela 
razgovor samo z enim članom ko
misije in to v bifefu v bližini Obči
ne. Zlasti ga je zanimalo, kako bi 
pokrivala poročila o strankah. Od
govorila sem, da bi pisala o vseh 
strankah enako, in to v stilu poroči
la in ne komentarja... Rekel je, da 
gaje zanimalo samo to ...in niso me 
izbrali za urednico.^ q 

" ^ c u i s . 

Ob zaključku mandata ... v f 
Štiriletni mandat uredniškemu odboru občinskega glasila je potekel. 
Tega obdobja se bom spominjala z mešanimi občutki . Verjetno sem 
bila edini član odbora, ki je imel z novinarstvom najmanj izkušen, 
čeprav sem občasno tudi v prejšnji občinski časopis napisala nekaj vr
stic. 
Člani odbora smo se med seboj dobro razumeli, nekateri bolj, drugi 
nekoliko manj redno prihajali na mesečne sestanke in skupno obl iko
vali časopis . Predvsem pa mis l im, da smo delali poš teno in objavljali 
po načelih novinarskega kodeksa. Prav gotovo vseh člankov nismo mogli 
objaviti, ker pač vsi ljudje ne ločijo zrnja od plev. Popiti smo morali 
tudi nekaj čašic grenkega pelina kritike takšnih ljudi, k i predlogov za 
izboljšanje časopisa niso hoteli ali znali posredovati. 
Urednici Alenk i hvala za zaupanje in sodelovanje. M i s l i m , da bo ods
lej imela več mirnih dni in tudi noči. Prihodnjemu uredniku in uredniš 
kemu odboru želim veliko uspehov in predvsem časopis po meri vseh 
občanov. /1 ' , 

KNJIŽNICA G R O S U P L J E 
Adamičeva 15 



^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ G A M B O d.oo. 
T e l : ++ 386 61 766-050 
Faks:++ 386 61 766-053, 

Podjetje za proizvodnjo, trgovino in inženiring 

Navašoželjovam R A Č U N A L N I K I 
naredimo računalnik ^ . . A A , 

P O V A S I M E R I 
Na lokaciji Kosovelova 2 in v maloprodajni 

po vasi men 

http://www.gambo.si 
-m a i l : info@gambo.si 

Brezobrestni 
KREDIT 
do 12 

mesecev 
trgovini KI,--THIINIKA (Jože A H L I N s.p.) tel.771-451 v Grosuplju. 

(k 
-Matična plošča VIA.AGP, 100MHz 
-Procesor IBM Cyrix 300 MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 4.3 GB 
-Grafična kartica S3 4MB 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje mini tower 200W 
-Spominski modul 32 MB.lOOMHz 
-Miška Logitech Pilot 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica integrirana 
-Zvočniki aktivni 80 W 
-Tipkovnica VVIN95 SLO 
-Windows 98 na CD zgoščenki SLO 

Akcija v mesecu MAJU 
V G R A D N J A MODEMA ROCKVVELL 

PCI V90 INT. 56K + SIOL PAKET 
(5 ur brezplačne uporabe interneta) 

SAMO 

10.000,00 SIT + p.d. 

-Matična plošča BX, 100MHz 
-Procesor Intel Celeron 333A MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 6.4 GB 
-Grafična kartica ATI 8MB 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje midi tower 200W ATX 
-Spominski modul 32 MB, 100MH; 
-Miška Logitech Pilot 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica Vibra 16 
-Zvočniki aktivni 80 W 
-Tipkovnica WIN95 SLO 
-Windows 98 na CD zgoščenki 

D o p l a č i l o z a m o n i t o r 

£ UNA 1 15" 
H A N S O l , 5 0 1 P IS" 
H A N S O l 7 0 3 P 3 7 " 
S A M S U N G 7 0 0 P I J7' 
N O K I A 4 4 9 X J 3 5 " 
N O K I A 4 4 / X s 3 7 " 

28.224,00 
40 . 9.5(1, 00 
68.670,00 
8-1.265,00 
54.054,00 
89.3 45,00 

C A E X T B E M E 
-Matična plošča Concord P II 
-Procesor Intel Pentium II 350 MHz 
-Hladilnik z ventilatorjem 
-Trdi disk 8.6 GB 
-Grafična kartica ATI Xpert98 8MB AGP 
-Disketna enota 1.44 
-Ohišje midi tower 200W ATX 
-Spominski modul 64 MB, 100MHz 
-Miška Logitech Pilot 
-CD ROM 40 x hitrost 
-Zvočna kartica Vibra 16 
-Zvočniki aktivni 160 W 
-Tipkovnica WIN95 SLO 
-Windows 98 na CD zgoščenki 

Nadgranja starih računalnikov 
Izdelava spletnih strani 
Oprema trgovin in gostinskih lokalov 
Programi za trgovine in gostinske lokat 

Nove priložnostne znamke 

H r a n i l n i c a 

0 0 
L O N d.d. Kranj 

V mesecu A P R I L U 
N U D I M O N A J B O L J Š E O B R E S T N E M E R E Z A V S E V E Z A V E 

Poskrbimo pa tudi za Vaše denarne težave in vam v najkrajšem času odobrimo 
P O T R O Š N I Š K I , O B R T N I Š K I A L I P O D J E T N I Š K I K R E D I T 

Po obrestni meri že od T + 3,9 % dalje. 
Nudimo možnost prejemanja plače na T E K O Č I R A Č U N 

ČEKI - B A N K O M A T I - LIMITI 
V H R A N I L N I C I L A H K O P L A Č A T E VAŠE P O L O Ž N I C E Z N A M A N J Š O 

P R O V I Z I J O IN K U P U J E T E T E R P R O D A J A T E T U J O V A L U T O 
Z A V S E I N F O R M A C I J E S E O G L A S I T E N A K O L O D V O R S K I 3 O Z I R O M A 

N A S P O K L I Č I T E PO T E L E F O N U 764-300 A L I 764-600 

Poslovna enota 

M A G R O 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 

Telefon: 061/764-600 

061/764-300 

Faks: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje - Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Panee, Andreja Podlogar, Matjaž Trontelj in Anica 
Zajec. - Glavna in odgovorna urednica A lenka Adamič -Tehnična urednica A lenka Adamič - Lektorica Mari ja Samec - Naslov uredništva Kolodvorska 2, Grosuplje 
Računalniški prelom U & D , Ulaga - Tisk GRAFIS Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vraćamo. Glasilo izjjmjbenkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. G las i lo občine spada med proizvode, za katere se plačuje daiek-eJ prometa proizvodov po stopnji 6,5 odstotkov. 

K N J I Ž N I C A G H O S U P L J E 
Adamičeva 15 

http://www.gambo.si
mailto:info@gambo.si

